
GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

Protokoll fra styremøte i LAN onsdag den 11.mai 2005 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Protokollen tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: Protokoll fra styremøte i LAN 11.mai 2005 Art O

Møtedato: 27.5.2005 Saksnr: 2.20 – 2004/05

Saksbehandler: Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Protokollen tas til orientering.

Guvernørrådets vedtak: 



LIONS AID NORWAY 

PROTOKOLL FRA STYREMØTE 

Sted: Telefonmøte 

Dato: 11.05.2005 fra kl 17.30 til 18.40 

Tilstede: Marit Klokkerhaug, Arne Krogstad, Per Jægtvik 
Forfall: Evy Einarsen 
Fra administrasjonen: Jan Erik Larsen 
Dessuten møtte: Rådgivere: Otto Brødholt, Jan A. Holtet  
      
Som følge av styreleders forfall ble Arne Krogstad valgt som møteleder. 

Sak 1: Godkjennelse av protokoll fra styremøte den 03.02.2005 

Vedtak: Protokollen godkjennes. 

Sak 2: Referater 

Følgende ble referert: 
1. LAN Uganda 28.02.2005: Evaluation 2005 – Terms of Reference 
2. LAN Oslo 04.04.2005: Evalution 2005 – Inputs and comments 
3. Rapport prosjektreise Uganda mars 2005 (Arne Krogstad og Jan Erik Larsen) 
4. LAN Uganda: Annual Report 2004  
5. LAN Uganda: Newsletter March 2005 
6. Ambassaden Malawi 04.05.05: Norwegian NGO-seminar Report 

Vedtak: Referatene tas til orientering 

Sak 3: Malawi – Avtale om kjøp av tjenester 

COWI AS (tidl. Interconsult) har kontor i Lilongwe med norsk ledelse. Dette kontoret har 
bistått LAN i forbindelse med arbeidet med å kartlegge forholdene på øyehelseområdet og når 
det gjelder forhandlinger med myndighetene.  

Forutsatt at riksmøtet godkjenner avtaleutkastet, må det utarbeides handlingsplan for de tre 
første årene i Malawi. Til dette arbeidet trenger vi ekstern faglig bistand når det gjelder 



planlegging av bygningsmessig infrastruktur og byggeledelse. Vi vil sannsynligvis ikke ha vår 
egen stedlige representant på plass i Malawi før tidligst høsten 2006. I mellomtiden ville det 
lette vårt forberedende arbeid om vi hadde en kontakt person i landet.  

COWI AS både kan og er interessert i å dekke de tjenester vi har behov for.  
  
Vedtak: Styret godkjenner at det inngås avtale med COWI AS i tråd med saksframlegget. 

Sak 4: Rapport første kvartal 2005 

Inneværende Lionsår har 332 av 516 klubber bidratt med til sammen kr 804.000 til 
øyehelseprogrammet i Uganda. Kalenderåret 2005 har vi budsjettert med kr 1.250.000 i 
egenandel.  Det er derfor meget bekymringsfullt at så mange klubber ikke bidrar.  

I Uganda gjennomføres programmet i tråd med de planer som er lagt for året. Arbeidet med 
klinikken i Gulu er godt i gang. Det har vært stor aktivitet på opplæringsfronten. Arbeidet 
med planlegging av poliklinikk i Moroto har startet. Mandat for ekstern evaluering av 
programmet er på det nærmeste ferdig.  

Uganda-delen av budsjettet har hatt et forbruk i første kvartal tilsvarende 13,7 % av totalen 
for året.  

Oppslutningen om fadderordningen har vært meget god. Antall fadderbarn vil derfor bli økt til 
90 fra mai 2005.  

Det er forhandlet fram utkast til avtale med helsemyndighetene i Malawi om bistand til 
etablering av et bærekraftig øyehelseprogram. Avtalen skal godkjennes av riksmøtet 2005.  

Vedtak: Kvartalsrapporten tas til orientering. Styret registrerer at innbetaling fra klubbene er 
betydelig mindre enn forutsatt i riksmøtevedtaket.  

  
Sak 5: Statusrapport NORAD 2004 

Frist for innsendelse av statusrapport til Norad for året 2004 er den 31.mai. Daglig leder la 
fram forslag til rapport. I tillegg til den verbale rapporten på fastsatt skjema hadde styret også 
til behandling resultatregnskap m/noter for perioden 1.1.2004 – 31.12.2004 og balanse pr 
31.12.2004. 

Vedtak: Statusrapport, resultatregnskap m/noter for perioden 1.1-31.12.2004 og balanse pr 
31.12.2004 godkjennes. 

Sak 6: Poliklinikk Kabale Hospital - Uganda 



Helseministeriet i Uganda har anmodet LAN om å bistå med midler til bygging av en 
poliklinikk ved Kabale Referral Hospital. Kabale ligger ikke i vårt innsatsområde. Byen har 
en organisasjonseid øyeavdeling finansiert av LCIF. I følge MoH er det imidlertid behov for 
en egen øyeavdeling ved regionsykehuset. Vi har bedt om en formell anmodning fra MoH. 
Denne har ikke kommet.  

Vedtak: Daglig leder gis fullmakt til å avgjøre saken i tråd med styrets behandling. 

Sak 7: Plan for prosjektbesøk Lionsåret 2005/06 

Daglig leder foreslo følgende opplegg for prosjektbesøk Lionsåret 2005/06: 

a. Uke 28 og deler av uke 29: Uganda (daglig leder) 
b. Deler av uke 29 og uke 30:  Malawi (daglig leder og Jan A. Holtet) 
c. Uke 48/49: Uganda (daglig leder + MD-delegasjon) 
d. Mars 2006: Uganda (daglig leder + rådgiver(e) 
e. April/Mai 2006: Malawi 

Vedtak: Styrt godkjenner planen. Til åpningen av klinikken i Gulu (uke 48/49) ønsker styret at 
AGRL, MD IRC og daglig leder m/rådgiver representerer Lions Norge. 

Sak 8: Møteplan 2005/06 

Daglig leder la fram følgende plan for styremøter: 

11.08.2005, 16.09.2005, 27.10.2005, 02.02.2005, 24,02,2005, 11,05.2005 

Møtene i august, september og tidlig februar avholdes på Lionskontoret. De øvrige avvikles 
som telefonmøter. 

Vedtak: Daglig leders forslag kan være en hensiktmessig plan for styremøter neste år.  

  
   

Oslo, den 12.mai 2005 

Jan Erik Larsen 
Referent 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

Se styrereferatet nedenfor 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Det er meget viktig at man får en tettere rapportering av status på bestilte kurs.  
I og med at våre nye DG’er, sammen med distriktenes øvrige tillitsvalgte,  får en 
nøkkelstilling i markedsføringen av kursene, er forslaget om å styrke opplæringen på elect-
skolen meget positivt. 
Det vil bli laget nytt regnskap pr. 31.05.2005. 

VEDTAK: 

Sak: PROTOKOLL FRA STYREMØTE I STIFTELSEN 
DET ER MITT VALG 

Art O

Møtedato: 27.5.2005 Saksnr: 2.21 – 2004/05

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Protokollen tas til etterretning. 

Guvernørrådets vedtak: 



STIFTELSEN DET ER MITT VALG 

Styremøtereferat 

Styremøte 11. mai 2005 

Tilstede: Styreleder       Tom Berge 
  Styremedlem  Bjørn Holm  

Styremedlem  Liv Ruud 
Styremedlem  Jan Holtet 
Styremedlem Stein Larsen  
I tillegg deltok: 
MD NAC Kjell-Tore Andersen 

  Egil Moe-Helgesen  
  GRL Svein Berntsen 
  Sekretær   Per Begby 

1. Referat fra styremøte 8 ble godkjent. 

2. Økonomi 
Regnskapet ble gjennomgått. Det virker som betaling av materiell for kursene er 
for lavt. Per Begby går igjennom fakturaene fra Sentraldistribusjon og sørger for 
etterfakturering der hvor beløpene ligger under minsteprisen kr. 25.000. Han 
kontrollerer også om alle oppfølgingskursene er fakturert. Det er kun gjennomført 
3 kurs på høgskolene 1. kvartal. Årsbudsjettet er 30 kurs med 900 studenter. Dette 
er kritisk i forhold til bevilgningen fra SHD. Alle høgskolene som ikke har anmeldt 
kurs må følges opp i løpet av mai.  Notat om status på disse punktene oversendes 
styret ved utgangen av mai. Regnskapet ble drøftet og godkjent 

3. Organisering. 
Det var enighet om at det er behov for en daglig leder, fortrinnsvis i en 
deltidsstilling, blant annet av økonomiske hensyn. Stillingen skal lyses ut i The 
Lion, FINN.no og Lions hjemmeside. Per Begby blir i stillingen ut mai og vil 
kunne være behjelpelig til ny leder er ansatt. 

4. Komiteen som nedsatt for å gi en innstilling om Stiftelsens fremtidige organisering 
og virke ba om synspunkter fra styret til sitt arbeid. Det var enighet om at man 
burde løfte blikket og se på Lions engasjement inne det totale rusforebyggende 



arbeid hvor DMV er vel den viktigste delen. Man ønsker at DMV får en større 
plass på riksmøtet. GRL følger opp dette. Svein Berntsen presiserte at vi har 4 
nivåer innen DMV. 
1. Kundene våre (Skoler og lærere) 
2. Instruktørene våre 
3. Salgsorganisasjonen (ansatte i stiftelsen, MD-NAC, DG, NAC, soneledere og 

ildsjeler rundt i det hele landet) 
4. Administrative organer (Planlegger og gjennomfører kursene, utvikler 

materiell, ansikt utad) 

Kjell-Tore Andersen presenterte et forslag til en ny modell for økonomi i 
kursgjennomføringen. 
Narkofondet styrkes ved at det får en større del av tulipanpengene. Klubbene skal 
kun betale kr. 10.000 pr kurs uavhengig av antall deltakere og resten dekkes av 
narkofondet. Dette vil kunne få klubbene til å satse på flere kurs og større del av 
tulipanpengene går til det formål de er bestemt for. Forslaget følges opp i styrende 
organer. 

Tom Berge   Liv S. Ruud   Jan Holtet 
Styreleder 

Bjørn Holm   Stein Larsen    



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Se sak 3.23.1 Brev fra Det Kongelige Hoff 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

Det Kongelige Hoff varslet i forrige uke at de skulle ha en gjennomgang av beskytterskapene 
for samtlige organisasjoner i Norge. Antagelig er dette et resultat av Kongens sykdom, og 
ønske om å trappe ned noe av aktiviteten.  

Daværende kronprins Harald, og senere kong Harald har hele tiden vært vår beskyter. Den 
tidligste matrikkel vi har er fra slutten av 50-tallet, og allerede da var beskytterskapet etablert.  

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Det er et klart ønske fra vår side at vi har en av de kongelige som vår beskytter. Vi søker 
derfor primært om å beholde Kong Harald, men stille oss åpne til eventuelt andre forslag. Det 
er tross alt ikke vi som tar det endelige valget.  

Administrasjonen vil utarbeide søknad i god tid før 1. september.  
VEDTAK: 

Sak: KONGELIG BESKYTTERSKAP Art O

Møtedato: 27.5.2005 Saksnr: 2.23 – 2004/05

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Administrasjonen bes utarbeide søknad i god tid før 1. september 2005

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: 

Se pekere nedenfor 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

Årsrapporten for 2003/2004 skal legges frem av guvernørrådet for det året. Årsrapporten skal 
inneholde beretning om virksomheten i året, resultatregnskap og balanse med noter, 
aktivitetsregnskap med noter og revisors beretning. 
Beretningen om virksomheten er under skriving, og det foreligger foreløpige resultatregnskap og 
aktivitetsregnskap. Regnskapene forventes å bli tatt til revisjon om kort tid.  
Årsrapporten med alle relevante elementer blir fremlagt til innstilling til riksmøtet 2005 i 
guvernørrådets novembermøte. 

VURDERINGER:  

De fremlagte regnskapsoppstillingene er foreløbige, og må følgelig tas med forbehold. Det ser ut til 
at driftsregnskapet kan avsluttes i balanse. Aktivitetsregnskapet er sterkt påvirket av de økonomiske 
virkningene av konkursen i Lions Quest Foundation, i det utbetalingene på vegne av Quest er tatt 
fra narkofondet. Riksmøtet 2004 godkjente at første del av dette ble gjort i 2002/03, og det kan 
hevdes at alt burde vært tatt i det året. Nå må resten tas i 2003/04.   

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: ÅRSRAPPORT 2003/2004 MD 104

Møtedato: 21.08.2004 Saksnr: 3.00 – 2004/05

Saksbehandler: Otto Brødholt Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Som innstillingen.



Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

Årsrapport fra MD-LDC Bjørn Sætrom datert 01.08.2004 

ANDRE DOKUMENTER: 

Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: ÅRSRAPPORT LEDEROPPLÆRING 2003/04

Møtedato: 21.08.2004 Saksnr: 3.01 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



Til: Guvernørrådet        Oppdal 01.08.04 

Fra: MD-LDC Bjørn Sætrom 

STATUSRAPPORT LEDEROPPLÆRING 

1. VDG-opplæringen 

Ledertreningen ble gjennomført etter oppsatt plan. Årets VDG-er viste en utmerket disiplin i 
gjennomføringen av brevkurset. Stort sett alle leverte sine ting til avtalt tid, og de få som fikk 
forsinkelser varslet om årsakene og avtalt nytt tidspunkt for levering. Dette setter jeg stor pris 
på og det vitner om det store alvoret som legges i denne ledertreningen. 

VDG-permen ble av forskjellige årsaker sterkt forsinket i sin utsending. MD-LDC vil foreslå 
overfor Guvernørrådet at MD104 for framtiden produserer og sender permen ut på CD-plate i 
stede for i papirformat. Tilsvarende DG-Electperm fra Oak Brook ble i år levert på CD til 
Electene. Det skulle derfor ikke være noen særlig grunn for at vi skulle fortsette med å 
produsere permen på gammelmåten. Den vil dermed også lett kunne distribueres via 
hjemmesidene våre. Det må utarbeides en tidsplan for arbeidet med permen. 

2. Miniseminarene 

Her har intet nytt skjedd siden siste rapport. Det mangler fortsatt viktige bidrag der våre 
flaggskip kan bli profilert ute i klubbene og blant nye og potensielle medlemmer. LDC vil 
fortsette å henstille til de ansvarlige om å bidra med informasjon slik at miniserier kan bli 
produsert, men som jeg har meddelt guvernørrådet uttallige ganger før. Uten medvirkning fra 
informasjonsleverandørene blir det ingen serier. 

  
3. Revisjon av opplæringshåndbøkene 

Håndbok for sekretærer er ennå ikke gjort ferdig for distribusjon. Når endelig godkjenning er 
klar vil den bli distribuert til klubbsekretærene og andre interesserte via nettet og på CD. Den 
vil også bli presentert for distriktenes LDCer via eget samlingspunkt på nettet.  

4. Etablering av egen MD-LDC-fagside på våre hjemmesider 



Arbeidet med fagsjefenes sider på nettet kom i gang på våren 2004. Det er fortsatt en god del 
å gjøre her. Med det nye hjemmesidesystemet organisasjonen har tatt i bruk blir denne 
informasjonen spredd ut til alle distrikts- og klubbhjemmesider automatisk. 

5. VDG-rommet på nettet 

I løpet av siste lionsåret ble rommet besøkt 1100 ganger fra de 12 som hadde tilgang til 
rommet. Dette gir en gjennomsnitt på ca 90 besøk pr bruker. Dette er nok noe mindre enn jeg 
skulle ønske, men besøket er likevel så stort at rommet må ha en interessant funksjon for 
brukerne.  

Med det nye opplegget rundt VDG-opplæringen til neste lionsår der VDGene møter på 
guvernørrådsmøtene, har LDC en mulighet til å gi en grundig innføring i bruken av Learning 
Management Systemer allerede i august. Dette burde føre til en høyere bruksfrekvens til neste 
år.  

  



Lions Clubs International MD 104
Regnskap for aktiviteter 01-07-2003 - 30-06-2004

Beholdninger Innbetalt Rente- Innkjøp Sentrale Lokale Tap, av- og Administr. Årets Beholdninger
Noter 01.07.2003 Salg av klubber inntekter Importomk. tiltak tiltak nedskrivn. Markedsf. resultat 6/30/04

Narkotikabekjempelse 935 806
    Tulipaner 3 104 790 40 692 1 857 398 95 125 1 192 959 TULIP
    Det er mitt valg 956 50 903 52 664 288 568 4 636 −395 815 VALG
    Høyskolekurs 78 000 −78 000
    Diverse tiltak 48 400 23 275 10 416 −82 091
    Motivprodukter 5 572 248 5 324 MOTIV
    Annonser 2 852 −2 852 DIVRUS
    Miljø- og støttetiltak 0 DIVRUS
    Narkotikahunder 0 DIVRUS
    Tulipanprisen 50 000 13 688 −63 688 TPRIS
    Felles 0 DIVFORM
Sum narkofondet før kravet 935 806 3 110 362 40 692 956 1 908 301 229 064 314 695 0 124 113 575 837 1 511 643
Krav på konkursboen LQF −579 152 512 972 −512 972 −1 092 124 2205
Sum etter kravet 356 654 3 110 362 40 692 956 1 908 301 229 064 314 695 512 972 124 113 62 865 419 519
Stiftelseskapital, bøker 280 000 −280 000 −280 000
Fri midler narkofondet 356 654 3 110 362 40 692 956 1 908 301 229 064 314 695 792 972 124 113 −217 135 139 519
Ekstraordinære bidrag 567 513 567 513 567 513
Sum narkoarbeidet etter bidrag 356 654 3 110 362 608 205 956 1 908 301 229 064 314 695 792 972 124 113 350 378 707 032
Katastrofeberedskapen 1 942 248 740 347 750 000 50 000 −59 653 1 882 595 KAT
Lion Mints 781 483 352 944 12 060 92 482 25 000 247 522 1 029 005 MINTS
Nasjonalt hjelpefond 9 788 63 442 63 442 73 230 NHJELP
LCIF 407 247 234 395 400 000 −165 605 241 642 LCIF
Lions Lys 344 987 0 344 987 LYS
Leddgikt 12 337 0 12 337 LEDD
Lions ungdomskonto 247 604 129 400 31 669 11 326 15 679 70 726 318 330 UNGD
Lions Leokonto 22 088 46 550 30 000 10 825 5 725 27 813 LEOK
Beitoleiren 33 763 0 33 763 BEITO
YE-utvalget 83 709 0 83 709 YE
Kronprinsparets fond 1 200 500 500 1 700 KRONPR
Miniprosjekter 58 711 0 58 711 NORDISK/MINI
Nordiske prosjekter 19 976 96 365 116 565 −20 200 −224
Baldzia Silas kjøkken 108 500 1 450 100 360 −98 910 9 590
Orkester Norden 20 211 11 750 20 000 −8 250 11 961 ORK
Sum disponibelt 4 450 506 3 463 306 1 944 464 956 1 908 301 1 770 140 401 021 792 972 150 617 385 675 4 836 181

2201 2211 2221 2228 2212 2231/32/33/37 2205/19 2234/38/81 Konto

3 313 306
150 000

Noter:

1



1



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

Fra MD-MEC:  Situasjonsrapport medlemsutvikling pr 30.06.04 
  Medlemsoversikt pr 30.06.2004 
  Sammendrag av medlemsaktiviteter i Lionsåret 2003/04 

ANDRE DOKUMENTER: 

Ingen 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

      

Sak: ÅRSRAPPORT MEDLEMSUTVIKLING 2003/04

Møtedato: 21.08.2004 Saksnr: 3.02 -2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



   LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD-104 
 MD-MEC EGIL MOE-HELGESEN 

SITUASJONSRAPPORT MEDLEMSUTVIKLING PR. 30.06.04.  
  
Utviklingen i Lionsåret 2003/04 har vært følgende: 

     Tall fra   Tall fra  
     distriktet Oak Brook 

Medlemmer 30.06.03   13.728  13.752 
Medlemmer 30.06.04   13.767  13.751 
Målsettingene for 2003/04   14.321 
Økning /(nedgang) i ant. medlemmer            39           (1) 
Nye klubber            6              6 
Oppstart av tidligere klubb          1           1 
Klubber mistet            7                6 
Extension gitt 03/04 – i arbeid               7     
Extension gitt 02/03 og fornyet           1 
Extension gitt 02/03 – må fornyes                  1 

Oversikten over klubb- og medlemsstatus finnes på eget vedlegg. 

Vi har altså fått seks nye klubber i år, LC Ottestad i K-distriktet, LC Åsane Sunniva i D-distriktet, LC Grimstad/
Perlene i F-distriktet, LC Kristiansund/Kringsjå i C-distriktet, LC Nove og Uvdal i G-distriktet og LC Romerike 
Skanse i J-distriktet.  I tillegg er LC Oslo/Lambertseter igjen en aktiv klubb. En stor gratulasjon til både klubber 
og de som har stått på for å få til dette.  

Det er gitt extensionrett til ytterligere 9 klubber. Oversikten finnes på eget vedlegg. Det er viktig at distriktet 
går gjennom oversikten, og ajourfører denne. Alle gitte extensionretter som ikke ble brukt før 30. juni 
2004 går automatisk ut. Distriktet må derfor fornye disse ved å henvende seg til Lionskontoret.   

Det som er meget gledelig er at MD 104 ut fra egne oversikter igjen viser en vekst i medlemmstallet. Netto 
tilvekst er 39 medlemmer, men dette er lavere enn forventet etter den input vi fikk til Riksmøtet.  

Det er fremdeles store avvik i medlemstallene mellom våre tre registre. Vi hadde planlagt å få ut oversikter til 
klubbene slik at vi kunne starte med en avstemning mellom det klubben har av medlemmer og vårt eget system.  
Dette arbeidet har blitt utsatt på grunn av bemanningssituasjonen på Lionskontoret. Jeg håper imidlertid vi kan 
starte dette meget viktige arbeidet i løpet av høsten 2004. Et annet mål vi må jobbe med er en samordning av 
våre egne registre og de i Oak Brook. Med de tekniske løsninger vi nå har, skulle det være unødvendig å 
ajourføre to registre.  

Som vedlegg finner dere en oversikt over de medlemsaktivitetene distriktene vedtok å rapportere etter på  
guvernørrådsmøte i november 2003.  For dette Lionsår er distriktene blitt bedt om igjen å definere mål og 
virkemidler, samt at rapporteringen til GR må vise hvorledes man ligger ann i forhold til sine mål. 

Et annet viktig poeng er at vi ikke må miste den positive effekten vi har hatt etter Lions Røde Fjær. Igjen har DG 
og MEC en viktig oppgave i å anspore klubbene til å benytte de kontaktene man fikk til å rekrutere nye 
medlemmer. Men det krever samtidig at klubbens styre tar et konkret ansvar, og gir medlemskomiteen i oppgave 
å ta opp tråden der LRF-komiteen avsluttet sitt arbeide. Og husk – det er fem år til vi igjen får denne unike 
muligheten. 

Ås 8. august 2004 
Egil Moe-Helgesen 
MD-MEC    



   LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD-104 
 MD-MEC EGIL MOE-HELGESEN 
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endri

ng
endrin

g
distr. 
30.06

A 1 188 1 207 -19 1 201
30.06.0

4 1 250 1 199 13 -8 2

B 1 260 1 265 -5 1 269
30.06.0

4 1 370 1 267 9 2 2

C 1 463 1 447 16 1 449
30.06.0

4 1 500 1 430 -14 -17 19

D 1 228 1 233 -5 1 220
30.06.0

4 1 300 1 234 -8 1 -14

E 1 526 1 525 1 1 513
30.06.0

4 1 609 1 519 -13 -6 -6

F 1 293 1 302 -9 1 314
30.06.0

4 1 300 1 291 21 -11 23

G 1 478 1 488 -10 1 515
31.03.0

4 1 598 1 514 37 26 1

H 1 284 1 309 -25 1 284
30.06.0

4 1 284 1 295 0 -14 -11

J 1 723 1 686 37 1 725
30.06.0

4 1 770 1 724 2 38 1

K 1 285 1 290 -5 1 273
30.06.0

4 1 340 1 278 -12 -12 -5

        

Totalt 13 728 13 752 -24 13 763  14 321 13 751 35 -1 12

Kommentar
er:

Det er en del usikkerhet rundt distriktenes tall ved inngangen 
av dette Lionsåret. 

I distrikt G er innkludert LC Nore og Uvdal med 23 
medlemmer



   LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD-104 
 MD-MEC EGIL MOE-HELGESEN 

SAMMENDRAG AV MEDLEMSAKTIVITETER I LIONSÅRET 2003/04    Revidert 
10.08.04 

* Extension gitt 2002/03  ** Extension gitt 2003/04  ***Ny/mistet klubb ikke i rapp. fra Oak 
Brook 

Dis
tr.

Distriktene 
mål 2003/04

Nye klubber i arbeid Hvorledes følge opp 
klubbutviklingsprosessen

Distriktets ME-
komité

A 2 klubber 
2 
filialklubber 
1250 medl.

Svalbard (Evy og Steinar) 
Karasjok (Evy og Steinar) 
Tromsø (Evy) 
* Skjærvøy (E. Stensland) 
** Dyrøy 
Mistet: LC Nordreisa 
            LC Berlevåg

Månedsoversikter over antall medlemmer 
pr klubb 

Pr. 30.06.04: 1201 medlemmer ( + 13)

MEC, LDC og 
PRC 

Pga store 
avstander blir 
soneleder en 
viktig medspiller

B 2 klubber 
+ 1370 
medl.

** Fauske 
     

Soneleder skal rapportere til DG i januar 
2004 
Pr. 30.06.04: 1.269 medlemmer  ( + 9)

DG, VDG I og 
MEC

C 2 klubber 
10 av 
klubbene 
med mindre 
enn 20 
medlemmer 
skal over 20 

 Ny: LC Kristiansund/
Kringsjå 

*** Mistet: LC Skåbu

1)  Månedsoversikter over medlemmer pr. 
klubb 
2)  Oppfølgingsbrever fra MEC 
3)  Sonelederkontakt med alle klubbber 
under 20 medlemmer 

Pr. 30.06.04: 1459 medlemmer ( - 14)

MEC, VDG og 
DG

D 2 klubber 
2 
Leoklubber 
1300 
medlemmer

Ny: LC  Åsane Sunniva 
Jobber med: 
Fyllingsdalen (04/05) 
Laksevåg (04/05)

Pr. 30.06.04: 1.220 medlemmer ( - 8)
DG, MEC/LDC 
og ITC/PRC

E 2 klubber 
80 
medlemmer 
Dvs. mål: 
1.606

Jobber med: 
Sandnes området 
Jæren (sone 6) 
”Nye LC Kr.sand/
Rannesund” 

Mistet: LC Rennesøy 

Månedsoversikter over antall medlemmer 
pr. klubb. 
Fyldig og gode kommentarer til 
oversikten. 

Pr. 30.06.04: 1513 medlemmer ( - 13)

MEC og DG

F 1 klubb 

+ 7 
medlemmer 
 (til 1300)

Ny: LC Grimstad/
Perlene  

Jobber med: 
Nøtterøy 
**Kragerø.  
 Lillesand 
 Birkenes (Guid.Lions 
utpekt) 
 ** Notodden/Telerosa i 
Seljord 
 Mistet: LC Tokke

Månedsoversikter over antall medlemmer 
pr. klubb. 
Fyldig og gode kommentarer til 
oversikten. 

Prioritert jobbing mot klubber under 20 
medlemmer. 

Pr. 30.06.04:  1.314 medlemmer ( + 21)

Ikke egen komité, 
men 
motiveringsarbeid
e av  
DG, VDG og 
IPDG.



   LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD-104 
 MD-MEC EGIL MOE-HELGESEN 

 

G 2 klubber 
120 
medlemmer 
til 1598 
medl.  

 Ny: LC  Nore og Uvdal LC Nore og Uvdal stiftet 20.04.04 med 23 
medlemmer. 
En av klubbene med mindre enn 20 
medlemmer, LC 
Røyken Vest har så langt økt med 7 netto. 
Pr. 31.03.04: 1515 medlemmer ( + 37)

Ikke egen komitè, 
men 
motiveringsarbeid
e av 
DG, VDG/MEC, 
IPDG og 
soneledere.

H Reetablere  
LC 
Lambertseter 
Opprettholde 
antall 
medlemmer. 
Dvs: 1.284 
medl. 

LC Lambertseter er startet 
opp igjen    

Prioritere arbeidet mot svake klubber 

Styrke Leo 

30.06.04: 1284 medlemmer ( +/- 0)

J 2 klubber 
Fortsette 2 + 
Flere 
kvinner 

Mål: 1770 
medl. 

 Ny: LC Romerike 
Skanse 
** Ski (B.Knutsen og G 
Vegsgaard 
** Spydeberg (S. Bovim) 
** Trøgstad (V. Kølner) 
*    Mysen  
Greåker

Oversikter over medlemmer pr. klubb 
hver 2. måned 

Deltagelse på sonemøter, hvor temaet 
særlig er bedre klubbmiljø og å motivere 
til å ta inn medlemmer av det annet kjønn 
inn i de rene herre- eller dameklubbene 
Aktivt bruke LRF 
30.06.04: 1.725 ( + 2)

MEC, DG og 
IPDG

K 1 klubb eller 
filialklubb 
55 
medlemmer 
(til 1340) 

Ny: LC Ottestad 

Mistet: LC Alvdal 
             LC Søndre Land

IMOSJONSSAMLINGER for å anspore 
klubbstyre og medlemmer. 
Lørdagssamlinger med eksterne 
foredragsholdere, noe Lionsopplæring og 
mye ”dette driver vi med” 
30.06.04: 1.273 medlemmer ( - 12)

MEC
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ÅRSRAPPORT MD-YC 2003 – 2004. 

En omlegging av ungdomsarbeidet ble vedtatt av Riksmøtet i Kristiansand mai 2003, basert på at 
Leoprosjektet ble avsluttet samme år, 2 fagområder ble slått sammen til ett. MD-YC som skulle 
koordinere alt arbeid rettet mot ungdom i de kommende årene.  
Løsningen som ble valgt var god etter min mening, men jeg skal ikke legge skjul på at arbeidet med 
ungdomsutvekslingen er veldig arbeidskrevende og har kanskje godt på bekostning av andre 
arbeidsoppgaver. Utfordringen i årene fremover blir å få til en større integrering mellom YE og de 
andre ungdomsaktivitetene og å utarbeide gode rutiner for arbeidet. 
Men veien blir i mange tilfeller til mens enn går, og det gjelder også ungdomsarbeidet og prioriteringer 
fra MD YC sin side.  

I august måned 2003 ble de norske leirene avsluttet. Rapportene fortalte om vellykkede leire, flott vær 
og fornøyde ungdommer. Mens leirene ble avsluttet var YE utvalget godt i gang med planleggingen for 
sommeren 2004. Den engelskspråklige brosjyren var klar til Convention, hvor YEPC Arild Witzøe 
deltok og i september deltok YEPC Arne Solum og MD YC på YE møtet i Wien som erstattet EF dette 
året.  
MD YC deltok også under EF på Kypros.  

De norske leirene ble godt mottatt begge steder og reservasjonene om plasser i Norge sommeren 
2004 var mange. Nå når leirene er godt i gang og en er avsluttet viser opptellingen at det deltok 133 
ungdommer på leirene, fra 35 ulike nasjoner. Vår kapasitet var 145 ungdommer, men som vanlig så 
faller noen fra på slutten. På leiren i 104B deltok det hele 36 ungdommer. 29 kom gjennom Lions 
opplegget, men arrangørene hadde i tillegg invitert 7 ungdommer fra et flyktninge mottak i nærheten. 
Et flott tiltak! 
Deltagere fra den østlige delen av Europa viser en god økning fra 23 studenter i 2003 til 29 i år. 4 av 
studentene sponses av lokale klubber/ungdomskontoen, dette iht. handlingsplanen. 
Tilbakemeldingene så langt tyder på at ungdommene har hatt og har et flott opphold i Norge. Leir 
arrangørene har gjort en utmerket innsats. God pressedekning i lokale aviser og NRK's 
distriktsendinger. En del av arrangørene har også denne gangen slitt med å få nok vertsfamilier. Dette 
skaper en del ekstraarbeid i forhold til våre kontakter ute, men alt kom på plass før ungdommene kom 
til Norge.       

13 ungdommer fra Malaysia og Australia deltok på vandreleiren arrangert i desember 2003 og januar 
2004 av distrikt 104J, H og F. Ungdommene hadde et flott opphold i de 3 distriktene, selv om enn også 
her hadde problemer med vertsfamilier. Men YEC’ene i de 3 distriktene ga seg ikke og også her ble alt 
løst, ved hjelp av engasjerte Lions som gjord en ekstra innsats.  
Helsesportsuka for funksjonshemmede i Tana arrangeres for 24 gang i perioden 1/8 til 7/8.   

Beitoleiren ble arranger for 32 gang i perioden 27/6 -  11/7. 28 deltagere og ledsagere fra 10 ulike 
nasjoner hadde 2 fine uker på Grønolen Fjellgård sammen med ca 20 staffmedlemmer fra Norge, 
Finland og Belgia. Leirleder var Svein Harald Hjelle Lions Club Bergen Vest.    

Den norskspråklige brosjyren ble sendt til klubber i løpet av september måned og bare dager etterpå 
mottak vi de første reservasjonene vedrørende sommeren 2004. Den endelige opptellingen viser at vi 



sendte ut hele 105 ungdommer sommeren 2004, hvorav 36 til oversjøiske destinasjoner. En stor 
økning fra sommeren 2003 med noe under det som var målet i handlingsplanene – antall 135 stk. 
Engasjementet i ungdomsutvekslingen varier fra distrikt til distrikt, se oversikt. Antall reservasjoner var 
fra noen distrikter langt over det som er antall utreiste studenter. Reservasjonssystemet har dette året 
ført til litt støy i enkelte distrikter. Fra sommeren 2005 vil vi ha et nytt opplegg som vil bli lettere for 
klubbene og forholde seg til.  
En annen utfordring er å få norske ungdommer til å delta på leire i de andre nordiske landene. Av 22 
plasser klarer vi kun å fylle 3 stk. Det er altfor dårlig, ikke minst på bakgrunn av at de andre nordiske 
landene klarer å fylle plassene på våre leire. 

   
Mange av ungdommene har besvart YE/Leo sertifiseringen. Men langt fra 100% som var målet. 
Denne satsningen videreføres neste arbeidsår, med sikte på at alle skal ha gjennomført sertifiseringen 
før utreise.   

Land MD   A   B   C   D   E   F   G   H   J    K Sum 
reserv
.

Inngått
e 
avtaler

Ledige 
plasse
r

Austria 114 1 1 2 2 6 6 0

Belgium 112 1 1 2 2 0

Hellas 117 1 1 2 1

Denmark 106 1 1 8 7

Finland 107 1 1 8 7

France 103 1 1 3 5 8 3

GB/Ireland 105 2 1 3 3 0

Germany 111 2 3 1 4 1 11 12 1

Iceland 109 1 1 2 1

Italy 108 4 1 4 1 3 5 18 18 0

Netherlands 110 1 1 2 4 6 2

Portugal 115 1 1 1 0

Spain 116 0 2 2

Sweden 101 0 4 4

Switzerland 115 1 1 2 2 0

Turkey 118 1 1 1 2 2 7 12 5

Croatia 126 1 1 2 1

Czech/Slovakia 122 1 1 2 2 0

Estonia 120 1 1 2 2 0

Poland 121 1 1 2 1

Slovenia 129 1 1 2 1

Japan 2 2 1 1 1 7

Australia 1 1 1 1 1 5

New Zealand 1 1 2

Brazil 1 2 1 4

Canada 1 1 2

Malaysia 2 1 1 1 1 6

USA 2 1 5 1 9

Sum distrikter 5 12 9 10 3 7 23 10 11 14 105 106 36



Norge arrangerte NSR i januar 2004 og som vertslandet MD YC var det mitt ansvar å tilrettelegge 
seminaret på fredag. Med god hjelp av de øvrige YEC’ene fra de nordiske land som bidro med sitt, ble 
det et vellykket seminar hvor kvalitet og evaluering var sentrale begreper. I tillegg til seminar ble det 
også avholdt et nordisk YE møte på fredag, hvor oppfølgning av YE møtet i Wien var et sentralt tema, 
samt at YE utvalget hadde møter begge dager.  

I løpet av året har det også blitt besluttet at økonomi funksjonen som er tilknyttet YE arbeidet og som 
har blitt ivaretatt av Kjell Reidar Bakken på en utmerket måte, skal overføres til Lionskontoret. Siden 
det ikke lenger vil være en kasserer/sekretær i YE utvalget så vil en del av arbeidsoppgavene som 
tidligere har blitt utført av sekretæren nå bli utført av Lions Club Eidsvold Sør som en del av sin 
aktivitet. 

YE utvalget har arbeidet med å oppdatere sine nettsider og på våren 2004 kunne de nye sidene se 
dagen lys. Dette er kun et første skritt på veien. Arbeidet fortsetter utover høsten 2004.  

MD 106 Danmark har utarbeidet et flott evalueringsopplegg for sine egne leire. MD YC har fått 
oversendt materialet og noe har blitt benyttet under våre egne leire denne sommeren. Denne gangen  
har vi fokusert på hva studentene som besøker våre leire, synes og mener, både i forkant og etterkant 
av leirene. En lik evaluering av alle leirene vil gi et godt verktøy som kommende arrangører kan bruke 
i sin planlegging.  

Vedtektene for Lions Ungdomspris ble vedtatt i GR møtet november 2003, og umiddelbart etterpå ble 
det sendt ut informasjon til Lionsklubbene både pr. brev og via "The Lion" oppfordring om å finne frem 
til gode kandidater. Anette Aaser, fra Aktiv Elev, foreslått av LC Drøbak ble tildelt prisen på nok 
50.000,- under Riksmøtet i Fredrikstad. Det kom inn 5 gode forslag til kandidater. 

Under Riksmøtet i Fredrikstad arrangerte MD YC et seminar med tittelen "Lions for ungdom". 
Nærmere 70 deltakere var tilstede og tilbakemeldingene var veldig gode. Emner som ble presentert 
var; Lions Quest, Helt Sjef, Aktiv Elev, YE, Leo og Lions Ungdomspris. 

Tegnekonkurransen for fred ble vunnet av Sara Walderhaug fra Kjelsås skole i 104H. 5 distrikter, ca 40 
skoler og litt over 1000 elever deltok. Koordinator for dette arbeidet er PDG Kjell Steinar Aasheim. 

17 ungdommer fra Norge har deltatt i Orkester Norden denne sommeren. En av de norske deltageren  
fikk oppdraget som konsertmester. Lionsklubber har bidratt med støtte til de fleste av ungdommene. 
Orkesteret avsluttet sin sommer turne med en konsert i Universitets aula den 8 juli. Koordinator for 
dette arbeidet er PDG Erik Evang.    

Leorådet har i denne perioden blitt ledet av Kristian Georg Moe, Leo Club Bergen Vest. Ved årets slutt 
består organisasjonen av 6 klubber; Odal, Sandnes, Bergen Vest, Rustad, Torshov og Fana. 
Kristiansand ble lagt ned høsten 2003..  
MD YC har bistått Leorådet i deres arbeid og også deltatt på diverse møtes og treff.    
Leo har hatt følgende prosjekter i løpet av året; 
Planlegging og gjennomføring av NSR møtet for Leo i Sandefjord. Et vellykket arrangement og 
seminar hvor med enn 30 Leos fra 6 nasjoner var tilstede. 
Innsamling av klær i regi av Interessegruppen for internasjonal nødhjelp. Container ble sendt til 
Barnehjemmet i Romania. Transporten ble finansiert ved hjelp av Lions, Utenriksdepartementet og 
Leo selv.  
Adventlysaksjon ble gjennomført før jul og resultatet ble ca 65.000,-. Formålet var en leir for syke barn 
på Tråastølen som ble gjennomført i perioden 20 – 25 juni 2004 etter samme mal som leiren i 2002. 
Leiren var i år også en stor suksess. Det var 21 deltagere og ledsagere med på leiren. 
Leo deltok under Røde Fjær aksjonen. Leo Club Rustad tok på seg en del av utsendelsene.  
Leo deltar under avviklingen av ungdomsleiren i 104K og ikke minst under Beitoleiren. 
3 distrikter har valgt å ha egen LeoC i arbeidsåret 2003-2004. Dessverre så har ikke deres innsats ført 
til flere klubber. 

Programmet rettet mot ungdom i MD 104 inneholder mange elementer og vi har et bredt og godt 
tilbud. I tilegg til det som skjer MD nivå så vet vi at det foregår mange positive aktiviteter ute i klubber 
og distrikter.  
Tilbakemeldinger er motivasjon og gir inspirasjon til å fortsette arbeidet med å samordne og utvikle 
vårt ungdomsprogram. Denne sommeren har vært preget av postkord og mailer fra fornøyde 
ungdommer som takker for sin største opplevelse hittil i livet. Det viser at vi gjør noe riktig og at 
ungdom er verdt å satse på. Disse ungdommene er en ressurs for oss i vårt arbeid, det er opp til oss 
som organisasjon å bruke den.   

Takk til YE utvalg, YEC'er, LeoC'er og koordinatorer for innsats og hjelp i løpet av året. 



Rune Johansen 
MD YC 2003 - 2005
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Guvernørrådet 

Sørlandet 26.07-04 
  

Rapport fra sektor NA 

Året har vært preget av store omveltninger og bruk av mye tid på lite engasjerende oppgaver. 
Året er preget av hendelsene rundt Lions Quest konkursen i desember –03. Totalt sett har dette 
satt oss tilbake i vårt arbeide mot narkotika nasjonalt. Narkofondet har i perioden blitt benyttet til 
dekning av Lions Quest gjeld til MD og har resultert i at flere aktiviteter er skadelidende. 

Følgende statusrapport kan fremlegges: 

EF Kypros. 
Vårt innslag vedrørende ”Children at risk” kom aldri på dagsorden til tross for at vår tidligere 
generalsekretær i god tid skulle ordne dette. Resultatet ble at vi tok ordet i dette seminaret og 
informerte om Norges planer om å utvikle et undervisningsopplegg med basis i Lions Quest. 
Kontakter ble knyttet til flere Europeiske land som viste sin interesse, herav Nederland og 
Russland som vi hadde separate møter med under forum. 
Henri A.Jansen, MD 110 ønsket at undertegnede skulle delta i møtene for Lions Help 
International , komiteen for Sentral og Øst Europa. Dette hadde vi selvfølgelig ikke økonomi til å 
gjennomføre. Kontakten er derimot opprettholdt.  

NSR i Sandefjord. 

To seminarer vedrørende ungdom ble avholdt. 

1 Barn i faresonen v/ tidligere internasjonal direktør, Jon Bjarni Thorsteinsson, Island, og 
meg selv.  

2 Ungdom i fokus, v/ leder for ungdomsarbeid, Rune Johansen LC Oslo 

For første gang kunne Lions Ungdomspris utdeles og sjekken på 50.000 kr ble mottatt av  
Anette Aaser  for sin innsats in prosjektet Aktiv Elev. 



Lions Tulipanpris ble utdelt for 5. gang og årets verdige vinner ble Aase Hynne, Verdal for sitt 
inetiativ til kampanjen ”FARK” for bekjempelse av rus og kriminalitet i lokalmiljøet.    

Prosjekt ” Overgrep mot barn ” 
Samarbeidet med ”Stine Sofies Stiftelse ” er stoppet, i påvente av tilskudd. 
Det er  forfattet en ny avtale mellom Stine Sofies Stiftelse og ”Det er mitt valg” som er under 
forhandling. 
Programmet skulle vært uttestet i løpet av mai måned 2004, men er nå utsatt på ubestemt tid. 
LCIF ved Barbra Flanigan ble informert om programmet under sitt Norgesbesøk 30.04-04. 

Røde Tornekrone 
Røde Tornekrones fremtid og Lions engasjement er avhengig av at NIF fremdeles ønsker å satse 
på arbeide mot narkotika gjennom stiftelsen. Alt oppstyret rundt økonomien i NIF gjør dette 
usikkert. Nåværende styreformann og varamedlem er ikke lenger i NIF styret og nye 
representanter må eventuelt velges. På styremøtet som ble avholdt 8. juni ble det klart at NIFs 
representanter blir sittende inntil videre. Det vil bli avholdt et møte med NIFs nye 
generalsekretær vedrørende NIFs videre deltakelse i løpet av høsten 2004. 
Røde Tornekrone vil i løpet av høsten 2004 markedsføre Tornekronen overfor næringslivet samt 
sørge for en bredere kjennskap blant publikum gjennom flere lokalarrangementer over hele 
landet. Sangeren og artisten Edward John har sagt seg villig til å fronte prosjektet på disse 
arrangementene. En singel CD med Edward John vil bli solgt til inntekt for Røde Tornekrone 
fond. 
Røde Tornekrone kunne utdele Kr 100.000,- til Landsforbundet mot stoffmissbruk bl.a som et 
resultat av innsatsen til Lions ved salg av Røde Tornekrone symbolet.  

Tulipanaksjonen: 
Det ser ut for at vi i år havner på 777650 tulipaner, som er vår beste resultat noen sinne. 
Tilbakemeldingene er stort sett positive, men det vil nok alltid være noen som blir missfornøyd 
med kvaliteten. 
Logistikken fungerte nesten perfekt i år med ett unntak i F-distriktet. 

Narkofondet: 

Nakofondet endte opp med et minus på ca 850.000 etter årets aktiviteter.  

Året tulipanaksjon innbrakte netto ca. 1.1 mill til fondet og resultatet er at vi starten med rundt 
260.000,- i fondet for perioden 2004/2005. 

Det er behandlet rundt 50 søknader om støtte i løpet av året. 

  



Stiftelsen ”Det er mitt valg” 
Stiftelsen er nå kommet godt i gang og omsøkte midler fra LCIF er bevilget.  Søknaden til SHD 
er under behandling og snarlig svar forventes. 
Søknad til UNI stiftelsen er behandlet med negativt resultat. 

Kursaktiviteten er ifølge daglig leder tilfredstillende, Kurs på lærerhøyskolene er under vurdering 
og vil inntill videre finansieres med midler fra LCIF. Det kan være aktuelt å revurdere disse 
kursene dersom søknaden til SHD ikke gir oss de nødvendige midler til å fortsette. 

Evalueringen er inne i en sluttfase og stiftelsen har bevilget Kr. 10.000,- til dette arbeidet slik at 
arbeidet kan fortsette med innhenting av informasjon fra skolen. Rapport fra dette arbeidet er 
forventet innen August 2004. 

Europaforum 2004 i Roma. 
Under Europaforum på Kypros ble det vår anmodning om seminar ” Children at Risk” overlevert 
til programkomiteen for Europaforum i Roma 2004. Det er ikke kommet noen tilbakemeldinger 
fra komiteen om vårt bidrag og vår deltakelse på europaforum er derfor skrinlagt. Økonomien 
tilsier også at NA ikke deltar på årets forum. 

Fagsjefseminar. 
Vi får holde motet oppe og arbeide videre med motivering av våre utmerkede fagsjefer i 
distriktene. Jeg mener det er viktig med en samling av NA fagsjefer for å bygge relasjoner i dette 
viktige arbeidet og fagsjefene er orienter om en samling 3 – 5 september. 

Med blide hilser fra Sørlandet. 

Kjell-Tore Andersen
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Årsrapport 2003 - 2004.     
fra MD IRC , Svein Berntsen, 2002 -2004. 

Oppfølging av handlingsplan (2003 – 2004).  

MD IRC sin plan ble bygget på Strategiplanen til MD 104. Hovedfokusområder og mål for 
MD IRC 2003 -2004 var ihht denne: 

1. Oppfølging og Rapportering. 

MD IRC skal : følge opp og rapportere fra Uganda prosjektet , NSR prosjektet, samt 
gi et bilde av det generelle aktivitetsnivået i MD 104 vedr. bistandsarbeid.   

A, Uganda prosjektet går etter plan. Det vises til rapporter fra LAN.  
B, NSR. 

Prosjektene går iht planer, dog har fremdriften i nåværende finskstyrte prosjektet Marja By 
vært en stor skuffelse. MD IRC tok initiativet til følgende, som ble besluttet på NSR i januar:  

”C Gruppa og NSR AU nedsetter et utvalg av IRD’er i de nordiske land med mandat å legge 
en plan for å øke: 1. Langsiktighet og Bærekraft i NSR prosjekt. 2. Effektivitet og 
Profesjonalitet i NSR prosjekt. 3. Ambisjonsnivå i NSR prosjekt.” 

Arbeidet er ikke kommet i gang. Dette er purret mot NSR AU og igangsettes høst 2004. 
Dersom MD 104 ønsker, kan en nå forberede neste prosjekt til NSR i Torshavn, januar 2005. 
MD 104 har i fiskalåret sørget for å bygge nytt kjøkken i Balzio Silas, i tillegg til ordinære 
NSR bevilgninger. PÅ IR området er har MD 104 markert seg som førende i NSR 
sammenheng, og bør ta et fortsatt særskilt ansvar. 

C, Bistandsarbeid Generelt. 

Når det gjelder det generelle bistandsnivået for 2003 – 2004 mht prosent av innsamlede 
midler fra norske Lions totalt, er det meget varierende innbetaling fra klubbene, men det er 
ingen tvil om at nivået har økt betydelig i denne IRC perioden. Det har blitt bevilget i alt 
1,250 mill til katastrofeprosjekter i fiskalåret. Selv om AU er formelt beslutningsorgan, har 
MD IRC blitt tatt konsekvent med på råd, noe som har vært meningsfullt og naturlig. Trolig 
bør dette formaliseres ikke som et bør, men som et ”skal”. 



2. Norske Lions neste  internasjonale hovedprosjekt. 

MD IRC skal : lede den prosessen som er besluttet og som fører frem til valg av nytt 
prosjekt etter Uganda prosjektet, på riksmøtet i mai 2004. 

Status: Arbeidet er i rute ihht fremdriftsplan i prosjektet. Presentasjoner er avholdt på 
DM og ble besluttet ihht til innstilling på RM i mai 2004. Malawi og øyehelse ble 
valgt som neste store internasjonale prosjekt, etter Uganda. 

3. Faglig støtte til distrikter og klubber. 

A, MD IRC skal : lede prosessen som sørger for at organisering, instruks og 
kompetanse ved LAN kontoret  blir et faglig service og rådgivnings organ for klubber 
og distrikter ved planlegging, valg og gjennomføring av bistandsprosjekt. 
Status: LAN kontoret har fått ny ledelse og ny arbeidsinstruks. Kontoret fungerer nå 
som serviceorgan for klubber, soner og distrikt, i tillegg til ledelse av 
øyehelseprosjektet.  

B, MD IRC skal : ha bygget opp samlet oversikt over vesentlige IR prosjekter i 
distriktene og  gjort dette tilgjengelig for distrikter og klubber. 

Status: Det er opprettet en egen gruppe som arbeider med dette. Arbeidet, og 
inndeling i arbeidsgrupper blant distriktenes 10 IRC’er bør fortsette i neste 
vallgperiode.  
 Foreløpig registrering: 

 

Disktrikt 104C 104A 104D 104B 104E 104E

Prosjektnavn
Gribino Children center 

Krugloye Belarus Barnehjelp Russland
Lions - The Door - 

Norwegian Aid Barnehjem Estland
Nye arbeidsplasser - 

Azerbaidjan Fadderbarn i Etiopia

Ansvarlig prosjektleder Arne Osvik
Torvald Mansverk - 

LC - Vadsø
Ivar Kilingrød     

Bergen / Bergenhus
Kjell Eikanger LC 

Fauske
Tor Knutsen -      Viator 

Micro Kredit Anne Grethe Fiskaaen

Budsjett NOK 675 000 NOK 1 500 000 NOK 5 270 000 NOK 1 500 000
340,-* 1500 /år =           510 

000.- (2004)

Distrikt - Klubb/år - 
53*2500,-  132 500,- 

(2004)
Finansiering (kryss av  

Gjennom klubbene X X X X X X
Lions Mint  X X
LCIF støtte  X X X (har søkt)
NORAD U-Dep U-Dep
Samarbeide andre org.  Frelsesarmeen Norsk Nødhjelp Stiftelse, myndighet

Tidsramme
Prosjektstart 2001/2002 1997 1997 1999 2001 1984
Varighet 2007 2004 > 2004 2004 Ukjent Ingen tidsramme

Organisering

Ansvarlig klubb Lions Club Krugloye LC - Vadsø
LC -  Bergen 
Bergenhus LC- Rennebu

Distriktsmøte på 
Bjerkreim - Distrikt

Underlagt DG       Adm. 
av Anne Grethe 

Fiskaaen
Annen organisasjon  104A

Merknader

Barnehjem for 
vanskeligstilte barn i 

Hviterussland  

Bygget fungerer i dag 
etter hensikt med ca 30 
barn

Et samarbidsprosjekt 
med Normisjon



 

 

C, MD IRC skal : ha utviklet og formidlet  3 stk  informasjonsopplegg / foredrag til 
bruk i soner og distrikt vedr. IR arbeid, samt ha minimum ett innlegg i hvert nummer 
av the Lion. 

Status: Et informasjonsopplegg om Uganda er klart. I tilleg er det utviklet to 
temaopplegg som er distribuert IRC gruppa. 
  
D, MD IRC skal : ha gjennomført opplæring for neste års IRC gruppe. 

Status: Opplegget er besluttet gjort mer individulet denne gangen og i regi av nyvalgt 
MD IRC, fordi mange med lang erfaring går videre. 

104F 104F 104G 104G 104G 104H

"Fars Hus" et 
gatebarnehjem i Kiev 

Ukraina

Prosjekt Peru - 
barnehjem og skole i 

Peru

Gangodawilla Girls Home 
and Vocational Training 
Centre, Sri Lanka

DayaminiaHome for 
Mentaly handicaped 
Children, Sri lanka

Vajira Sri Educational and 
Rehabilitation centre, 
Colombo, Sri Lanka

Skoleprosjekt Nepal   
Holmenkollen Lions School

IRC i Distrikt + 
Elisabeth Wiborg, Oslo

Kirsti Holmquist 
Arntsen LC 
Larvik/Faris Asbjørn Taraldsen Asbjørn Taraldsen Asbjørn Taraldsen Tove Gulliksrud

NOK 350 000         
Lions andel 800 000 /år NOK 250 000 NOK 160 000 NOK 200 000 NOK 200 000

X X X X X X
10 000,- 49 000

X inntil 2004
Div. utlandske org. VG skoler i Larvik m.m Salg av Helios - tee

1999 1992 1996 2000 2002 2000-2001
2005 ?? 1999 2002 2004 2004

IRC 104F
LC Larvik/Faris med 

Prosjekt peru
Distriktprosjekt - Adm 

av LC Røyken
Distriktprosjekt - Adm 

av LC Røyken
Distriktprosjekt - Adm 

av LC Røyken LC Oslo Holmenkollen

Elisabeth Wiborg er 
prosjekt kontakt i Kiev. 
Arne Husebø startet 

dette
Nytt Distriktprosjekt for 

104F ??

Rapportering med bilder 
4 ganger i prosjekt-
periode. Ansvarlig 

besøkt prosjekt

Rapportering med bilder 
4 ganger i prosjekt-
periode. Ansvarlig 
besøkt prosjekt 3 gng.

Rapportering med bilder 
2 ganger i prosjekt-
periode. Ansvarlig 
besøkt prosjekt

Grunnskole for gutter og 
jenter

104H 104J 104K 104K 104K 104K

Primary School Buliya 
Kamuli Uganda Skole i Kabuki Uganda

Fam. Senter for kreftsykebarn i 
Hviterussland

Nødhjelp til barnehjem i 
Vilnius Litauen

St. Mary Schhool NKOZI - 
Masaka Uganda Polsk Ungdom

Finn Johansen 
DG i 104J + 

arbeidsgruppe
Erik Evang 

erik.evang@online.no Einar Kjøren Erik Evang LC Elverum

NOK 130 000
NOK   450 000                    
NOK     75 000 NOK 3 000 000 NOK 210.000 NOK 274 000 NOK 600 000

Sone 7 (8 L/Cer)
X X X X X X

X X X ?
X X X

X X

2003 1999 2002 1999 2000 1986
2004 2005-6 5-7 år 4 år 2005 2002

LC Oslo Linderud
DG + IRC + 
E.M.Hjellestad 104K + LC Minsk 104K sone 7 LC Kongsvinger LC Elverum

Vurderer utvidelse av 
prosjekt

Else Marie Hjellestad tlf. 
69120579 primus moto

Innbetaling fra LC-klubbene startet 
i 2001

einar.kjoren@sensewave.c
om             Materielle 
verdier også satt inn i 
prosjektet fra Distrikt

Prosjekt over 2 faser  LC-
Masaka + LC Arvika 

Uganda: David Mutayusa
Ungdomsutveksling 

Bygde svømme baseng



4. Organisatorisk / fortløpende aktiviteter. 

MD IRC skal : Støtte og følge opp sentralt støttede aktiviteter og innsamlinger 
gjennom distriktenes IRC ’ er sine handlingsplaner. 

Dette er i hovedsak MD distriktenes ansvar og ligger først og fremst på DG og distriktets IRC. MD 
IRC har systematisk fulgt opp handlingsplaner.  

Alt i alt har fiskalåret 2003 – 2004 vært et godt arbeidsår for IR området. 

August 2004. 

Svein Berntsen. 
MD IRC ( 2002 – 2004). 
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RAPPORT 

Til: Guvernørrådet 
Fra: Lovkomiteen 
Dato: 22. juli 2004  

Lovkomiteen for Multippeldistrikt 104 for Lionsåret 2003-2004 ble valgt ved Riksmøtet i 
Kristiansand og konstituert  i Guvernørrådsmøte 23. august 2003. 

 Sammensetning: 
• Tom Sletner, PDG, Lions Club Heggedal 
• Jon Isak Lunde, Lion/advokat, Lions Club Drangedal 
• Knut Relbo, Lion, Lions Club Oslo/Abildsø-Manglerud. 

Lovkomiteens mandat: 
• Komiteen skal vurdere forslag den får seg tilsendt, herunder forslag til 

riksmøtet, som har med lov og arbeidsordning å gjøre. 
• Komiteen skal til enhver tid holde lovverket oppdatert, i samarbeid med 

Lionskontoret. 

Det er også utarbeidet ”Reglement for lovkomiteen”, vedtatt av Guvernørrådet 21. mai 1982 
med senere endringer.  
Guvernørrådet behandlet et forslag vedrørende komiteens oppgaver i sitt møte i februar 2004, 
som resulterte i et nytt punkt 5 i nevnte reglement med følgende tekst: 

”Lovkomiteen skal årlig til guvernørrådets møte i august måned avgi en kortfattet 
rapport om arbeidet siste arbeidsår. Med rapporten skal følge oversikt over alle 
vedtatte endringer i lov og arbeidsordning i perioden. Disse endringene skal være 
innarbeidet i vår lovsamling. 
Det gjelder vedtak fra - 
• Siste internasjonale convention 
• Møter i Det internasjonale styret 
• Siste riksmøte 
• Alle årets guvernørrådsmøter 
Lovsamlingen legges i samarbeid med web-redaktøren ut på Lions hjemmeside.” 

!    !    ! 

Lovkomiteen fikk seg tilsendt de forslagene som var innkommet i forbindelse med Riksmøtet 
2004 i Fredrikstad.  

Forslagene var som følger –  
• 5.1  Forslag fra Lions Club Bodø om utredning av toårig riksmøteperiode. 



• 5.2  Forslag fra klubbene i distrikt 104 J, sone 7 om kostnadene ved lions- 
       medlemskapet. 

• 5.3  Forslag fra Lions Club Sørum om økningen i den internasjonale medlems- 
       kontingenten. 

• 5.4  Forslag fra Lions Club Molde om å ta opp arbeid mot HIV/Aids. 
• 5.5  Forslag fra Lions Club Spydeberg om begrensninger i funksjonstiden for 

        tillitsvalgte. 
• 5.6  Forslag fra Lions Club Sagene og Lions Club Oslo/Torshov om forslag om 

       regler for saksbehandling ved søknader om støtte til prosjekter. 
• 5.7  Forslag fra Guvernørrådet om endring i reglementet for riksmøtet. 

Av disse forslagene er det kun det siste, RM 5.7, som har ført til et tillegg i ”Lov for  
MD 104”, under kapittel VI ”Multippeldistriktets valgkomité”, § 11, punkt 5, således:  

”Kandidater som konkurrerer om valg under riksmøtet, forlater salen under øvrige 
kandidaters presentasjon. Det vises også til punkt 8 i ”Forretningsorden for riksmøter”. 

Guvernørrådet har hatt forslag om nye retningslinjer og forandringer av gjeldende regler 
oppe til behandling i alle sine fire møter. 

Guvernørrådsmøtet i august 2003: 
   Sak 5.3.1 i omhandler ”Revidert Lov for Leo i Norge”. Lovkomiteen ser ingen grunn til å 

gjøre noen innsigelser i ordlyden på forslaget, som er godkjent av årsmøtet for  
Leo i Norge og som har passert Guvernørrådet. 

Guvernørrådsmøtet i november 2003: 
   Sak 04.22 ”Reglement for Lions Aid Norway”.  Dette reglementet erstatter reglementet 

av februar 1998. Lovkomiteen vil bemerke at den finner forandringen som ble 
gjort i punkt 2.2.7 om dobbeltstemme uheldig. Det er nedfelt i hele lovverket 
til Lions Clubs International at alle delegater har én stemme i alle saker som er 
oppe til votering. Ved stemmelikhet anses derfor forslag som ikke vedtatt. 

Sak 05.121 Vedtekter for Lions Ungdomspris er ny av året. Lovkomiteen er kjent med at 
punktene 6 og 7 samordnes. Som følge av at punkt 3 i det opprinnelige 
forslaget utgår, forandres rekkefølgen i de etterfølgende punktene. 

   Sak 05.24 Retningslinjer for Lions narkofond. Det foreligger ”Reglement for leder for 
narkotikabekjempelse (MD-NAC)”, godkjent av Guvernørrådet i februar 1997 
med siste endring i august 2000. I dette reglementet er det allerede 
retningslinjer om bruken av ”narkofondet”. Lovkomiteen finner det naturlig at 
de retningslinjene som Guvernørrådet har vedtatt i sitt novembermøte, blir 
innpasset i reglementet for MD-NAC. (Komiteen er kjent med at ”vikarutgifter 
dekkes ikke” settes inn under hva som ikke er gjenstand for refusjon.) 

Guvernørrådsmøtet i februar 2004: 
   Sak 26.1 Reglementet for Røde Fjær-aksjoner har fått et tillegg klubbenes behandling og 



regnskapsføring av usolgte salgsartikler. Lovkomiteen finner det naturlig at de 
tre nye punktene settes inn reglementet, godkjent 10. mai 2002, som nytt 
avsnitt under § 6, punkt 3. 

Sak 62 Reglement for MD-LDC får en forandring i § 2, punkt 3, idet MD-LDC 
heretter må ha tjenestegjort som distriktsguvernør. 

Sak 63 Dette gjelder foranstående riksmøtesak om presentasjon av kandidater på valg. 

Sak 67 Dette gjelder vedtaket om Lovkomiteens oppgaver som er redegjort for 
innledningsvis. 

Guvernørrådsmøtet i mai 2004: 
   Sak 46 Vedtekter for stiftelsen ”Det er mitt valg”. Lovkomiteen er ikke kjent med om 

forslag til vedtekter, som fulgte som sakspapirer til guvernørrådsmøtet, ble 
vedtatt i den foreliggende form. (Savner protokoll fra møtet.) 

Det internasjonale styret har fire møter i året. I guvernørrådsmøtet i august 2003 fremgår 
det av sak 11.1 at det har vært et møte i ”The Board”, hvilket trolig har vært i 
mai. Det fremgår blant annet at 

• Lionsmedlemmer også kan være medlemmer i andre organisasjoner 
• Ingen klubb skal ha mindre enn 10 medlemmer 
• Distriktsguvernørens klubbesøk heretter kan foretas på sone- eller regionsplan. 
• Månedsrapporter skal sendes via internett til Hovedkontoret kun ved endringer 

i forhold tilforegående rapport. 

Dersom Lovkomiteen skal være à jour med vedtak fra Det internasjonale styret, er det 
nødvendig for oss å få tilsendt utdrag av protokollen fra ”The Board” eller fra notat som 
fremlegges for guvernørrådet. 

Convention 2004 i Detroit/Windsor hadde ett forslag til endringer. I den internasjonale ”Lov 
og arbeidsordning” (LA-1).  Det ble det vedtatt å gjøre en forandring i arbeidsordningens 
artikkel V, seksjon 1, som gikk ut på at et av styremøtene ikke nødvendigvis skal legges til 
Oak Brook.  

!    !    ! 

Lovkomiteen finner det overflødig å gjengi den fullstendige teksten til de vedtatte endringer 
idet vi har den samme tilgangen til saksdokumentene for møtene, som guvernørene har og slik 
vi finner dem i ”intern-sidene” til MD 104. 

Komiteen er i ferd med å ajourføre ”Lovsamling for MD 104”, 3. utgave fra 2002. 
Vi er kjent med at hjemmesidene for lovverket er àjour pr. juni 2002, og at endringer som er 
gjort etterpå gradvis blir rettet i samarbeid med multippeldistriktets web-redaktør. 



På vegne av lovkomiteen 2003-2004 

Tom Sletner (leder)



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Halvårsrapport 1.1 – 30.6.2004 Lions Aid Norway. 

ANDRE DOKUMENTER: 
The District Eye Care Programme. Semi-annual report January – June 2004.  

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Fra vår stedlige representant i Uganda, David Mutayisa, har vi mottatt en 15 siders rapport for 
første halvår 2004. Rapporten tar for seg: (i) Sosiale og politiske forhold, (ii)Administrative 
saker, (iii) Kurative tjenester, (iv)Forebyggende arbeid, (v) Andre programaktiviteter,  
(vi) Bærekraft, (vii) Budsjett og regnskap og (iix) Konklusjoner. Uganda-rapporten er meget 
omfattende og det er derfor utarbeidet en mer kortfattet halvårsrapport på norsk som 
vedlegges saken.  

VURDERINGER:  
Det går fortsatt bra ved de 4 øyeavdelingene i henholdvis Masaka, Mbale, Lira og Arua. Når 
det gjelder den mobile virksomheten (surgical outreaches) er tallene fra Lira meget 
oppmuntrende. Arua har kommet godt i gang. Masaka prøver. Rapporten fra Mbale er 
skuffende. Det har ikke vært gjennomført mobile klinikker første halvår, men etter møter med 
helseministeriet er det håp om at situasjonen bedrer seg i annet halvår.  

Rapporteringen fra distriktene er ikke tilfredsstillende. Dette gjelder særlig de regionene hvor 
vi har trukket oss ut. Dette til tross; OCOene og OAene har rapportert at det er behandlet 
nærmere 40.000 pasienter første halvår 2004.  

Arbeidet med klinikkene i Nebbi og Yumbe er godt i gang. Planleggingen av øyeavdelingen i 
Gulu er snart ferdig. Byggearbeidene vil starte i oktober.   

Selv om sikkerhetssituasjonen i nord-Uganda og Karamoja har forstyrret gjennomføringen av 
programmet har vår stedlige representant og de øvrige ansatte arbeidet godt og i tråd med de 
planer som er lagt for året.  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Rapporten tas til orientering. 

VEDTAK: 

Sak: HALVÅRSRAPPORT LIONS AID NORWAY

Møtedato: 21.08.2004 Saksnr.: 3.07 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik larsen Arkivnr.:



VEDLEGG: 
LIONS AID NORWAY 

Halvårsrapport 01.01 – 30.06.2004 

1. SOSIALE OG POLITISKE FORHOLD I UGANDA 

Sikkerhetssituasjonen i Nord-Uganda og Karamoja er fortsatt ikke god. På grunn av 
rebellvirksomhet anslås det at antallet internt fordrevne nå har kommet opp i 1,5 – 2,0 mill. 
Flere helsestasjoner har stengt dørene og det er ikke uten risiko å ferdes med bil i enkelte 
områder. Dette har fått konsekvenser for gjennomføringen av øyehelseprogrammet. Enkelte 
planlagte mobile klinikker har blitt kansellert, noen av ”våre” øyehelsearbeidere er blant de 
internt fordrevne og militær eskorte er blitt en nødvendighet i Karamoja-regionen.  

Det skal være president- og parlamentsvalg i Uganda i 2006. Sterke krefter tilhørende den 
styrende politiske leir ønsker å endre grunnloven slik at president Museveni kan gjenvelges 
for en ny periode. Opposisjonen i landet er imot dette. Dette har skapt stor spenning. 

Det er ingen økning i helsesektorens budsjett for 2004/05. Det er imidlertid forutsatt en 
heving av helsearbeidernes lønninger. Dekning skal skje innenfor den gitte rammen. Det betyr 
at det blir mindre til tiltak.    

2. ØYEHELSEPROSJEKTET 

2.1 Administrative saker 

Som et ledd i opplegget for den gradvise utfasingen fra Karamoja er de to bilene i området 
overført til distriktene og arbeidsavtalene med sjåførene sagt opp med virkning fra 1.7.2004. 
Det betyr at antallet LAN-ansatte i Uganda er redusert til 11 personer. 

Det ble gjennomført halvårlige planleggingsmøter med alle distriktene i mars. Daglig leder av 
LAN, Jan Erik Larsen, deltok i disse møtene.  

Det ble avholdt et formelt møte med MoH i mars. Foruten vår stedlige representant, David 
Mutayisa deltok Jan Erik Larsen og Jan Holtet deltok i møtet. Situasjonen når det gjelder 
mobile klinikker i Mbale, lokal produksjon av øyedråper og den planlagte klinikken i Gulu 
ble bl.a. drøftet. 

LAN-styrets vedtak: 

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



To planleggingsmøter ble gjennomført for regionene Lira og West-Nile i juni.  

Vår stedlige representant har deltatt i ett av de to kvartalsvise møtene som den norske 
ambassaden arranger for norske frivillige organisasjoner. Han har også hatt møter og løpende 
kontakt med to andre internasjonale organisasjonene som er inne på øyeområdet (SSI og 
CBM). 

Når det gjelder markedsføring og informasjon har det blitt gitt ut to utgaver av Newsletter. 
Det er laget en 26.minutters CD om LAN og øyehelseprogrammet. Denne har vært vist på 
UTV. Det er også laget T-skjorter og caps med LAN-logo som er distribuert til alle 
øyehelsearbeidere i våre regioner. FM-radioen i Arua sender ukentlig programmer om ulike 
øyehelsetemaer.  

2.2 Investeringer 

Det er underskrevet kontrakter med Pearlmark Uganda Ltd om bygging av poliklinikker for 
øyehelse i henholdsvis Nebbi og Yumbe. Byggearbeidene startet opp i mai med ferdigstillelse 
i september 2004. Utstyr er bestilt og noe har allerede ankommet.  

Planleggingen av øyeavdelingen i Gulu er kommet godt i gang. Tomt er identifisert. Det 
ligger an til at det blir noen justeringer av romplanen sammenlignet med Arua-klinikken. 
Tegninger vil foreligge i august. Det er forutsatt at byggearbeidene starter opp i oktober.  

2.3 Kurative tjenester  

Sammenlignet med fjoråret har det vært en økning både når det gjelder pasienttilstrømming 
og antall operasjoner ved de ”gamle” øyeavdelingene. Selv om pasienttallet i Arua er noe 
lavere enn de øvrige er det gjennomført flest operasjoner ved denne nye klinikken.  

PASIENTER/OPERASJONER VED ØYEAVDELINGENE JAN-JUN 2004

Avdeling Patients Operations Major Minor Cataract

Masaka 4716 264 154 110 97

Mbale 4596 230 128 102 65

Lira 3514 201 142 59 127

Arua 2599 315 142 173 92

Sum 15425 1010 566 444 381

OUTREACHES FRA ØYEAVDELINGENE JAN – JUN 2004

Avdeling Outreaches Patients Operations Cataracts

Planned Actual



I Masaka og Lira hard det vært økning i antall pasienter og operasjoner ifm mobile klinikker. 
Dette til tross for færre outreaches. Lira har hatt den karftigste økningen. Dette skyldes bl.a. at 
opplæringen av personer til mobilisering har begynt å bære frukter. Arua har kommet godt i 
gang. Dessverre har det ikke vært gjennomført noen outreaches fra Mbale. Dette har vært 
drøftet med MoH og det er nå lovet at midler til å starte opp igjen vil bli allokert avdelingen 
f.o.m. september 2004.  

Rapporteringen fra distriktene har generelt vært dårlig. Dette gjelder spesielt de to regionene 
hvor vi har trukket oss ut. Trolig er det slik at de OCOer og OAer som har vært knyttet til 
programmet i disse områdene ikke lenger føler det som viktig å sende kopi av 
pasientrapporter til oss. Tallene er derfor sannsynligvis for lave. I Lira og Arua har 
rapporteringen vært tilfredsstillende.  

2.4 Opplæring 

 I løpet av første halvår er det gjennomført opplæring av 1235 grunnskolelærere i distriktene i 
West-Nile.   

Ved opplæringsentrene i Masaka og Mbale har 85 helsearbeidere, vesentlig fra West-Nile 
regionen, gjennomført 2 ukers kurset i øyehelse. 

I juni startet et nytt kurs 3-måneders kurs for Ophthalmic Assistants i Mbale. Det er 8 
deltakere.  

Masaka 7 7 764 68 61

Mbale 5 0 0 0 0

Lira 15 11 1247 455 414

Arua 13 11 908 247 176

Sum 40 29 2919 770 651

STATIC OUTREACHES JAN-JUN

Region/år 2000 2001 2002 2003 2004

Masaka 3603 2748 6954 9255 4,834

Mbale 2850 7078 10433 5927 3,440

Lira - 10629 15996 14448 18,100

Arua - - - - 12,424

Total 6891 20455 33383 29630 38,798



OCOen i Moroto har gjennomført opplæringen som kataraktkirurg i Malawi. Han kommer 
tilbake til Moroto i august. Nødvendig utstyr er anskaffet.   

4 helsearbeider fra våre distrikter har fått stipend fra LAN til å utdanne seg til OCOer.  

Vår stedlige representant, David Mutayisa, og den nasjonale koordinatoren for øyehelse, Dr. 
Stanley Bubikire har gjennomført et to ukers kurs for ledere av øyehelseprogram. Kurset ble 
holdt ved Lions Aravind Institute of Ophthalmology i India.  

Øyelegene i Masaka (Dr Mulwanyi) og Lira (Dr Musana) har gjennomført et to ukers kurs i 
kataraktkirurgi i Nepal. 

Øyelegen i Mbale (Dr Tindyebwa) har gjennomført et to måneders kurs i øyekirurgi ved Lions 
Aravind Hospital, India.  

3. KAMWOKYA PRIMARY SCHOOL, KAMPALA 

Det er innbetalt ca 150.000 kr mer enn det som var nødvendig for å fullfinansiere skolen i 
Kamwokya. Etter møte med de ansvarshavende i mars vil det overskytende bli benyttet til å 
ferdigstille toalettene og det elektriske anlegget. Dette under forutsetning av at Central 
Division, Kampala ordner med inngjerding, plannering av uteområdet og generelt vedlikehold 
av bygget.   

4. FADDERBARNA 

82 klubber har i løpet av Lions-året støttet programmet. I alt er det 43 barn som nå gis 
skolegang takket være midlene fra klubbene.  

5. ANDRE AKTIVITETER 

Det ble gjennomført en turistreise til Uganda i mars med 17 deltakere. Reiseledere var Otto 
Brødholt og Jan Erik Larsen. Programmet inneholdt bl.a. besøk i Kamwokya, deltakelse ved 
de offisielle åpningene av skolebyggene i Buluya og Kabuki, besøk på øyeavdelingen i 
Masaka og en surgical outreach. Til slutt stod en to dagers tur til Queen Elisabeth National 
Park på programmet.  

Skolebygget i Buluya som er finansiert av LC Oslo/Linderud ble offisielt åpnet i mars med 
stor norsk deltakelse. Finn Johansen representerte klubben.  

6 nye klasserom ved skoleanlegget i Kabuki, som J-distriktet finansierer, ble offisielt innviet i 
mars. Otto Brødholt representerte distriktet ved åpningen.  

Daglig leder for Lions Aid Norway har i løpet av halvåret besøkt LC Haugsbygd, LC 
Sandefjord, LC Nesbru og LC Bærum/Hosle og informert om øyehelseprogrammet.  



Oslo, den 30. juli 2004 

Jan Erik Larsen 
Generalsekretær 
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Inledning 
Nordiska samarbetsrådet (NSR) är ett samarbetsorgan mellan Lions distrikten 101 
Sverige,104 Norge, 106, Danmark, 107 Finland och 109 Island. 
NSR har erbjudit Lions distrikten Estland, Lettland och Litauen att delta i rådets årliga möte 
(NSR-mötet) som observatörer. 

1. Målsättning 
Målsättning för NSR är att förstärka och utveckla lionismen och den nordiska samhörigheten, 
att samarbeta i den internationella Lionsorganisationen samt att med gemensamma aktiviteter 
bistå hjälpbehövande. 

2. Strategin 
För att nå målsättningarna är NSR:s uppgift: 
NSR ska utveckla och stärka Lion-idén och lionsklubbarnas verksamhet inom samarbetsrådets 
verksamhetsområde genom utbyte och jämförelse av åsikter och idéer samt genom träning 
och samarbetsmöten. 
NSR ska befästa och utveckla det nordiska Lion-samarbetet i multipeldistrikten, distrikten och 
klubbarna (vänklubbar, vändistrikt, NSR-mötet). 
NSR ska företräda de nordiska länderna som en enhetlig grupp på internationella lionmöten 
(Convention, Europa Forum m.fl.). 
NSR ska genomföra gemensamma projekt för att bistå hjälpbehövande. 
NSR ska stärka internationellt samförstånd. 
NSR ska stärka den offentliga bilden av lionismen i de nordiska länderna genom 
gemensamma aktiviteter och PR-verksamhet. 

3. Verksamhetssätten  
NSR är ett forum, där lions och LEOS årligen kan träffas och utbyta idéer för att få till stånd 
utveckling av lionsverksamheten inom NSR:s verksamhetsområde. 
Som diskussionsforum är NSR:s målsättning att stärka lionismens grund i de nordiska 
länderna genom att stödja de nordiska medlems- och ledarskapsprogrammen och dessutom 
stödja PR-arbetet som skall stärka bilden av lionismen. 
NSR stödjer och sporrar distrikten och klubbarna inom sitt verksamhetsområde till att ordna 
samarbetsträffar sinsemellan. 
NSR ordnar årligen en eller flera gemensamma aktiviteter inom de ekonomiska ramar som 
fastställs av rådsmötet, med mål att bistå hjälpbehövande. 
Efter ett enigt beslut av NSR-mötet och med godkännande av de olika medlemsländerna kan 
NSR ordna också andra samarbets- och hjälpaktiviteter (t.ex. Röda Fjädern i Norden). 
Med medlemsländernas gemensamma beslut utvecklar NSR samarbets- och verksamhetssätt i 
ungdomsarbetet (ungdomsutbyte, LEO-verksamhet, Lions Quest och narkotikaarbete). 
NSR stöder samnordiskt kulturarbete. 

Projektets skötsel och styrning: 30 ..........................................................................................................................
Projektets finansiering - modell: 30 ........................................................................................................................
Projektets tidtabellsplan och rapporteringen 30 ......................................................................................................
Informationen 31 .....................................................................................................................................................
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4. Påverkansmedlen 
Som ett samnordiskt forum skall NSR: 
Behandla och fatta beslut på sitt årsmöte om initiativ, projekt och aktiviteter i det nordiska 
samarbetet. 
Besluta om budgeten för NSR och dess funktionärer enligt NSR:s arbetsordning samt besluta 
om bokslutet.  
Under sitt möte ordna sammanträffanden för MD-kommittéordförandena (ungdomsarbete, 
PR-arbete, LEO, IR, Lions Quest, o.s.v.). 
Under mötet ordna ett seminarium, till vilket värdlandet föreslår ett ämne och som Council 
Chairmen i de nordiska länderna gemensamt godkänner. Seminarieämnet skall gälla frågor 
som stärker lionismen eller en ovanlig aktivitet. I detta dokument finns en instruktion om hur 
seminariet skall ordnas. För Leos ordnas ett eget seminarium. 
Ge medlemsländernas lions och LEO:s möjligheter att träffas, bekanta sig och diskutera med 
varandra på sociala evenemang. Då sammanträffanden ordnas skall grupper bildas med lions 
från de olika länderna. 
NSR leds av ordförandena i de nordiska länderna (CC-mötet). 

5. Gemensamme framträden 
I gemensamme framträden under Convention, Europa Forum osv. skall samlingsnamnet för 
Norden vara ”Scandinavia” 

2. NSR – struktur 
NSR:s högsta organ är NSR rådsmötet. Mellan de årlige rådsmötena ligger ansvaret för NSR 
hos CC gruppen som består av respektive medlemslands CC. CC gruppen assisteras av AU 
som består av 5 personer, en från varje medlemsland. Dessa personer väljs för 5 år åt gången. 
NSR har permanente utskott indenfor IR och YE som påtager sig gemensamma nordiska 
uppgifter. ID informerar NSR om den internationella styrelsens arbete. 

 

 

 

 
 

 

2.1. Kommittéer 
Fackkommiterna utarbetar egna arbetsrutiner inom ramen för NSR:s arbetsrutiner, ref punkt 
7.1  

ID NSR - Rådsmöte

CC-gruppe

NSR-AU IR-gruppe YE-gruppe Coordinator Andre arbejdsgrupper



3. NSR – rådsmötet 
3.1.  Årets tema 

Ämnet för årets tema, seminarium och föredrag skall antingen ansluta sig till internationella 
presidentens tema, vara ägnade att stärka grunden för lionismen och utveckla 
verksamhetssätten inom NSR: s verksamhetsområde eller gälla en betydande aktivitet som 
ordnas gemensamt inom Norden. 
Beredningsansvaret för årets tema och det därpå baserade seminarieprogrammet åvilar NSR – 
AU. Temat presenteras för CC-mötet som hålls på Europa Forum innan NSR-mötet. Förslag 
till årets tema kan göras av medlemsland, men värdlandets skyldighet är att utforma 
grundförslaget. CC-mötet beslutar om temat. 

3.2. Seminarier och Workshops / kommittémöten 

3.2.1. Målsättning  
Årets seminarium skall stärka och utveckla lionismen inom NSR:s verksamhetsområde, stärka 
medlemsländernas samarbete och ge verksamhetsidéer på klubb- och distriktsnivån samt 
stödja en förstärkning av medlemsbasen och ordnandet av meningsfulla aktiviteter. 
Som resultat av seminariet och föredraget med anslutning till årets tema, kan NSR-mötet 
föreläggas en resolution som MD-kontoren sänder till medlemsländernas årsmöten för 
kännedom och diskussion. 
I seminariet deltar alla lions som deltar i mötet. MD-kommittéordförandenas workshops är 
avsedda att vara deras samarbetsforum. 

4. NSR - AU 
1 AU består av en representant från vardera av de fem medlemsländerna. Varje land väljer 

sin egen representant. Representant i arbetsutskottet skall vara en PDG eller 
kommittéordförande (t.ex. tidigare eller sittande MD IRC) som har erfarenhet av NSR: s 
arbete. 

2 AU rapporter till CC-gruppen som godkänner programförslag, tider, ekonomi, ramar 
m.m. CC – gruppen beslutar om dagordningen för rådsmötet. 

5. Riktlinjer för valda befattningshavare 

5.1. Koordinator  
Koordinator skall arrangera de gemensamma nordiska framträdandena under Convention  
Koordinatorn väljs på 2 år och växlar mellan de nordiska länderna, se punkt 5 i NSR:s 
Arbetsrutiner. Koordinatorn skall behärska engelska, både muntligt och skriftligt och skall 
dessutom kunna kommunicera på skandinaviska. 
Till koordinator skall väljas en PDG som har erfarenhet av NSR arbete. Undantag från regeln 
kan enbart ske i väl motiverade undantagsfall.  



5.2. ID 

5.2.1. Godkännande av ID 
ID kandidat väljs av  respektive land enligt Gentelmans agreement/Rotationsprincipen och 
presenteras under NSR.  
När det gäller de krav som ställs för att bli vald till ID hänvisas till LCI:s regelverk. 
Rekommendation: Den lion som föreslås från de nordiska länderna till medlem av 
internationella styrelsen bör behärska engelska språket i skrift och tal. 
På nordisk nivå förväntas kandidaten ha god kunskap om lionismen i Norden genom bland 
annat deltagande i NSR – möten.  

5.2.2. NSR förvänter att den sittande Internationale Directorn 
1 Följer det nordiska lionarbetet genom att ta del av följande: 

Protokoll från guvernörsrådsmöten som skall skickas till ID  
The Lion från de nordiska länderna. 
Kopior av brev från de nordiska länderna till den internationella styrelsen. 
De enskilda ländernas GR har ansvaret för att dessa dokument tillställs ID 

2 Efter varje möte med internationella styrelsen sänder ID en rapport till den nordiska 
CC – gruppen. Kopior tillställs PIP, PID samt redaktörerna av The Lion. 

3 ID bör informera sin efterföljare om arbetet i styrelsen. 

5.3. Ordförande för CC-gruppen 
CC i det land som arrangerar NSR fungerar automatisk som årets ordförande i CC - gruppen.  

5.4. Ad-hoc kommittéer 

5.4.1. Tillsättande av ad-hoc kommitté  
Tillsättandet av en intern ad-hoc kommitté kan enbart ske på förslag från CC – gruppen eller 
från ett av multipeldistrikten. Deltagande i externa ad-hoc kommittéer kan beslutas av CC –
gruppen, med avseende på vem som skall representera NSR i kommittén. 

5.4.2. Kommittéarbete 
En ad-hoc kommitté har ingen egen beslutsrätt men kan lägga fram förslag till beslut inom det 
område som är utrett med hänvisning till kommitténs uppdrag. 
Alla kommittéer blir automatiskt upplösta efter det att kommittén lagt fram sin slutrapport. 

5.5. Nordiskt samarbete vid Europa Forum 
Ett nordiskt samarbete eftersträvas vid deltagandet i Europa Forum. CC – mötet diskuterar 
gemensamma nordiska tema / initiativ samt uppträdande inför Europa Forum. NSR – AU 
följer upp att de riktlinjer som CC – gruppen drar upp blir efterlevda. 

5.6. De samnordiska IR-projekten 
NSR har årligen ett eller flera samnordiska IR-projekt, som godkänns av NSR-rådsmötet. 
Projektet styrs av de principer som har godkänts av NSR. Jämför paragraf 1.4 



5.7. Finansieringen av NSR: s kostnader 
NSR har skilda budgetar för administration, convention och aktiviteter 

5.7.1. Administrationsbudgeten 
Utgifterna i administrationsbudgeten finansieras i förhållandet till medlemsantalet i 
medlemsländerna per 1 juli varje år. 

5.7.2. Conventionbudget 
Conventionbudgeten består av två delar, NSR del och deltagardel.  NSR täcker kostnaderna 
för coordinatorns resa, hospitality room och Caucus.  
För övriga kostnaderna belastas de lions och partners som deltar i mötet och de nordiska 
evenemangen.  

5.7.3. Aktivitetsbudget 
Nuvarande aktivitetsmedel är 0,94 Euro per Lionsmedlem i Norden. Beloppet dels mellan 
länderna Sverige 24%, Norge 23%, Danmark 17%, Finland 32% och Island 4%  
För administrationskostnader kan användas högst 10 % av denna summa. 

5.7.4. Utgifterna för AD HOC  
Kostnaderna för ad hoc-arbetsgrupperna som behandlar administrativa ärenden täcks från 
administrationsbudgeten. 

5.8. Förvaltning av NSR: s ekonomi 
NSR-AU har ansvaret NSR:s administrativa budget och conventionbudgeten. Ansvaret för 
bokföringen enligt överenskommelse i CC-gruppen.  

6. Sammansättning av NSR AU 
För förberedelse av NSR – arrangemang och Nordiskt samarbete tillsätts ett arbetsutskott 
NSR – AU, som förbereder mötesprogram och ärendelistan till CC – gruppen och dess 
ordförande. Medlemskapet i NSR – AU gäller 5 år och gruppen representerar kontinuitet i 
nordiskt samarbete.  

År MD 101 MD 104 MD 106 MD 107 MD 109 Arrangö
r

03/04 Past ordförande Ordförande Sekreterare Ledamot Nyval Norge

04/05 Nyval Past ordförande Ordförande Sekreterare Ledamot Danmark

05/06 Ledamot Nyval Past ordförande Ordförande Sekreterare Finland

06/07 Sekreterare Ledamot Nyval Past 
ordförande

Ordförande Island

07/08 Ordförande Sekreterare Ledamot Nyval Past ordförande Sverige

08/09 Past ordförande Ordförande Sekreterare Ledamot Nyval Norge





 

NSR Arbetsordning 
Forslag pr. 15.05.2004 



Arbetsordning för Nordiskt Samarbetsråd 
§ 1 
I det Nordiska Samarbetsrådet ingår guvernörsråden i Sverige, Norge, Danmark, Finland och 
Island. 

Ved rådets sammanträde har CC-arna og distriktsguvernörena rösträtt 

Om en medlem av rådet är förhindrad att deltaga i ett sammanträde, får guvernörsrådet utse en 
ställföreträdare från det egna multipeldistriktet. Vederbörande skall ha samma rättigheter som den 
person han / hon representerar.  

Övriga Lions, Lioness och LEOs som tillhör en lionsklubb i något av de nordiska 
multipeldistrikten kan deltaga i samarbetsådets sammanträden med yttranderätt och förslagsrätt.  

Rådet ska arbeta efter lions internationella bestämmelser. 

§ 2 
Till ordföranden för rådets möte ska väljas en tidigare guvernör som är medlem i en klubb i det 
multipeldistrikt där NSR arrangeras. Valet görs av multipeldistriktets guvernörsråd. Ordföranden 
har ingen särskild rösträtt.  

§ 3 
Rådet samlas till ordinarie rådsmöte, normalt tredje veckslutet i januari månad  

Extra sammanträde får hållas om synnerliga skäl föreligger och alla guvernörsråd är eniga om 
detta. 

§ 4 
Vid frågor som gäller ekonomi och enhetligt nordisk uppträdande utåt, har varje medlemsland en 
röst. För att ett sådant beslut ska vara bindande krävs det att alla fem multipeldistrikten är eniga. 
Detta gäller också ändringar i denna arbetsordning och frågor om eventuell upplösning av NSR.  

§ 5 

Vid röstning i övriga frågor har varje medlem av rådet en röst. Enkel majoritet gäller för 
beslut. Vid lika röstetal faller förslaget.  

§ 6 
Ordförandena för multipeldistriktens guvernörsråd bildar den samnordiska CC-gruppen. 

CC-gruppen är ansvarig för arbetet inom NSR genom att arbeta aktivt för att de vid varje tillfälle 
gällande mål och strategier för NSR verksamhetsområde tillämpas så att det nordiska samarbetet 
inom lionrörelsen i största möjliga utsträckning blir mål- och resultatorienterat.  

Ordförande i CC-gruppen är guvernörsrådets ordförande i det land där NSR arrangeras. 



§ 7 

CC-gruppens beredande organ är arbetsutskottet (AU) 

AU ska förbereda rådsmötet, ha hand om rådets ekonomi och sekretariat samt i övrigt utföra de 
uppgifter som CC-gruppen beslutar. 

AU består av en representant från varje multipeldistrikt. Representant i AU ska vara en PDG eller 
kommittéordförande (t.ex. tidigare eller sittande MD IRC eller YED) som har erfarenhet av NSR: 
s arbete.  

Ordförande i AU är ledamoten från det land där NSR arrangeras. Sekreterare är ledamoten från 
det land som ska arrangera nästkommande NSR-möte. 

§ 8 
Endast sådana ärenden som har föreslagits av ett guvenöraad får behandlas av rådsmötet 

Förslag ska sändes till AU senast den 20. november året före rådsmötet. 

Förslag om ändring av arbetsordningen och upplösning av samarbetsrådet skall sändas till NSR-
sekretraren i så god tid att denne kan översända dem till samtliga distriktsguvernörer minst 3 
månader innan nästkommande ordinarie möte i rådet.  

§ 9 
Vid rådsmöten ska följande ärendelista följas 

1. Mötets öppnande 
2. Val av sekreterare för mötet 
3. Val av två justerare 
4. Fastställande av röstlängd 
5. Anmälan av övriga ärenden 
6. Godkännande av ärendelistan 
7. Uppföljning av ärenden från tidigare rådsmöten 
8. Presentation av föregående års bokslut 
9. Frågan om ansvarsfrihet för föregående års NSR-funktionärer  
10. Beslut om kommande års budget 
11. Valärenden 
12. Samnordiska projekt 

12.1. Slutrapporter och bokslut över avslutade projekt 
12.2. Statusrapporter över pågående projekt 
12.3. Presentation av förslag till nya projekt samt beslut 

13. Rapport från gruppdiskussioner om årets tema samt beslut om resolution. 
14. Rapporter från årets seminarier samt beslut om resolutioner  
15. Andra förslag till projekt/aktiviteter 
16. Presentation av nordiska kandidater till poster inom internationella styrelsen 
17. Presentation av kommande rådsmöten 
18. Övriga ärenden 
19. Mötet avslutas 

§ 10 

Alle medlemsländer deltar i NSR rådsmöte med mandat fråm sina respektive riksmöten/
årsmöten. 



§ 11 
Varje medlemsland har rätt att besluta om utträde ur NSR. Meddelande om utträde skall  skickas 
till ordföranden för CC-gruppen omgående efter det att beslutet fattas. Utträdet gäller  från och 
med den 1. juli året (kalenderåret) efter det att beslutet fattats. 

§ 12 
Ett distrikt kan efter ansökan återinträda i NSR under forutsättning att alla medlemsländer är 
eniga. 

Ikraftträdande 
Denna arbetsordning träder i kraft så snart den är godkänd av guvernörsråden i samtliga 
medlemsländer.  



 

NSR Arbetsrutiner 
Forslag pr. 15.05.2004  
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Samarbetsrutiner mellan NSR och MD - kontoren 

MD sekretariaten skall tillsända NSR - arbetsutskottets medlemmar: 
• MD handbok (om den publiceras) 

• Tidningen The Lion  

• Uppgifter om beslut som gäller nordiskt samarbete 

Varje lands sekretariat skall ha en komplett arkivmapp som innehåller:  
• Gällande målsetting, arbeidsrutiner och arbetsordning för NSR  

• Protokoll från rådsmöten och CC – möten 

Pågående distriktsguvernörer skall, så snart de är valda, få sig följande dokument tillsända 
från sina respektive MD sekretariat:  

• Gällande målsetting, arbeidsrutiner och arbetsordning för NSR  

• Kort orientering om NSR  

Uppgifter över punkter / frågor från senaste NSR-möte som kräver uppföljning under deras 
verksamhetsår som distriktsguvernörer  
MD sekreteraren sänder ut protokoll från årets NSR-rnöte före den 15 mars.  
MD sekreteraren sänder ut inbjudningar och anmälningsblankett före den 1 oktober.  
MD sekreteraren sänder ut inbjudningar med dagordning till rådsmötet före den 15 december.  
Arbetsutskottets förhållande till de respektive MD sekretariaten är reglerat i 
planeringskalendern under punkt 3, riktlinjer / instruktioner för NSR – AU. 
Avslutning. 
I övrigt förutses att såväl MD sekreteraren som Arbetsutskottet hålles kontinuerligt orienterad 
om frågor av betydelse för det nordiska samarbetet inom lions, både generelt och i avseende 
på NSR.  
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NSR - rådsmöte 

Ram för arrangemang av NSR - mötet 
Angående centrala ramar för ett NSR – arrangemang föreslås följande: 
– Turordningen följs, se punkt 5. 
– NSR ordnas 3: e helgen i januari. 
 Förutom möten för de röstberättigade rekommenderas att det på mötet ordnas informations 
seminarier för MD kommitté ordförande, redaktörer för The Lion samt Lions Quest. Samtliga 
seminarier är öppna för alla deltagare. 
Deltagande skall vara kopplat till de seminarier som förekommer på NSR.  
Deltagaravgift för deltagarna är 35 € (enligt nivå år 2002). Beräknas kostnaderna överstiga de 
angivna 35 € skall den lokala arrangören inhämta skriftligt tillstånd av CC - Gruppen. Detta 
gäller dock ej LEOs. 
I deltagaravgiften ingår: 

• Kostnaderna för mötesutrymme 

• Handlingar, program samt övriga trycksaker. 

• Enkla dekorationer 

• Kaffe, som serveras tre gånger. 

I mötesarrangemangen, distributionen och tryckningskostnaderna bör sparsamhet iakttas. 
Dagens lunch till ett rimligt pris, gärna under 15 € (enligt nivå år 2002). 
För sociala tillställningar gäller följande: 

• Get together som Cocktailparty, inköp av dryck sker efter eget önskemål och behov. 

• Bankett med förrätt och huvudträtt, kaffe samt välkomstdrink ingår i priset (exklusive 
övriga drycker).  

• Partnerprogram. 

Tolkning och översättning av handlingarna till finska. 
Teknisk utrustning ställs till förfogande av arrangör och kostnader skall täckas av NSR 
budget. MD 107 delegationen är ansvarig för tolkningen. Handlingar översättes till finska av 
MD 107: s sekreterare. NSR budget täcker kostnaderna för detta. 
Användningen av sponsorer rekommenderas i måttlig utsträckning.  

Ansvarsfördelning 

Tekniskt ansvar 
Det tekniska ansvaret för NSR-arrangemangen faller på de lionklubbar, som har ansökt om 
och fått arrangörsrätten av värdlandets guvernörsråd. 



2.3.2   Ekonomiskt ansvar  
Värdlandets guvernörsråd svarar för NSR-arrangemangens ekonomi. En preliminär plan 
behandlas av CC – mötet i januari ett år tidigare. Den slutliga planen godkänns av CC – mötet 
vid Convention  

Ansvar för ärenden  
Ansvariga för ärendena vid NSR är de nordiska ländernas CC, huvudansvaret bär värdlandets 
CC, se punkt 6.4. Värdlandets MD – kommittéordförande svarar för arrangemangen inom sitt 
område (sakkunnigdiskussionerna). Även NSR – AU svarar för att NSR – arrangemangen 
förlöper planenligt. 

Planeringskalender  
NSR-KALENDER FOR ET LIONSÅR 

Tidspunkt 
(senest)

Aktivitet Fra hvem Til hvem

Juli CC møde convention

10. august Referat CC møde convention CC-møtets valgte 
sekretær

CC-gruppen +AU 
MD-kontorer

Aug. x –2 
Aug./sep.

Valg af NSR-arrangør 
Møte med teknisk arrangør

MD 
Tekn. arrangør

CC-gruppen 
CC-leder + AU-
leder

1. sept. Dagsorden CC-møde EF Ordførende CC CC-gruppen

September Årets liontema godkendes AU Cc-gruppen

September CC-møde EF(Godkjenne årets tema)

1. oktober Indbydelse NSR m/seminarer MD-kontorer DG

10. oktober Referat CC-møde EF NSR-sekretær CC-gruppen + AU 
MD-kontorer

15. oktober Forslag om NSR-projekt MD-!RC gruppen CC-gruppen

1. november Dagsorden CC-møde nov. Ordførende CC CC-gruppen

November 
20.novembe
r

CC-møde november 
Forslagsfristerfor NSR-møtet Fra GR til AU CC-gruppen og MD

5. december Dagsorden mv. NSR-råds- 
Møde

NSR-AU sekretær CC-gruppen, AU + 
MD-kontorer

10. 
december

Referat CC-møde nov NSR-sekretær CC-gruppen + 
MD-kontorer



15. 
december

Rapport løbende NSR-projekt MD-IRC gruppen NSR-AU sekretær

15. 
december

Forslag om nyt NSR-projekt CC-gruppen NSR-AU sekretær

15. 
december

Information, dagsorden mv. MD-kontorer NSR-deltagere

5. januar Dagsorden AU-møde NSR NSR-AU formand NSR-AU gruppen

5. januar Dagsorden CC-møde NSR Ordførende CC CC-gruppen

Januar x-1 Preliminær plan, program og 
Budget

MD/arrangør CC-gruppen

Januar AU-møde NSR

Januar CC-møde NSR

Januar NSR-rådsmøde

10. februar Referat AU-møde NSR NSR-AU sekretær NSR-AU

10. februar Referat CC-møde NSR NSR-sekretær CC-gruppen + 
MD-kontorer

20. februar Referat NSR-rådsmøde NSR-sekretær CC-gruppen, AU + 
MD-kontorer

15. marts Referat NSR-rådsmøde MD-kontorer Eget valg

15. juni Dagsorden CC-møde convention 
m/ div. NSR informasjon

Ordførende CC CC-gruppen



Modell för ramprogram 

Kaffepaus på fredag eftermiddag samt även under rådsmötet lördag förmiddag och 
eftermidag.  

Standarddagordning för rådsmötet  

Se paragraf 9,  Arbeidsordningen 

Årets tema 

Årets tema grundar sig på ämnet vid ett seminarium som ordnats föregående dag. 
Evenemanget pågår enligt följande: 
Inledning med frågor       30 min 
Paus med indelning i grupper      15 min 
Diskussion i grupper med skriftlig rapport till NSR – AU   90 min 

Tid Fredag Lördag Söndag 

08.00 GR-möten 

09.00 CC – möte ID's rapport med 
frågestund

AD – HOC kommitté 
möten, ev. GR – 
möte

09.45 Årets aktuella 
liontema

12.00 Lunch Lunch Lunch 

13.00 Öppning av NSR Rådsmöte

14.00 Seminarer/
föreläsningar

16.00 
Redaktörsmöte  
Kommittémöten 
DG - möten med 
erfarenhetsutbyte 
Allmän  information till 
medlemmar

17.30 Programmet slut Rådsmöte slut 

19.00 Coctail-party Bankett 



Seminarier och Workshops / kommittémöten 

Seminariets innehåll och organisering 
En central kärna i NSR-mötet bildas av “årets seminarium”. För seminariet används 1,5 - 2 
timmar. En väsentlig del av seminariet är inledningsanförandena och den paneldiskussion som 
förs. 
För att seminariet skall lyckas krävs det en i förväg omsorgsfull förberedelse av alla inledare 
och panelmedlemmar. Resultatet bör vara ett konkret förslag till resolution, som förs ända ned 
till klubbnivå i alla medlemsländer. 
Hög nivå eftersträvas i inledningsanförandena, både vad gäller konsten att uppträda som talet 
och bruk av audiovisuella hjälpmedel. 

MD - kommittéordförandenas workshops 
MD-kommittéordförandena i arrangörslandet förbereder ärendelistorna för workshops. 
I workshops skall finnas inledningsanförande om aktuella ärenden och i samband med dessa 
kan material från olika medlemsländer som gäller ärendena avseende deras område 
presenteras. Också andra mötesdeltagare skall kunna bekanta sig med materialet. 
Innehållet i olika workshops kan vara: 
- Behandling av gemensamma internationella ärenden. 
-  Lägesrapporter från området och presentation av olika länders projekt samt diskussion 

om dessa. 
-  Måldiskussion angående ärenden på området. 
-  Diskussion om strategier hur viktiga ärenden skall delges till övriga deltagare i NSR. 

Riktlinjer / instruktioner för NSR - AU 

NSR: s arbetutskott (NSR – AU) sammansättning och mandattid 
Representanten bör väljas för en period av fem år med utbyte av en av ledamöterna varje år. 
Representanten i det land som arrangerar NSR är automatiskt NSR – AU ordförande. 
Representanten från det land som skall arrangera nästkommande NSR är automatiskt NSR – 
sekreterare. 

AU:s möten 
AU har under verksamhetsåret ett möte vilket sker på NSR. Övriga möten för AU skall ske 
via e-post eller telefon. AU medlemmar förutsätts deltaga i guvernörsrådsmöten i augusti samt 
november. Ordförande i NSR – AU kommittén deltar som sekreterare i CC – gruppens möte i 
november samt under NSR. 

AU:s arbetsuppgifter 
AU skall tillsammans med de lokala kommittéordförandena förbereda programmet till 
rådsmötet. 
AU får arbeta aktivt och vara pådrivande för att göra NSR – mötet så intressant som möjligt. 
AU samarbetar med kommittéordförande samt CC – gruppen för att uppnå detta. AU kan inte 
själv lägga förslag till NSR – mötet med mindre än att detta är sanktionerat av CC – gruppen. 
AU skal gjennomföre en löpende evaluering av arbeidsdokumentet for at möte fremtidige 
utfordringer for NSR. Forslag til endringer fremlegges for CC-mödet i god tid. 



AU skall tillsammans med CC – gruppen slutbehandla budget och redovisning av räkenskap 
för NSR och Convention med tillhörande arrangemang samt genomgå räkenskap och 
rapporter samt föreslå godkännade av dessa. 

AU: s kostnader 
AU – ledamotens deltagande på CC – mötet i november täcks av NSR: s adminsitrativa 
budget.  

Riktlinjer för valda befattningshavare 

Kostnadstäckning för koordinator 
Koordinatorn får kostnadstäckning för resa samt uppehållsutgifter till Convention under det år 
som föregår vederbörandes ansvarsperiod. Ersättningen omfattar totalt 2 personer vid varje 
Convention. 
Principskiss för deltagande vid Convention 

Och så vidare. 

Arbetsuppgifter för koordinator 
1 I sitt arbete som koordinator representerar vederbörande Norden. 
2 Koordinatorn rapporterar till CC – gruppen och till NSR – mötet genom skriftliga 

rapporter, budget och ekonomisk rapport. 
De respektive MD – kontoren skall hålla koordinatorn löpande orienterad om 
delegationens resplaner för Convention och GR frågor av betydelse för vederbörandes 
arbete samt översända kopior av relevant korrespondens som rör Convention. 

3 Koordinatorn har ansvaret för alla samnordiska arrangemang under Convention, get 
together Party / deltagarträff, hospitality room, paraden, caucus, DG – träff och 
eventuella andra arrangemang vid behov. 

4 Det ansvar som är nämnt under punkt 3.3 innebär bland annat beställning av lokaler 
och ansvar för att den samnordiska avgiften täcker kostnaderna. Vidare skall 
koordinatorn i samråd med CC – gruppen ta ansvar för program vid de olika 
tillfällena. 

År Ansvar Träning Assistent

2003 MD 109 MD  101

2004 MD 101 MD 101 ledsagare

2005 MD 101 MD 106

2006 MD 106 MD 106 ledsagare

2007 MD 106 MD 104



Ordförande för CC - gruppen 

Kostnadstäckning för CC - gruppen 
Respektive MD täcker sin egen CC:s utgift för CC – möten. Ett undantag är CC-mötet i 
november. Denna möteskostnad täcks av NSR budget och omfattar CC:arnas resekostnader. 
NSR budgettet täcker NSR – AU representantens resekostnader och uppehållskostnader. 

Arbetsuppgifter för ordförande i CC - gruppen 
1  Ordförande är ansvarig för att det skrivs ett kort protokoll från mötet i CC – gruppen 

och att detta distribueras till mötesdeltagarna samt till den nordiska ID. 
2  Under Convention skall ordförande kalla till CC – möte angående följande: 

- Val av tema för kommande NSR, efter förslag från AU, så att det land som får 
ansvaret för denna uppgift kan klargöra huvudinriktning samt att de övriga länderna 
kan få tid till föreberedelser av inlägg i debatten. 
- Godkännande av budget för det kommande NSR. 

3  Under Europa Forum skall ordförande kalla till möte för att diskutera  
- Dagordning för kommande NSR 
- Punkter av gemensamt intresse under Europa Forum. 
Ordförande har dessutom ansvaret för att ta kontakt med kommande arrangör av EF 
och avtala om översättning till nordiska språk alternativt en reduktion av 
registreringsavgiften vid det att det inte sker en översättning till ett nordiskt språk. 

4  CC – möte mellan EF och NSR. I den mån EF arrangeras tidigt på hösten finns det ett 
behov av ett CC – möte i slutet av november där huvuddiskussionen skall vara 
dagordningen på kommande NSR – möte. 
Vid det att Europa Forum arrangeras sent på hösten, byter punktern 3.3. och 3.4 plats. 
Det vill säga att det hålles ett CC – möte före Europa Forum. 

5  Under NSR skall ordförande se till att samtliga CC blir kallade till ett möte för att 
bland annat dryfta följande: 
- Aktuella frågor på dagordningen för Rådsmötet under NSR. 
- Deltagande i nordiska riksmöten. 
- Gemensamt nordiskt uppträdande under Convention. 
- Godkännande av preliminär budget för kommande NSR – arrangemang. 

6  Ordförande har ansvar för att informera sin efterträdare om frågor som skall följas upp 
under kommande verksamhetsår. 

7  NSR – AU skall så långt det är möjligt bistå ordförande i de uppgifter som tillhör 
denna. 

Ad-hoc kommittéer  

Kostnadstäckning  
Kostnader som är knutna till arbetet i en ad-hoc kommitté skall täckas av den adminstrativa 
NSR – budgeten och skall specifieras som en enskild post i bugeten. 



Rotation för Nordisk Samarbetsråd 1992 – 2008   

*) = Projekt valda efter bästa förslag och inte i rotationsordning. 
Avvikelse från denna rotation kan ske förutsatt att ett land kan avstå en period men om detta 
sker måste landet invänta nästa rotationsperiod. 

Administrationsbudgeten 
Från administrationsbudgeten finansieras: 

1. NSR-AU kostnader enligt detta direktiv. 

2. NSR-koordinatorns kostnader enligt detta direktiv. 

3. Rese- och logikostnaderna för NSR – AU representanten, ordförandena och inbjudna 

AR ID KOOR
D 

NSR-
SEKR 

NSR-
ARR 

AU- 
ORDF

AU-
SEKR

IR-
PROSJ 

AD-
HOC 

1991/1992 SF IS F IS N S 

1992/1993 SF IS N S SF S 

1993/1994 DK S N N DK 

1994/1995 DK S N DK IS 

1 
1995/1996 

N / SF DK N SF S RF

1996/1997 N / SF DK  DK IS N RF

1997/1998 S N DK S Uppehåll RF

1998/1999 S N DK N S * RF

1999/2000 IS SF DK DK N * RF

2000/2001 IS SF IS SF DK * NSR

2001/2002 DK / SF IS IS IS DK * NSR

2002/2003 DK / SF IS IS S

2003/2004 SF S N N DK

2004/2005 SF / N S DK DK SF

2005/2006 N / S DK SF SF IS

2006/2007 S / SF DK IS IS S

2007/2008 SF N S S N



sakkunniga till CC - mötet i november. 

4. Övriga administrationsutgifter som godkänts av NSR-mötet. 

5. Då NSR ersätter resekostnader, gäller följande kostnader: 

a. Resorna hemifrån till mötesplatsen med användning av det förmånligaste 
kommunikationsmedlet (flyg i turistklass o.s.v.) 

b. Logikostnaderna. 
c. Måltidskostnaderna ersätts mot kvitto eller dagtraktamente. 
d. Deltagaravgiften för mötet. 
e. De nordiska tillställningarna. 
f. Användning av taxi som är nödvändig för uppgiften, om mötesarrangören inte 

har ordnat transport. 
g. Kostnader för alkoholhaltiga drycker ersätts inte. 

Utgifterna i administrationsbudgeten finansieras i förhållandet mellan medlemsantalet i 
medlemsländerna per 1.juli hvert aar. 
2002.09.01 var kostnadsförhållandena följande: 

NSR styrdokument - sammandrag och förslag 

Planering och styrning av samnordiska projekt 

Målsättningen med projekten: 
Målsättningen med de samnordiska IR-projekten är att bistå hjälpbehövande människor och 
att samtidigt skapa kontakter med projektlandets lionklubbar samt stärka nordisk lionism. 
De samnordiska IR-projekten ska, om det är möjligt, genomföras tillsammans med 
lionklubbar i projektlandet.  

Projektens genomförande och ledningen. 
Förslag till ett projekt kan utarbetas av: 

• En enskild lion, en lionklubb, ett distrikt eller ett multipeldistrikt, inom NSR:s 
verksamhetsområde. 

MD Medlemsantal %-andel

MD 101 Sverige 14.859 22,78 %

MD 104 Norge 13.884 21,18 %

MD 106 Danmark 7.032 10,75 %

MD 107 Finland 27.332 41,72 %

MD 109 Island 2.347 3,57 %

Sammanlagt 65.454 100 %



• IRC-gruppen som sakkunskap. 

• En lokal initiativtagare via en offentlig instans och i samarbete med den lokala 
lionorganisationen. 

Förslaget bör innehålla 

• En behovsbeskrivning, en kostnadskalkyl baserad på yrkesmässig sakkännedom, en 
plan för genomförandet, eventuella samarbetspartners och eventuellt andra behövliga 
åtgärder. 

• En plan över samarbete med lokala eller regionala lions, lokala eller regionala 
myndigheter och eventuella samarbetspartners i ett eller flera nordiska länder. Innan 
projektet startas, bör man försäkra sig om, att projektet är med i lokala och regionala 
planer och att alla formella avtal har gjorts. 

• En finansieringsplan med olika alternativ (t.ex. stöd från LCIF). 

• En tidsplan. Ett normalt projekt tar ett år (1.7 - 30.6). Det är dock möjligt att 
genomföra ett projekt under två eller flera år. 

Förslagen skickas till MD – IRC – gruppen for videre behandling. 

Tidtabell för att utarbeta och behandla förslagen: 
1 Senast 1 juli året före NSR - mötet bör förslaget vara sänt till MD – IRC – gruppen. 

Det adresseras till NSR – AU eller till multipeldistriksets kontor i något medlemsland. 
2 Om man vill behandla förslaget på klubb-, zon-, distrikts- eller nationell nivå, bör 

denna process vara gjord innan förslaget sänds för behandling. 
3 MD – IRC - gruppen behandlar förslagen och utarbetar sitt förslag i god tid inför CC – 

gruppens möte i november. 
4 Innan 15 december utarbetar CC - gruppen sitt förslag till NSR - mötet följande år. 
5 I sitt plenum i januari beslutar NSR om projekt som skall genomföras kommande 

verksamhetsår. Detta gäller från och med den 1 juli 2003 under förutsättning att denna 
förändring accepteras på kommande riksmöten under 2003.  

6 På basen av NSR-beslutet kan CC-gruppen ge den projektansvarige rätten att starta en 
mera detaljerad planering av projektet. 

7 Projektets formella start kan ske 1 juli, då NSR – rådsmöte har fattat sitt beslut. Vid 
projektets ikraftträdande följs § 7 i NSR:s arbetsordning. 

Rambudget 
1 Penningbeloppet för den projektandel som finansieras av NSR:s medlemsländer är p.t. 

0,94 €.per medlem baserat på medlemsantalet den 1 juli varje verksamhetsår. Av 
beloppet kan högst 10 % användas för projektets administration. 

2 Projektansvarigt multipeldistrikt/distrikt ansöker om LCIF – finansiering för projektet. 
En eventuell LCIF – finansiering ökar med sitt belopp projektets totalsumma. 



Projektets skötsel och styrning: 
1 NSR-projektets projektansvar ligger hos IRD eller MD IRC i det multipeldistrikt / 

distrikt, som har fått projektförslaget godkänt. 
2 Projektets natur bestämmer formen för ledning och styrning. Varje land följer i 

styrningen “nationella styrning”. Om projektet baserar sig på ett förslag från en klubb, 
en zon eller ett distrikt, tas förslagsgivaren med i projektledningen. Ledningsansvaret 
ligger dock hos MD-IRC. I enstaka projekt kan styrning delegeras genom avtal till den 
lokala nivån (t.ex. byggnadsprojekt). Avgående delegeringen görs formella avtal. 

3 Projektets start och avslutning bör, om det är möjligt, ske under projektperioden (1.7 - 
30.6). CC-gruppen har rätt att godkänna avvikelse från planen vid ansökan av det 
ansvariga multipeldistriktet/distriktet. 

Projektets finansiering - modell: 
Formellt börjar finansieringsansvaret för NSR-projektet då projektet startar (1 / 7). 
Finansiering kan betalas i etapper. Det projektansvariga medlemslandet bör dock garanteras 
investerings- och driftskapital genast då projektet börjar. Beloppet som årligen används för ett 
projekt är 0,94 euro / medlem (60.938 per 2002.07.01). För administrationskostnader kan 
användas högst 10 % av denna summa. 
Nedanstående tabell är ett riktgivande exempel på betalningstiderna:  

Tabellen avser fördelningen av kostnaderna mellan multipeldistrikten/distrikten och 
betalningstidpunkterna. 

Projektets tidtabellsplan och rapporteringen 
1 Projektperioden är normalt 1 / 7 – 30 / 6. 
2 Ett nytt projekt börjar 1 / 7. CC-gruppen kan utfärda tillstånd för en tidigare start. 
3 Förslag om framflyttning av avslutningen av påbörjat projekt bör läggas på följande 

NSR-möte. 
4 Efter NSR-mötet har CC-gruppen rätt att flytta avslutningen vid Force majeure. I mån 

av möjlighet bör medlemsländernas årsmöten informeras om detta. 
5 Till MD-IRC-mötet i augusti/september bör följande information ges 

Slutrapport om ett avslutat NSR-projekt och 
Lägesrapport om ett pågående projekt. På basen av dessa rapporter skall ansvariga 
MD-IRC ge ett förslag till CC-mötet i november. Förslaget bör ges före 15 / 10. 

6 CC-mötet lämnar sitt förslag till följande NSR-möte i januari. 

MD  MD 101 104 106 107 109 Totalt

%-andel 24 23 17 32 4 100

1/7 4.388 4.205 3.108 5.850 731 18.282

1/12 4.388 4.205 3.108 5.850 731 18.282

1/2 5.849 5.606 4.143 7.800 976 24.374

Totalt € 14.625 14.016 10.359 19.500 2.438 60.938



7 NSR behandlar rapporterna på sitt möte i januari. 
8 Den slutliga rapporten ges till NSR-mötet efter ett år. 

Informationen 
MD – IRC i det projektansvariga medlemslandet har skyldighet att fortlöpande ge information 
om projektet. Särskilt med hänsyn till de enskilda medlemmarna bör rapportering sker via 
tidningen The Lion t.ex. om projektbesök. 

Historisk oversigt. 
Ikke en del af selve dokumentet. Beslut fattade vid tidligare NSR möten och som fortfarande 
gäller. 

NSR 1972 Reykjavik Rotationssystem vid val av ID 

# 10 
Den kommitté som tillsattes i Helsingfors för behandling av rotationsfrågan beträffande val av 
Nordisk representant i internationella styrelsen, framlade genom ordföranden Åke Wängö sitt 
enhälliga förslag. Förslaget innebar i stort fortsättning av den tidigare överenskommelsen. 
Kommittén har bestått av PID Jörgen, PID Risto, PID Jan Eric och PID Åke. Utan debatt 
antogs förslaget av samtliga. På förslag av PDG Erik Strand beslöts också, att vad PID Åke 
sagt skriftligen skulle tagas till protokollet: 
Kommittén hade från början varit enig om att bäste man bör väljas, men frågan hur valet då 
skall verkställas har inte kunnat lösas. Skall NSR, en särskild kommitté eller annan grupp utse 
denne man? I detta läge har kommittén funnit - ehuru medveten om att systemet kan kritiseras 
- att det hitillsvarande rotationssystemet såsom i sig befrämjande för den skandinaviska 
sammanhållningen bör tillämpas för ännu en period. 
Följande skulle därvid gälla: 
Land, som då det står i tur inte anser sig ha en lämplig kandidat äger träffa uppgörelse med 
nästa land i tur om byte av period, dock må endast ett sådant byte ske. Land som fortfarande 
efter ett uppskov inte har lämplig kandidat är sålunda ute ur rotationsperioden. 
Därest byte skett enligt punkt 1 ändrar det ej fastställd ordning följande rotationsperiod, därest 
samma system fastställts skola gälla. 
Ordningen under kommande - nu påbörjad period – skulle vara Finland, Danmark, Norge, 
Sverige och Island. 
Det förutsätts, att endast verkligt förtjänt kandidat med acceptabla kunskaper i engelska och 
skandinaviska nomineras och att intet land av prestige eller nationalistiska skäl till skada för 
det skandinaviska samarbetet och Nordens möjligheter att effektivt medverka i vår 
organisations högsta ledning nominerar kandidat, som inte uppfyller här redovisade krav. 
Detta system har slutat enligt det nya ”Gentlemens agreement” av europeiska ID:er och 
PID:er i Rotterdam 1995. Överenskommelsen godkändes av Europa Forum i Budapest 1998. 
NSR 1973 Göteborg - Samordning av nordiska RM 

# 14 



Danmark efterlyste koordination vid planering av de nordiska riksmötena så att de ej 
kolliderar och omöjliggör besök vid varandras RM. 
NSR beslutade att i fortsättningen samordna planeringen på lång sikt och multipeldistrikten 
fick i uppdrag att meddela vilka datum som bestämts för 1974. 
NSR 1979 Oslo -IR-kommittén 

# 7 
IR-kommittén begärde att varje lands matrikel skall sändas till IRD och IRO i Norden. 
NSR beslöt uppmana respektive sekretariat att ombesörja detta. 
# 17 B. Kostnader för pågående ID 
Lars Edwards begärde att NSR på nytt skulle besluta om ersättning för kostnader för 
broschyrer och resa till internationella kongressen för pågående ID. NSR 1967 har beslutat att 
dessa kostnader skall täckas av samnordiska medel i proportion till respektive lands 
medlemsantal. 
NSR beslöt nu att kostnader för grundarrangemang vid resa till Convention året innan 
ämbetsperioden börjar samt enkel resa med reguljärflyg till Convention där ID skall väljas 
betalas av samnordiska medel i förhållande till respektive lands medlemsantal. 
Kampanjbroschyren betalas på samma sätt till ett belopp ej överstigande 3.000 kr. 
NSR 1980 – Kongens Lyngby Rapporter 

# 7 D) Förbättrad lionkontaktverksamhet 
NSR beslöt: 
- att fortsätta verksamheten med träffpunkter 
- att 'Scandinavia" skall vara samlingsnamnet för Norden i fortsättningen när det gäller 

gemensamt uppträdande utåt 
- att rekommendera respektive multipeldistrikt att utse särskild kontaktman för 

"Scandinavian Corner" vid Europa Forum. Nordiske koordinatorn äger rätt att 
delegera arbetsuppgifter under förutsättning att inga andra kostnader uppstår 

- att uppdra åt Europa-Forum-kontaktmännen att på lämpligaste sätt intressera andra 
europeiska länder för idén med träffpunkter 

NSR 1981 Kotka – NSR: s framtida utformning 

# 9 
NSR beslöt tillsätta en utredningsgrupp som före den 1 oktober skall lämna förslag till: 
Innehåll, program m.m. 
Kostnadsbesparingar med beaktande av tid och plats för NSR-sammanträdena 
Stadgar och representation vid NSR-sammanträdena 
I utredningsgruppen skall ingå: Lennart Friden och Carsten Mörup samt adjungeras Nordens 
övriga IRD. 
NSR 1982 Reykjavik 

# 11 
NSR beslöt att anta det framlagda förslaget med reservation för punkten om att tillsätta en 
mer erfaren NSR-sekreterare. Frågan om NSR-sekreterare bordlades till nästa ordinarie 
sammanträde i januari 1983. 



NSR beslöt även att dess sammanträden skall kortas ner till 2 dagar, med ankomst fredag 
förmiddag, seminarier fredag eftermiddag, förhandlingar på lördagen samt hemresa på söndag 
förmiddag. 
NSR beslöt vidare att upprätta en beslutslista som skall ajourföras efter varje möte. NSR 
poängterade kraftigt att NSR-arrangemengen kostnadsmässigt mäste bantas. 
# 13 
NSR skall betala samordningsmannens kostnader för deltagande i NSR, EF och Convention. 
NSR skall betala för NSR-sekreterarens kostnader i samband med NSR i de fall LCI inte står 
för kostnaderna, samt om NSR så beslutar, för kostnader vid deltagande i andra arrangemang. 
I de fall arrangerande land ej kan erbjuda seminarledare, skall dessa tas från övriga nordiska 
länder. NSR skall i så fall betala kostnaderna för dessa om det ej går att ordna på.annat sätt. 
NSR 1983 Göteborg 

# 9.3 
NSR beslöt att kostnaden för Finlands tolk skall tas med i budgeten för kommande 
conventions. 
# 9.5 
NSR beslöt att anta rekommendation om att de nordiska länderna skall sända 5 representanter 
vardera till de nordiska undomslägren. 
NSR 1985 Herning 

# 9 
NSR beslöt att antaga den förslagna instruktionen för NSR-sekreteraren. 
# 10 
NSR beslöt att alla samnordiska kostnader upptages i budget som utarbetas av GRO/GRF-
mötet med biträde av NSR sekreteraren. 
NSR beslöt att vid rådsmötet skall budget för innevarande verksamhetsår fastställas och en 
preliminär budget för nästkommande verksamhetsår presenteras. 
NSR 1986 Vasa 

# 13 
Om den 4:e ID-posten i Norden: 
NSR beslöt att nordiska MD får två årsperioder inom varje 12-årsperiod, samt att första gång 
nordiska MD får en två årsperiod i grupp D skall ID-posten tillfalla Finland. 
NSR 1988 Uppsala 

# 8 
NSR beslöt att alla handlingar t. ex. dagordningen, förslag och protokoll skall översättas till 
finska. Finlands Lionsförbund svarar för att översättningen urföres och får ta ut eventuella 
kostnader av NSR:s budget. 
NSR beslöt att värdlandet för ordinarie NSR-mötet svarar för att det är tekniskt möjligt att 
genomföra tolkning till finska och får ta ut eventuella kostnader av NSR:s budget, samt att 
Finlands Lionsförbund anskaffar tolk och att NSR svarar för denna kostnad. 
NSR 1989 Bergen 

# 19 



Koordinator för perioden 1990 - 1991 skall vara Carl - Johan Björk från MD 107 - Finland. 
Efter denna period skall följande ordningsföljd gälla: Island, Sverige, Danmark, Norge, 
Finland. Val av koordinator skall härefter följa samma princip som vid val av ID. 
NSR 90 Kolding – valet av NSR sekreterare, rotationsprincipen 

Då nuvarande NSR – sekreterare Eero Kokkos period tar slut den 30 juni 1990 och han icke 
längre är aktuell som sekreterare, har MD 107 föreslagit att MD 107 kan fylla den posten 
även de 2 kommande åren. CC – mötet  hade föreslagit att man med hänsyn till NSR – 
sekreterarposten skulle följa samma rotationsprincip som för ID och koordinatorposten. NSR 
– 1990 besluade att välja PDG Alf Hilden som NSR – sekreterare för perioden 1990 - 1992.  
Den 4 – årsperioden som började 1988 skulle vara den första i rotationsordningen som 
innebar att Norge, Danmark, Island och Sverige följer därefter. Varje period är 4 år och kan 
med hänsyn till reglerna vara två stycken 2 – årsperioder för att möjliggöra ett skifte av 
sekreteraren.  
NSR 91 Åbo 

Pågående koordinators kostnader täcks av NSR för de Convention som arrangeras året före 
det att vederbörande övertar som koordinator. Kostnadstäckningen omfattar resa tur och retur 
på billigaste sätt, samt uppehållskostnaderna under Electskolan och Convention, dock 
maximalt 7 dagar.  
Koordinators resa till Europa Forum belastar icke NSR.  
NSR 93 Jönköping 

En arbetsgrupp bestående av PDG Kjell Langaunet, MD 104, CC Bent Jespersen, MD 106, 
PCC Jon Bjarni Thorsteinsson, MD 109 och NSR - sekreterare Arne Solum blev utsedda med 
mandat att utreda olika sidor av NSR:s arbete. 
NSR 94 Stavanger 

NSR:s rådsmöte anslöt sig enstämmigt till förslag som blev presenterade i utredningen av 
NSR – mål och strategier. 
NSR 95 Helsingör 

Procedur för val av teknisk arrangör av NSR blev antaget. 
NSR 96 Seinajoki 

En plan för att föra vidare de gemensamma IR – aktiviteterna i regi av NSR blev antaget. Ny 
fördelsningsnyckel av de samnordiska IR – projekten antogs. Rådsmötet beslutade att 
arrangera en gemensam nordisk Röda Fjädern 1999. Beslutet godkänndes vid alla nordiska 
riksmöten våren 1996. De baltiska länderna blev tilldelade observatörsstatus. 
NSR 1997 Reykjavik 

Rådsmötet beslutade om fortsatt stöd till ett gemensamt NSR – projekt och beslutade att under 
1988 skulle ett förslag till styrdokument för framtida IR projekt läggas fram.  
Rådsmötet bekräftade beslutet om en samnordisk Röda Fjädern aktivitet.  
Rådsmötet beslutade att Orkester Norden upphör att vara ett samnordiskt projekt.  
NSR 1998 Malmö 

Rådsmötet godkände styrdokumentet för framtida NSR projekt.  



Rådsmötet beslutade att återuppta Orkester Norden som NSR projekt. 
Rådsmötet bekräftade beslutet om ett gemensamt Röda Fjädern projekt.  
Rådsmötet beslutade att fortsätta insamlingen av 1 SEK per medlem som blev beslutad under 
NSR 1994 för att finansiera ett kommande Europa Forum i Norden. Insamlingen är 
påbörjades 1995 – 1996. 
NSR 2000 Ålborg 

Rådsmötet godkänner a conto betalningar baserade på NSR: s budget.  
För att undgå lånebehov och därmed räntekostnader, inte minst när ett mindre MD har NSR – 
sekreterarposten, betalas det ett a conto belopp på 75 % per den 1 juli i budgetåret och 
resterande belopp efter godkännande av räkenskapen. 
8.1.1.21. NSR 2001 Mariehamn 
Det ble nedsattt en arbeidsgruppe for å vurdere og eventuelt lage et nytt ”Mål og 
Stragegidokument” for NSR 
Arbetsgruppen har bestått av följande personer: 

MD 101 PDG Kjell Jonsson (sekreterare) 
MD 104 PDG Arne Husebye 
MD 106 PCC Steen Rummenhoff (t.o.m. 2002.07.31) 

 CC Per Christensen (f.o.m. 2002.08.01) 
MD 107 ID Harri Ala-Kulju 
MD 109 PCC Halldor Kristiansson (t.o.m. 2002.04.30) 

PID Jon Bjarni Thorsteinsson (f.o.m. 2002.05.01) 

22.  NSR 2003 Borås 

Et nytt ”Mål og Strategidokunmentet”  for NSR ble enstemmig vedtatt. 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Årsrapport fra julekortkomiteen v/ Ivar Killingrød 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

Fra komiteen ved Ivar Killingrød har ADM mottatt årsrapport og andel av overskuddet for 
2003. 

Det ble i 2003 solgt 18.996 kort, mens salget de tre foregående årene var på 138.065 kort. 
Klubbene fikk tilbakeført til sine klubbkasser kr. 94.850 og Lions sentralt kr. 28.494, som er 
tilført Nasjonalt Hjelpefond. Hittil har aktiviteten tilført klubbene 785.000 og Nasjonalt 
Hjelpefond 305.000 kroner. 

LC Bergen/Bergenhus fortsetter aktiviteten i 2004. 

VURDERINGER:  

Nedgangen i antall solgte kort skyldtes etter komiteens mening at det ikke var tilstrekkelig å 
markedsføre kortene bare via e-post. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til etterretning. 

VEDTAK: 

Sak: PR-AKTIVITET JULEKORT

Møtedato: 21.08.2004 Saksnr.: 3.09 – 2004/05

Saksbehandler: Otto Brødholt Arkivnr.:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 



Guvernørrådets vedtak: 



 GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

Fra Stiftelsen ”Det Er Mitt Valg”: Halvårsrapport og Regnskapsrapport pr 30.06.2004 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

Rapporten ble behandlet i DEMV’s styre den 11.august 2004 og ble godkjent.  

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering.  

VEDTAK: 

Sak: DEMV – Rapport for perioden 1.2.2004 – 30.06.2004

Møtedato: 21.08.2004 Saksnr: 3.10 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Som innstillingen

Guvernørrådets vedtak: 



STIFTELSEN DET ER MITT VALG 

Rapport for første halvår og planer for annet halvår 2004 

Første halvår: 

- Økonomi: 
Kfr. tidligere oversendte regnskapsrapporter  

 Kursaktiviteter 
Til tross for at alle kurs i januar (som normalt er en meget travel måned) og et i februar 
måtte avlyses, har det ved hjelp av stor innsats fra våre instruktører vært en god 
vårsesong. 

- 2 dagers kurs for klassene 1-10 – 26 kurs med 770 deltakere 
- 1 dags kurs for lærerhøgskoler – 12 kurs med 367 deltakere 
- Videregående skole  - 2 kurs med 57 deltakere 
- Oppfølgingskurs –  3 kurs med ca 140 deltakere 
- Internt Lionskurs for distriktets NAK’er, presidenter og andre interesserte 

ble arrangert i 104 C en lørdag i Sykkylven med meget gode 
tilbakemeldinger- Anbefales andre distrikter. (Konf. Hilde Straumsheim i 
104 C for mer informasjon). 

Totalt ble det gjennomført 40 kurs mot budsjettert 79 kurs for hele året. 

Videreutvikling av materiell 
Ingen aktivitet 1. halvår da vi ikke fikk svar om støtte før i juli. 

Evaluering 
Siste del av fase 4, en treårig vurdering av elevadferd. Det ble bevilget kr. 10.000.- til 
sluttføringen, som ikke var tilstrekkelig, men Gunnar Malmin la ut av sin tid i den tro at 
bevilgninger ville komme. Sluttrapporten vil komme august/september 2004. 

Skal – skal ikke  (KPF – Kristelig Pedagogisk Forening) 
Stiftelsen har vært mentor (rådgiver og oppfølger) ved Anna Grethe Engebu og Liv 
Ruud for 2 skoler som har satset på Det er mitt valg. Meget gode tilbakemeldinger, 
samt gitt mange gode kontakter i fagmiljøet. Vi har samtidig fått anledning til å 



presentere vårt konsept for en meget interessant gruppe ressurspersoner. KPF har delvis 
dekket våre kostnader. Ny, bedre avtale er under utarbeidelse. 

Opplæring i Tsjekkia 
Stiftelsen har fått i oppdrag av LCIF å bistå til start av Lions Quest i Tjekkia. Etter at en 
større delegasjon fra Tsjekkia var blitt orientert om vårt arbeid, ba de om Norge kunne 
hjelpe dem å starte med LQ. (Tyskland hadde tilbudt seg, men Tsjekkerne mente at vårt 
opplegg passet bedre). Liv Ruud holdt et kurs som start på innføringen av LQ i vinter 
og Anne Grethe Engebu fortsatte før ferien. Tilbakemeldinger, både skriftlig og muntlig 
har vært meget gode og vi skal fortsette i oktober med instruktøropplæring. Alle 
kostnader blir dekket av LCIF. Dette oppdraget styrker nok også vår stilling hos LCIF. 

EU prosjekt 
Liv Ruud og Sigmund Kjos har deltatt i et prosjekt igangsatt og bekostet av EU innen 
”Motivation and Qualification of volunteers in addiction  prevention”. Det vil bli holdt en stor 
konferanse i Luxemburg 22. og 23 oktober. Senere blir det utgitt en håndbok for frivillige som 
satser på forebyggende arbeid. Vi sa nei til å få den oversatt til norsk med tilhørende 
kostnader, men satser på en engelsk versjon. 

Stines Sofies stiftelse 
Vi har deltatt, men ligget litt lavt, pga økonomi. Nå har vi fått tildelt midler og vil delta 
meget aktivt i ukene fremover. 

Annet halvår 

Økonomi 
Stiftelsen er bevilget $ 100.000 fra LCIF og fra H-Sdir kr 1.610.000 til 
materiellutvikling, skolering og evaluering. Sammen med god kursaktivitet, gir dette en 
god økonomi for annet halvår. Plan for hvilke aktiviteter (prosjekter) midlene skal 
benyttes til, vil bli utarbeidet i løpet av august.. 

Kursaktiviteter 
Foreløpig oversikt over bestilte kurs. (Det kommer flere!) 

- 2 dagers kurs 1.-10. klasse  -  22 kurs med anslått 630 deltakere 
- 1 dags høgskolekurs    -  22 kurs med anmeldt 654 studenter 
- Oppfølgingskurs     -    2 kurs med anslått 90 deltakere 

Vi kommer til å gå ut med informasjon om kurs til videregående skole, da vi nå har fått 
midler til å fullføre materiellutviklingen. 

Høgskolene får materiell til kostpris kr. 70.- (salgspris kr 700.-) som skolene (eller 
Lionsklubbene) betaler kr. 100.- for. I tillegg har vi budsjettert med kr. 525.000 fra H-
Sdir (700) studenter og kr. 500.000 fra LCIF til støtte for gjennomføring av kursene på 
lærerhøgskolene. 



Andre prosjekter 
Plan for prosjekter basert på tildelte midler vil bli ferdig i løpet av august. Igangsatte 
prosjekter som Tsjekkia, EU og Signe Sofies stiftelse vil bli videreført i annet halvår 

STIFTELSEN DET ER MITT VALG 

 

REGNSKAPSRAPPORT PR. 
30.06.04

Årsbudsje
tt

Regnskap Sum 
andre

Ubrukt

Note 2 004 30.06.200
4

driftskost
n.

+/- kr.

Inntekter

Materiell - inkl. Sentraldistribusjon 1 960 42
3

812 855 1 147 56
8

Musikalen 0 4 800 -4 800

Andre inntekter 0 25 000 -25 000

Støtte/tilskudd 78 000 78 000 0

Sum inntekter 2 038 42
3

920 655 1 117 76
8

Driftskostnader

Personalkostnader 1 424 30
2

704 183 720 119

Lokalkostnader 22 656 12 500 10 156

Revisjon og regnskap 31 719 0 31 719



Reiser 305 200 122 361 182 839

Materiell Høyskoler  71 625  

Varekostnad 190 285 118 660

Andre driftskostnader: 226 563  40 249 186 314

Repr. & vedlikhold (virus på PC) 1 984

Kontorrekvisita 3 307  

Aviser, tidskr., bøker 611

Telefon  7 173  

Hjemmesiden  7 008  

Porto  4 591  

Kopiering  3 049  

Forsikring 1 002

Gaver 826

Andre kostnader (registrering i 
Brønnøysund)

2 500

Møtekostnader 5 917

Styrekostnader 2 282

Sum driftskostnader 2 200 72
4

950 918 1 249 80
6

Driftsresultat -162 301 -30 263  

Finansresultat 0 -719  

Resultat -162 301 -30 982  



GUVERNØRRÅDET 

VEDLEGG: 
Rapport lederopplæring fra MD LDC  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: Rapport lederopplæring Art O

Møtedato: 06.11.2004 Saksnr: 3.11 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Rapporten tas til orientering 

Guvernørrådets vedtak: 
Rapporten tas til orientering med følgende merknader; 
1. Presidenthåndboken er ikke endelig godkjent. MD LDC oversender 

Guvernørrådsleder  og generalsekretær notat for godkjennelse. Presidenthåndboken 
bør være ferdid i god til før opplæring av nye presidenter starter. 

2. MD LDC fullfører de planlagte miniseminar til møtet i februar.    



Statusrapport MD LDC 
GR-møte, november 2004 

Rapporten er oppdatert til 13.10.04. 
Det rapporteres på guvernørrådets hovedmål 8. 



Oppdal 13.10.04 
Bjørn Sætrom MD LDC

Nr Hovedmål Virkemidler Tiltak

8

Gjennomføre 
samordnet, 
målrettet og 
tidsriktig 
opplæring av 
tillitsvalgte på alle 
nivåer. 

1. Foreta en fullstendig 
revisjon av dagens 
opplæringsmateriell 

2. Alle tillitsvalgte på 
distrikt, sone og 
klubbnivå skal 
gjennomgå nødvendig 
skolering 

3. Utvikle ferdig en serie 
miniseminar, til bruk i 
klubbsammenheng 
overfor gamle og nye 
medlemmer 

4. Utarbeide et forslag til 
oppdateringssystem for 
miniseminarene som 
sørger for at disse alltid 
er ajourførte med et 
innhold som tilsvarer 
aktuell situasjon 

5. Ta i bruk nye og mer 
kostnads-effektive måter 
å drive skolering og 
ledelsesutvikling på. 
Utvidet bruk av 
elektroniske klasserom 
bør prøves både på MD 
og distriktsplan

• Etter oppfordring på siste GR-
møte om å finne villige 
medhjelpere i dette arbeidet 
meldte det seg en person. (LDC 
fra A). Det er nå kommet i gang 
arbeid med utkast til ny håndbok 
for presidenter. 
Sekretærhåndboken er nå begynt 
distribuert til LDCer/ITCer i 
distriktene. Boka vil bli lagt ut på 
hjemmesidene.  

• Opplæring i distriktene har nå 
kommet godt igang ut fra de 
rapporter som har kommet inn. 
MDLDC merker at fagsjef-
samlingen er nødvendig for å få 
til en god kontakt med LDCene. 

• Miniseminarene er nå 
oppgraderte. Det mangler fortsatt 
samarbeid med våre fyrtårn for 
informasjons-innhenting. 

• Dette arbeidet er ennå ikke 
kommet i gang. Et initiativ vil bli 
tatt overfor lionskontoret for å få 
dette på plass. 

• De elektroniske rommene på 
nettet er satt i drift. Pr dato er det 
opprettet rom for VDG-ene, DG-
ene og LDC-ene. Aktiviteten i de 
ulike rommene er varierende. 

Besøksstatistikk fra 01.08.04: 

VDG-rommet: 350 besøk 

De to andre rommene er nærmest 
lik null. Dette viser at noen må ta 
initiativ for å holde rommene i 
gang.



GUVERNØRRÅDET 

VEDLEGG: 
Rapport medlemsutvikling fra MD MEC 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: Rapport medlemsutvikling Art O

Møtedato: 06.11.2004 Saksnr: 3.12 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Rapporten tas til orientering 

Guvernørrådets vedtak: 
Rapporten tas til orientering 



Til: Guvernørrådet 
Fra: MD-MEC Egil Moe-Helgesen 

Rapport pr. 12. oktober 2004.  

Handlingsplanen som ble vedtatt på siste Guvernørrådsmøte, hadde 6 målpunkter som 
kommenteres nedenfor. Til punktene er å bemerke at det er tidlig i Lionsåret, og resultatene 
vil normalt komme etter hvert.  

1. Medlemsutvikling 
 
I flere distrikter har MDC jobbet målbevist med å tilrettelegge med nødvendig 
informasjon. Særlig har jeg sett at deltagelsen på sonemøter har vært stor, noe jeg ser 
på som særdeles viktig da det er gjennom sonene man kan komme i kontakt med den 
enkelte klubb.  
 
Så langt i år har vi hatt en nedgang med 1 medlem, fra 13.751 til 13.750. Dette er tall 
pr. 31.08.04. Målet er netto 500 mye medlemmer 

2. Stifting av nye klubber. 
 
Det er så langt gitt extensionrett til 4 klubber: 
  
LC Finnsnes (omdanning av filialklubb i Gibostad) 
LC Finnsnes (omdanning av filialklubb i Brøstebotn) 
LC Ski (fornyet fra 2003/04) 
LC Trøgstad (fornyet fra 2003/04) 
 
Det arbeides også med en rekke andre prosjekter, og jeg håper å kunne være mer 
konkret til Guvernørrådsmøtet. 

3. Øke andelen kvinner. 
 
Det har ikke skjedd vesentlige endringer fra 30.06.04 da andelen var på 14.4 %.. 
 
Under Europa Forum i Roma var kvinner i Lions et av temaene. Det skjer mange ting i 
Europa for å øke andelen kvinner. En del av det som kom frem vil bli vurdert overført 
til norske forhold.  

4. Rapportering. 
 
Dessverre er det med et par hederlige unntak, lite rapportering fra distriktene. Dette 
blir fulgt opp fortløpende, og jeg håper på en mer positiv tilbakerapportering på GR. 

5. Oppdatering av informasjonsmateriellet.  
 



Arbeidet er forsinket. Til nå har alle MEC’er fått oversendt medlemsundersøkelsen til 
bruk på sonemøter etc. Det arbeides også med en forenklet ”dette er Lions utgave”. 

6. Utvikle et sentralt medlemssystem. 
 
Under Europa Forum hadde Jan Erik Larsen, Otto Brødholt og undertegnede et meget 
interessant møte med en representant fra Oak Brook angående vårt medlemssystem. 
Det var enighet om at vi i Norge skal komme i gang med å utvikle et program som 
gjør at medlemsdata fra vårt eget system overføres til Oak Brook. Dette betyr at all 
rapportering kun skal gjøres til det norske medlemssystemet. Vi vil anspore enda flere 
klubber til selv å endre sine medlemsdata for på denne måten å gjøre den enkelte 
klubb til eier av sine data.  
 
Den største utfordringen blir å ”vaske” de medlemsdata som vi i dag har liggende. 
Dette vil kreve en innsats av alle involverte.  
 
Nærmere om tidsplan, kostnader og den enkeltes engasjement vil komme senere. 

 
 



GUVERNØRRÅDET 

VEDLEGG: 
Rapport ungdomsarbeid fra MD YC 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: Rapport ungdomsarbeid Art O

Møtedato: 06.11.2004 Saksnr: 3.13 . 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Rapporten tas til orientering 

Guvernørrådets vedtak: 
Rapporten tas til orientering 



THE INTERNATIONAL ASSOCIATION OF 

LIONS CLUBS 
MD 104 - NORWAY 

MD – YC  Rune Johansen, 
Høybråtenveien 23 J, 1055  Oslo 

Tlf.arb. : 64 81 79 19  Mobil : 957 17919  Tlf.pr. : 23 14 04 35 
  E - mail : mdyc@lions.no 

Statusrapport pr. 15.10.04  MD-YC 2004 – 2005. 

1. Oppfølgning og rapportering. 

MD – YC skal; følge opp og spre informasjon om ungdomsarbeidet i MD 104 samt gi et bilde av det generelle 
aktivitetsnivået på klubb og distriktsplan i MD 104 vedr. ungdomsarbeidet. "The Lion" vil være en viktig 
informasjonskilde mot klubber og enkeltmedlemmer.  

Status/tiltak gjennomført: 
Avholdt fagsjefmøte 13-15 august 2004 
Årsrapport 2003-2004 presentert i "The Lion"  nr 5 
Presentasjon av program for sommeren 2005 i "The Lion" nr 5. 
Presentasjon av planer for 2004 – 2005 i "The Lion" nr 6 
Presentasjon av Orkester Norden 2005 i "The Lion" nr 6. 
Presentasjon av samarbeid med Hviterussland, sponsing av studenter på norske leire i "The Lion" nr 6 
Deltatt på utvidet klubbmøte i LC Tyristrand 12.10.04 
Deltatt under EF i Roma 30/9 – 2/10. 
Utarbeidet 3 månedsbrev. 
  

2. 130 ungdommer på leir i Norge sommeren 2005.  

MD – YC skal; lede arbeidet mht. foreberedelse og gjennomføring av de norske leirene 2005. Presentasjon av 
det norske programmet skjer under Convention og EF i Roma. 

Status/tiltak: 
Leirbrosjyre utarbeidet samt oversikt over tilbud på www.lions.no/ye. YEPC Overseas Christopher Knag 
presenterte programmet under Convention, mens undertegnede og YEPC Europa Arne Solum deltok under EF 
i Roma.  Gode tilbakemeldinger fra våre kontakter ute. Norge er et populært land i YE sammenheng.  
Ett informasjonsbrev er sendt til arrangørene i 2005.  

3. 130 ungdommer ut på leir sommeren 2005. 

MD – YC skal; med basis i avtaler inngått under Convention og EF og med støtte i den norskespråklige 
brosjyren og nettsidene informere Lionsklubbene om tilbud, frister og prosedyrer. 

Status/tiltak: 
Programmet er presentert i "The Lion" og på nettsidene finnes det oppdatert informasjon, samt søknadsskjema. 
Etter avtaler inngått under EF i Roma har vi 121 plasser i Europa, samt 6 i Japan til disposisjon. I Australia, 
Malaysia,NZ, Brasil og USA har vi ca 30 plasser til disposisjon. Gode tilbakemeldinger på presentasjonen i 
bladet og også på nettsidene. Nettsidene vi i tiden fremover oppgraderes med ny  informasjon. YEC'ene driver 
aktivt informasjons arbeid i distriktene.    

4. Opptil 15 studenter på vandreleir desember 04 – januar 05. 

MD – YC skal; lede arbeidet mht. foreberedelse og gjennomføring av den norske vandreleiren 2004/2005. 

Status/tiltak: 
Distriktene 104G, C og K har startet arbeidet med å finne vertsfamilier. Ingen konkrete resultater så lang. Alt i 
alt får vi besøk av 16 ungdommer, 10 fra Malaysia og 6 fra Australia. 

5. Integrasjon av YE studentene i Lions sitt ungdomsarbeid.  

MD – YC skal; gjennom brev og mail sende forespørsel til YES fra sommeren 2004 om de har lyst/anledning til 
å engasjere seg i Lions sitt ungdomsarbeid.  

Status/tiltak: 
Arbeidet har startet. De første brevene sammen med bevis på deltagelse i ungdomsprogrammet 2004 blir 
sendt ut i uke 43.  I første omgang kontaktes kun de studentene som har sendt inn rapport om leiroppholdet 
2004.  

6. Utdeling av Lions Ungdomspris 



 MD – YC skal; lede arbeidet og spre informasjon om Lions Ungdomspris 2005. 

 Status/tiltak gjennomført: 
 Informasjon om prisen kommer i "The Lion" nr 07.  

Aktiv Elev v/Anette Aaser fikk prisen 2004. Prisbeløpet er ennå ikke utbetalt. Plan for hvordan AE ønsker å 
disponere prisbeløpet kommer i begynnelsen av november.  

  
7. Faglig støtte til klubber og distrikter 
  

MD – YC skal; ha utviklet og formidlet 2 stk informasjonsopplegg/miniseminarer til bruk i soner og distrikter 
vedrørende YC arbeidet.  

Status/tiltak gjennomført: 
Arbeid ikke startet ennå. 

8. LEO 

MD – YC skal; i samarbeid med Leorådet og Leoc'er arbeide for at Leo får en vekst i antall medlemmer på 
10% i eksisterende klubber og at det startes 2 nye. 

  
Status: 
Leoklubbene melder om sterk fokus på nye medlemmer. I distrikt 104D er det startet et prosjekt for å stryke de 
eksisterende klubbene. Det jobber for å revitalisere Oppegård og Egersund.  
Leoklubbene er godt i gang med årets Adventlysaksjon – bygging av skole i Uganda. Opplæring av styrene i de 
ulike klubbene gjennomført 4-5 september på Gardermoen.     

 Andre fokusområder;  

1. Fortsette arbeidet med å utvikle nettbaserte løsninger relatert til YE både når det gjelder 
kommunikasjon, informasjon og oppfølgning mellom YE utvalg, YEC'er og leirarrangører. 

Status: Ref kommentar under hovedmålene.  

2. Opprettelse av vertsfamiliebank i alle distrikter som igjen utgjør MD sin base. 

Status: Arbeid med dette varierer fra distrikt til distrikt. Oppfordring om å ha fokus på dette gjennom 
månedsbrev.   

3. Alle ungdommene som reiser ut skal ha gjennomført det nettbaserte opplæringsprogrammet 
innen den 1 juni 2005 og levere rapport om sin reise innen den 15 september 2005. 

Status:  Oppfølgning etter at søknadene for sommeren 2005 begynner å komme inn.   

4. Gjennom brosjyremateriell promotere Tana, Beitoleiren og Orkester Norden.   

Status:  Utarbeidet egen brosjyre for Beito. Orkester Norden blir presentert i Lionsbladet. Leiren i Tana har blitt 
tilbudt plass i bladet. 

 5. Fredsplakat konkurransen – Tema 2004/2005 "Gi freden en sjanse".  

Status: Koordinator Kjell Steinar Aasheim melder om liten eller ingen tilbakemelding fra distriktene, med 
unntak av 104G, E og F. Usikkert hvor mange skoler og klasser som deltar i konkurransen denne 
høsten. Frist for å sende årets nasjonale vinner til Oak Brook er den 15.12.04    

Annet 

Under EF i Roma ble det også avholdt Nordisk møte. Planleggingen mot NSR på Færøyene er i godt i gang.  
Alle de nordiske landene deltar under seminar og i egne workshops.  En egen gruppe er opprettet for å finne  
frem til prosjekter som vi kan samarbeide om på Nordisk plan.  

MD YC er medlem av en Europeisk komite på YE nivå. Det ble avholdt et møte i denne komiteen i Roma.  
Saker det arbeides med er en egen europeisk nettside og eget YE møte høsten 2005 siden EF først avholdes i  
slutten av oktober måned som er alt for sent for YE sektoren. 

Rne Johansen 
MD – YC 2004 – 2005 
(sign)      

 



GUVERNØRRÅDET 

VEDLEGG: 
Rapport narkotikaarbeid fra MD NAC 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: Rapport narkotika arbeid Art O

Møtedato: 06.11.2004 Saksnr: 3.14 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Rapporten tas til orientering 

Guvernørrådets vedtak: 
Rapporten tas til orientering med følgende merknader; 
1. Guvernørrådet ber MD NAC vurdere tidspunkt for tulipanaksjonen til fast 1.helg 

etter påske 
2. Guvernørrådet ønsker presentert evalueringen av Stiftelsen Det er mitt valg på møtet 

i februar.  



Rapport fra sektor NA 

Årets fagsjefsamling er gjennomført. 9 av 10 fagsjefer møtte på samling 3-5 september. 

Tilbakemeldinger tyder på at samlingen var motiverende og innholdsrik. 
Alle fagsjefer har nå mottatt presentasjonsprogrammer for ”Det er mitt valg” , 
tulipanaksjonen, informasjon om Narkofondet og våre samarbeidsprosjekter. 

Tulipanaksjonen: 
Tulipanaksjonen gjennomføres neste år den 30. april med Norske Tulipaner. 

Aksjonen ble spesielt behandlet under fagsjefsamlingen og mange kreative ideer ble diskutert 
og vil bli presentert for klubbene når tiden nærmer seg for aktivitet. 
  
Narkofondet: 

Det er behandlet 7 saker så langt i høst og bevilget rundt 100.000,- i støtte fra fondet. 
 oversikt er vedlagt. 

Prosjekt ” Overgrep mot barn  
Samarbeidet med ”Stine Sofies Stiftelse ” er satt i gang etter tilskudd fra Sosial og 
Helsedepartementet. Ny kontrakt er under utarbeidelse med stiftelsen ”Det er mitt valg” og vil 
bli forelagt styre i Stiftelsen DMV i løpet av kort tid. 
Planene for prosjektet er å kunne starte et pilotprosjekt i februar 2005. 

Røde Tornekrone 
Det er nå klart at NIF trekker seg ut. Det er ikke gjort noen avtale med særforbundene, men 
NIF`s holdning er at de tillater bruk av NIF logo på alt presentasjonsmateriell under teksten 
”Støttet av NIF og Olympisk komitè” 

Undertegnede har oversendt en innstilling til AU som konkluderer med at LIONS følger NIF 
og trekker seg ut av stiftelsen.  

Stiftelsen ”Det er mitt valg” 

Stiftelsen har mottatt 1.6 mill i støtte fra Sosial og Helsedepartementet og gir oss i tillegg til 
midler fra LCIF midler til undervisning på høyskolene. Bevilgningen gir oss også midler til 
alle prosjekter som ble stoppet grunnet stiftelsens økonomi. 

Takket være bevilgede midler har vi nå klart å sluttføre evalueringen av ”Det er mitt valg” der 
vi undersøkt effekt på elevadferd i en 3-årig design med pre- og posttest. 



Resultatet av undersøkelsen ble presentert for styre i Stiftelsen DMV den 14. oktober og 
konklusjonen er at programmet har signifikante positive effekter på elevadferd. 

Hvordan resultatene best kan benyttes i vår markedsføring av DMV avklares innen  kort tid. 

NSR i Torshavn. 
Undertegnede har kontaktet Ansvarlig fagsjef i Danmark, Jens Ole Jørgensen. Vårt forslag til 
seminar og workshop er oversendt og er en oppfølging av vårt seminar i Sandefjord: 

Workshop : Hvilken effekt har Lions Quest undervisningen i grunnskolen. 

Seminar: Overgrep mot barn, et forlkehelseproblem ?.  
Se vedlegg. 

Med blide hilser fra Sørlandet. 15.10-04 
Kjell-Tore Andersen 

      



OVERSIKT Søknader til Narkofondet 
Klubb Arrangement Kostbeløp %av kost. Anbefalt av MD-NAC

Våren 2004
LC Svelvik Oppstartmidler tl LMS lokallag 10000 2500,00
LC Svelvik Juvente FRISTIL kurs 20000 5000,00
LC Kristiansund Lokale narko tiltak for ungdom 65000 16250,00
LC Haugesund /Edda Lions Quest kurs 39320 8952,00
LC Bamble Lions Quest kurs 17626 4406,00
LC Levanger og/--Skeyna Lions Quest kurs 47258 10475,00
LC Sandane Lions Quest Kurs 30600 6600,00
LC Ålesund/Borgund Lions Quest Kurs 64097 16024,00
LC Horten Lions Quest Kurs 30426 7607,00
LC Hallingdal Narkotikahund 93500 23375,00
Gunnar Malmin Evaluering av Lions Quest 4400,00
LC Skjervøy Lions Quest kurs 43771 10919,00
LC Skjervøy Lions Quest kurs  17640,00
LC Grimstad Lions Quest Kurs 42964 9952,00
LC Sola Filmprosjekt mot rus/narko 45150 5000,00
Distrikt J sone IV Aktiv Elev 10000 2250,00
LC Egersund Lions Quest kurs 24600 6150,00
LC Øvre Eiker " De viktige årene" klassesett 27000 6750,00
LC Øvre Eiker Lions Quest kurs 62300 14045,00
LC Valldal Lions Quest kurs 26167 6542,00
LC Gjesdal Lions Quest Kurs 35971 8052,00
LC Oppdal Lions Quest Kurs 18000 4264,00
LC Odda Lions Quest Kurs 24699 6099,00
LC Os LQ Kursmateriell 5930 1483,00
LC Åsane LQ Kursmateriell 3410 0,00
 LQ kurs  24827 5982,00

LQ kurs i område uten Lions 29051,00
LV Sem Narkotikaprosjekter i kommunen 220000 32379,00

Høyskolekurs våren 2004 75000,00
Høst 2004
LC Malvik / Saxedatter LQ kurs 40681 25 % 10187,00
LC Sem LQ kurs 62207 25 % 15552,00
LC Hamar LQ kurs 12915 25 % 3229,00
LC Stavanger / Øyane LQ kurs 71999 25 % 18000,00
LC Ulvik LQ kurs 29051 25 % 7263,00
LC Alta LQ kurs  36741 25 % 9185,00
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Sak nr.

37-03
37-03
02-04
01-04
03-04
04-04
05-04
06-04
07-04

Sak.05.27
08-04
 09-04
10-04
11-04
12-04
13-04
14-04
15-04
16-04
17-04
18-04
 19-04
 20-04
 21-04
 22-04
 23-04

AU-sak
AU/GR sak

 25-04
 26-04
 27-04
 28-04
 29.04
 30-04
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GUVERNØRRÅDET 

VEDLEGG: 
Rapport internasjonalt arbeid fra MD IRC 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: Rapport internasjonalt arbeid Art O

Møtedato: 06.11.2004 Saksnr: 3.15- 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Rapporten tas til orientering 

Guvernørrådets vedtak: 
Rapporten tas til orientering 



Status rapport for MD 104  2004-2005 
Tidsperiode: 01.07.04-15.10.04 

MD IRC Evy Einarsen 

1. Statusrapport med fokus på våre prioriterte satsningsområder for 2004-2005. 

Våre ledetråder og intensjoner ligger nedfelt i Strategiplan og handlingsplan for MD 104. 

I vår visjon for vårt arbeid står det blant annet at : 
• Gjennom frivillig innsats lokalt og internasjonalt skal Lions Norge bidra til å skape 

større forståelse hos alle mennesker for verdens behov for humanitær hjelp. 

”Å være Lions forplikter”: 
Som medlemmer har vi alle forpliktelser som innebærer å alltid bestrebe seg på å være 
”Til Tjeneste”.  Vi skal yte bistand og vårt arbeid skal være i samsvar med  Lions mål og 
etiske norm. Samtidig blir vi  minnet om viktigheten av å delta aktivt som medlemmer i 
verdens største humanitære organisasjon. 

Satsningsområden nr. 1 
Minimum   1/4  av alle ordinære årlige innsamlede midler i MD 104 skal kanaliseres til IR 
arbeid. 
Tiltak: 
Gjennom aktiv informasjon motivere klubbene og synliggjøre vårt hjelpearbeid. 
Status : 
MD IRC har sendt ut 3 informasjonsskriv til alle distriktenes IRC’er. Denne informasjon skal/
kan brukes i de respektive distrikt. Det er også sendt ut innbetalingsblanketter med 
informasjon om hvilke formål de ulike prosjekt har. 
Det er sendt inn stoff til ”The Lion ” som vil bli tatt inn i oktober nummeret. 
Det er under bearbeidelse CD med informasjon om våre prosjekter og vårt bistandsarbeid i 
Uganda.  Alle distrikt vil få en CD til bruk i eget distrikt. 
Det vil bli utarbeidet  stoff om Sight First og informasjon om LCIF. Her vil en sette fokus på 
viktigheten av innbetalinger til begge områder. 
Det er satt på fokus på at alle klubber bør bestrebe seg på å ære de som fortjener det ved å 
tildele Melvin Jones.   
Alle klubber er oppfordret til å søke midler fra blant annet Mint-fondet og Lions-Lys-fondet. 
Jan Erik Larsen fra LAN har vært på sonemøte i Skoganvarre og hatt en presentasjon av vårt 
bistandsarbeid i Uganda. 
Opplæring av  IRC’ene er utsatt til februar 2005.  

Satsningsområde nr. 2. 
Forberede prosjekt Øyehelse Malawi for RM 2005. 
Tiltak: 
Klargjøre, innhente informasjon, forhandle fram samarbeidsavtale med aktuelle 
samarbeidspartnere og legge fram endelig prosjekt for Malawi.  
Status: 



Malawi prosjektet går etter plan, og følger planlagt tidsramme. Representanter fra LAN-
kontoret og Lions Norge har vært i Malawi og etablert kontakt med myndighetene. 
LAN-kontoret sender søknad om økonomiske bistand fra NORAD. 
Rapport og videre arbeid med Malawi behandles på LAN-styremøte 21.10.04. med 
rapportering til  AU og GR 

Satsningsområde nr. 3. 
Utvikle LAN kontoret som kompetansesenter og serviceorgan for klubber og distrikter. 
Tiltak: 
Igangsette prosessen som sørger for at organisering, instruks og kompetanse ved LAN 
kontoret  blir benyttet som et faglig service og rådgivningsorgan for klubber og distrikter ved 
planlegging, valg og gjennomføring av bistandsprosjekt. 
Drive motivasjonsarbeid slik at de enkelte distrikt oppretter og igangsetter egen 
bistandsprosjekt. Utarbeide mal for søknad til bistandsprosjekter.  
Status: 
men Det vil bli gitt   fortløpende hjelp til distrikt som ber om hjelp og bistand fra MD IRC og 
LAN kontoret. Arbeidet med utarbeiding av mal for søknader vil komme i gang senere. 

Satsningsområde nr. 4 
Arbeide for heving av ambisjonsnivå for NSR prosjekter og foreslå nytt felles prosjekt på 
NSR 2005. 
Status:  
Arbeidet med å frembringe et nytt NSR-prosjekt er i rute. Det er kommet inn 2-to søknader. 
Distrikt K har arbeidet aktivt med  
” Prosjekt Minsk Belarus-  Nasjonalt senter for rehabilitering av kreftrammede barn”. 
 Distrikt B har prosjekt ” Prosjekt i Kopli, Tallin - Bethels Centre for of Pastoral Care ”.    
MD IRC fremlegger søknad som er godkjent fra Norge for for IRC-gruppa i Norden 23.10.04 
i Tallin. Saken ferdig behandles i GR den 6.11.04. Ved endeligt vedtak vil MD IRC presentere 
prosjektet på NSR på Færøyene i 2005. 

Konklusjon:  

Det er stor aktivitet på det internasjonale plan, og alle våre distrikt jobber med å klare å 
opprettholde våre mål og våre forpliktelser. 

 
       Fokus på hjelpearbeid  

lokalt,nasjonalt og internasjonalt 





GUVERNØRRÅDET 

Møte: Lionskontoret 9.10.2004 kl. 10:00 til 17:30 
Deltakere: ITC-ene Ketil Iki, Distrikt A, Jarl Limstrand, B, Roy Schulz, D, Liv Erga, E, Svein 
Andrésen, F, Jan Kristian Gjestrum Jonassen, H, Einar Thorbjørnsen, J og Åge Walther 
Larsen, K. Geir Skaaden, C, møtte ikke grunnet private gjøremål og Liv Veeser, G hadde 
forfall p.g.a. IT-opplæring i distriktet.  
Videre var økonomikonsulent Grete Jakobsen (GJ), Lionskontoret, LDC Bjørn Sætrom (BS), 
Tom Schrøder-Nielsen (TSN), LC Vestby og Trond Larsen (TL), Interkodex med som 
innledere og instruktører. Møteleder Otto Brødholt (OB). 

Innledning (BS) 
Lions trenger moderne verktøy for formidling og utveksling av informasjon. E-post, 
hjemmeside og medlemsregister er de viktigste. Vi må få alle organisasjonsledd og 
tillitsvalgte sterkere engasjert i dette arbeidet og må satse betydelig på opplæring i de ulike 
systemene. Organisasjonen har en stor utfordring her, LDC vil ta ansvar også for denne delen 
av opplæringen i samarbeid med administrasjonen. 

Medlemssystemet (GJ)  
Systemet virker etter hensikten, men det er fortsatt en terskel for mange klubber å ha ansvaret 
for oppdatering av egne data. De spørsmålene som reises, gjelder oftest registrering av nye 
medlemmer og utmeldinger. Kvitteringen etter oppdatering på web kunne hatt en klarere 
tekst, men vi er avhengig av basissystemets rutiner. Samtlige ITC-er har brukernavn og 
passord for oppdatering innenfor egne distrikter og har adgang til administrasjonssystemet, 
slik at de kan informere om bortkomne passord, noe som forekommer relativt hyppig. 
De fleste oppgaver kan løses lokalt via web, men det mangler fortsatt mye kunnskap i 
organisasjonen om uttak av rapporter etc. Det ble demonstrert noen muligheter.  
Basis-systemet har et meget omfattende innhold. Rapporter derfra kan bestilles fra 
lionskontoret (post@lions.no (GJ) eller support@lions.no (OB)). 
Fysisk ligger systemet på server hos Aureus Data AS. Da lionsarbeidet er mye fritidsjobbing 
fremkom ønsker om å flytte tiden for backup fra kl. 24:00 til et senere tidspunkt på natten. 
Backup starter nå kl. 02:00. Vi er meget tilfreds med oppetidene. 
Registeret har fortsatt betydelige mangler i innholdet, oppdatering og ajourhold skjer ikke 
fortløpende når det gjelder tillitsvervene i klubbene. Matrikkelen som nå lages med 
medlemssystemet som grunnlag, vil mangle et stort antall styremedlemmer og har et fåtall 
fag-kontakter.  Her må distriktene gjøre en innsats fremover. 

Hjemmesiden www.lions.no (TSN og TL) 

Sak: Rapport fra IT-fagmøte 9.10.2004 Art O

Møtedato: 22.10.2004 Saksnr: 3.16 – 2004/05

Saksbehandler: Otto Brødholt Arkivnr:


Domenet er i forbindelse med valg av ny teknologi (eSite) flyttet til server hos Interkodex. 
Flyttingen gikk greit rent teknisk, men forsaket betydelig støy i organisasjonen, spesielt fra de 
fire distriktene som foreløpig har valgt å stå utenfor det direkte samarbeidet. De fleste 
problemene er løst etter hvert. For at de fire distriktene ikke skal miste informasjon som 
distribueres gjennom systemet, er det opprettet ”hjelpesider” for de fire, men forutsetningen er 
da at distriktene selv har ansvaret for videre distribusjon i egen organisasjonen.  
Det er ikke uenighet om behovene for hjemmeside, men det er ulike syn på innholdet. Noen 
legger mest vekt på de administrative og kommunikasjonsmessige mulighetene som ligger i 
eSite. Andre fremhever med styrke at hjemmesiden er vårt kanskje viktigste verktøy for å 
presentere Lions utad til omgivelsene, gjøre våre aktiviteter kjent og være en styrke i arbeidet 
med å rekruttere nye medlemmer. Utformingen av siden er vesentlig for å lykkes med det 
siste, det er bred enighet om at den ikke må være statisk, men fokusere nyheter. De seks 
symbolene i nederste halvdel av siden hevdes å være nødvendige for å skape blikkfang, men 
vil etter hvert kunne avløses av tilsvarende menypunkter i venstre ramme.  
Klubbsidene er bygget over en felles mal uten at klubbene har vært direkte involvert i dette, 
og selv om klubbene er invitert, bl.a. gjennom kurs og møter, gjenstår mye før sidene får et 
individuelt innhold i en felles mal. Det er ikke akseptabelt at dette arbeidet er gjort dels uten 
medvirkning fra berørte organisasjonsledd, en forandring må til.  
Fra nå av er ansvaret for og eiendomsretten til klubbsiden klubbens med presidenten som 
ansvarlig redaktør og distriktsguvernøren det samme for distriktet. Hvorledes klubber og 
distrikter legger det redaksjonelle arbeidet opp, er deres egen sak. For MD-siden er 
generalsekretæren ansvarlig redaktør, med webredaktør, redaktøren for The Lion og LDC som 
redaksjon. Redaksjonen skal ta i mot stoff og kvalitetssikre det, før det legges ut på siden. 
Utenforstående har ikke lenger anledning til å oppdatere noe uten å forelegge dette for 
respektive redaksjon. Om noen på lavere nivåer har informasjon de gjerne vil ha lagt ut 
høyere opp, må det tas initiativ overfor den/de ansvarlige på dette nivået, disse kan også legge  
dette ut på eget initiativ. 
Det ble vist eksempler på redaksjon, oppdatering osv. og møtedeltakerne fordelte seg på PC-
ene på lionskontoret og arbeidet med egne oppgaver under veiledning fra instruktørene. 
Møtets konklusjon på dette punktet er at eSite vil være et verktøy for fremtiden, det er 
spørsmål om opplæring og trening i praktisk bruk, og ikke minst om å få medlemmene til å ta 
informasjon fra hjemmesiden.  
 
Medlemsregisteret i Oak Brook (OB) 
Klubbene skal levere månedlig medlemsrapport og årlig rapport om nye styrer og om 
aktivitetene. Det har vært oppfattet at det ikke er nødvendig med medlemsrapport i måneder 
hvor det ikke er bevegelse, men det internasjonale styret ville ikke godta det. 
Medlemsrapporten er nå tilgjengelig på internett i to versjoner, ”Old” og ”New”. Old har et 
felles passord for samtlige klubber og er meget enkelt å oppdatere, men gir lite informasjon 
tilbake utover status og bevegelse i medlemsmassen. New er et mer omfattende system, der en  
foruten å innrapportere bevegelser kan hentes ut rapporter i form av navnelister, medlemsdata, 
statistikk osv. Old vil etter forutsetningene fases ut ved inneværende lionsårs utløp. 
President, sekretær og kasserer har brukernavn (=internasjonalt medlemsnummer) og passord 
til New for klubbnivået, distriktsguvernør, sekretær og kasserer for distriktet og 
guvernørrådsleder for MD.  
I møte med Mike Carroll, IT-lederen i Oak Brook, under Europa Forum, drøftet vi samarbeid 



om medlemsrapporteringen. Det er enighet om at vi fremtidig skal sende månedlig rapport fra 
vårt system, slik at klubbene ikke behøver å forholde seg direkte til Oak Brook. Men da 
forutsettes at våre to registre har samme innhold. Arbeidet med å få dette til, er startet. Det er 
etablert en arbeidsgruppe med generalsekretæren, MEC og OB. GS har bedt OB om å ta 
ansvaret for oppgaven. 
 
E-post (supplement fra OB) 
Tiden strakk ikke til for å gå inn på e-post, men problemene med klubbnavn@lions.no vs 
individuelle adresser ble berørt. Det arbeides med å få til en tilfredsstillende løsning mht. 
virus og spam på lions.no, vi venter på et pristilbud for 600 adresser og 30 MB postkasse. Vi 
klarer ikke å administrere individuelle adresser, distriktene må ikke suspendere bruken av 
lions.no hvis en vil ha informasjon frem til klubbene. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Rapporten tas til orientering 

Guvernørrådets vedtak: 
Rapporten tas til orientering 



GUVERNØRRÅDET 

VEDLEGG: 
Rapporter fra distriktene 104A, 104D, 104E, 104F, 104G, 104H, 104J og 104K  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapportene tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: Rapport distriktene Art O

Møtedato: 06.11.2004 Saksnr: 3.17 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapportene tas til orientering

Guvernørrådets vedtak: 
Rapporten tas til orientering 



LCI MD 104 D 2004-2005 
DG Egil S. Hovda 

Statusrapport pr. 15.10.04, for Distrikt 104D 

Nr Distriktet sine mål Tiltak for å nå måla Status Ansvarleg

1 Å auka medlemstalet frå 1220 til 
1300 i løpet av fiskalåret 
2004/2005. 

• Fleire medlemmar i 
eksisterande klubbar 

• Etablera kvinneklubbar i 
Bergensområdet

• Ved alle klubbesøka 
som DG, VDG og IPDG 
gjennomfører vert det 
sett fokus på 
medlemspleie og 
medlemsutvikling 

• Eigen distrikts-komité 
med MEC som leiar har 
individuell kontakt med 
klubbane. 

• Etablering av ”celler” 
på 4-5 damer som 
grunnlag for nye 
klubbar er i gang 

God respons, 
sjå eige 
skjema som 
ligg ved 

Har 
utarbeidd 
god plan 

”Cellene” er 
etablert

DG 

MEC 

MEC, IPDG

2 Gi ut ein eigen klubbaktivitetsplan 
for 104D på heimsidene

• Samla inn informasjon 
frå klubbane 

• Leggja inn 
informasjonen på 104D 
sine heimesider

Innhenting 
av 
informasjon 
er i full gang. 
Arbeidet 
avslutta til 
årsskiftet 

VDG 

ITC

3 Informasjon frå alle fagsjefane, på 
104D sine heimesider

• Fagsjefane arbeidar ut 
informasjonsgrunnlaget 

• Informasjonen vert lagd 
inn på heimesidene.

Frist 
01.11.04 

Frist 
15-11.04 

DG/
Fagsjefane 

ITC

4 Ajourføring av klubbane sitt 
medlemskartotek

• Gjennomføra opplæring 
i bruk av ny teknologi 
og gi informasjon om 
sjølve registret. 

• Klargjera for overgang 
til data som 
rapporteringsreiskap.

Gjennomført 

Oppfølging 

ITC/ DK 

ITC/DK

 1

Hestegjerdet 8, 5955 Lindås 
Mobil 91 31 58 87 B: 56 36 07 95  Arb.: 55 95 69 01  Fax 55 95 69 69 

E-post: egil.hovda@aav.hordaland-f.kommune.no 
 E-post: e-hovda@online.no



LCI MD 104 D 2004-2005 
DG Egil S. Hovda 

14.10.04 ESH 

5 Opplæring av alle tillitsvalde i 
104D

• Opplæring før 
sommarferien 

• Presidenttreff på 
Tråastølen 3.-5. sept. 

• Ekstra opplæring i IKT 
• Intern klubbopplæring

Delvis 
gjennomført 
Gjennomført 

Gjennomført 
Er i gang 

Soneleiarane 

DG 

ITC/DK 
Soneleiarane 
og 
presidentane

Nr Distriktet sine mål Tiltak for å nå måla Status Ansvar

6 Auka aktiviteten i Loe-klubbane, 
slik at det vert minst 15 
medlemmar i kvar av dei 4 
klubbane.

• Setja fokus på 
fadderklubbane sitt 
ansvar 

• Rekruttera nye Leo- 
medlemmar

Ved skriftleg 
og munnleg 
kontakt 
Aktivisera 
noverande 
Leo 

LeoC og alle i 
104D-styret. 

LeoC og Leo-
klubbane

7 Arbeida ut felles retningsliner for 
YE-arbeidet i 104D

• Arbeida ut forslag til 
handbok 

• Drøfta utkastet med 
klubbane 

• Vedta det endelege 
framlegget på 
Distriktsmøtet i 2005 

• Etablera eigen 
”vertskapsbank” 

YE og hans 
komité er i 
gang 
Kontakten 
med 
klubbane er 
oppretta 

Saka vert 
sendt ut  i 
samband 
med 
Distriktsmøte
t 

Skriv til 
klubbane

YE 

YEK/YE 

DG/YE 

YE/YEK
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Hestegjerdet 8, 5955 Lindås 
Mobil 91 31 58 87 B: 56 36 07 95  Arb.: 55 95 69 01  Fax 55 95 69 69 

E-post: egil.hovda@aav.hordaland-f.kommune.no 
 E-post: e-hovda@online.no



                                               Raport fra 104E 

Alle klubbene i104 E er godt i gang med sine aktivitete 
På mine besøk i klubber og sonemøter er det stor posetivitet å spore. 

Det hogges trær-bindes julenek-forberedes julemesser-loppemarkeder-Lions dag i sentrum- 
dansetilstelninger og mannekengoppvisning. På TV.aksjonsdagen 17 oktober vil vi se mange 
Lions fra vårt distrikt som er med på innsamlingen. 

Ungdomsutveksling: 
         Sone 4 i 104 E skal arrangseere leir  og en ukes opphold i vertsfamilier. 
Det har vert (er) vanskelig å få vertsfamilier (ikke nytt.) Komiteen sliter. 
Vi får håpe det løser srg til slutt. 

Medlemsrekrutering: 
          Klubbene går nu aktivt ut for å rekrutere nye medlemmer. Noen klubber har allerede 
fått 1-2 andre har 1-2 pontesielle på gang.Potensielle medlemmer blir innvitert på møter. 
Dessverre regestrerer jeg også 1-2 utmeldinger.Det er nu klubber i mitt distrikt som endelig 
åpner opp for kvinner. Det blir spennende å se hvordan dette vil gå. Får vi utmelding av 
menn? 

 IT: 
       Det er store diskusjoner rundt dette. 
       Kurser er satt i gang. 

”DET ER MITT VALG” 
  Klubbene stiller seg gtort sett posetive. Drt finnes noen  ”gretne gamle gubber” som henger 
seg opp i fortiden. Sveins orientering gir en meget ryddig oppklaring av hendrlser og 
beslutninger som burde sette ett endelig pungtum for fortiden og muliggjøre full 
konsentrasjon om fremtiden. 
Nye kurser er på gang, 
    
                                                                             
 Hanne 104 E.                        .



Distriktsguvernør Kjell Andberg 
                                 Livveien 1, 3513 Hønefoss 
                                                Tlf 32127430 - 92643728 
                                                kjell.andberg@freeway.no 
Distrikt 104G Til tjeneste 

Statusrapport for 104G – oktober 2004 
Rapporten er oppdatert til 10.10.04 
Det rapporteres på guvernørrådets hovedmål 2 – 3 – 6 – 8. Det er disse målene der DG er nevnt som 
delansvarlig. Mål 9 gjelder NSR og der har distriktet ennå ikke foretatt noen vurdering. Det ser ikke 
ut til at vi kan ha forslag til NSR-prosjekt klart innen tidsfristen. 
Distriktets mål er de som ble vedtatt i handlingsplanen på siste Distriktsmøte. 

Nr Hovedmål Distriktets mål Tiltak

2 Øke antallet medlemmer med  
netto 500 ( til 14.300) pr. 
01.07.2005.

1. Øke antall klubber i distriktet 
med minst 2. Det satses 
spesielt på å etablere 
kvinneklubber eller blandete 
klubber.  

2. Prioritere støtte til 
medlemsøkning i alle 
klubber med mindre enn 20 
medlemmer, og inspirere til 
2+ i alle klubber.  

3. Distriktet gjennomfører en 
undersøkelse av 
medlemmenes mening om 
trivsel og nytte av 
medlemskapet. 

• Satt i gang prosess med LC 
Flesberg som fadderklubb for 
klubb i Rollag (vår siste kommune 
uten LC) 

• Felles planlegging DG/MEC for 
initiativ overfor ytterligere 4 
fadderklubber. 

• Medlemsspørsmål fast post på DGs 
klubb- og sonemøter. (Jfr. 
transparentkopi nedenfor.) 

• MEC inne på de fleste sonemøtene 
med sitt budskap og sine planer. 

• Idèbank for gode klubbmøter 
etableres.

3 Sende og motta 130 
ungdommer i 
utvekslingsprogrammer. 

104G har også tatt inn ”Det er 
mitt valg” under det som 
gjelder ungdom.

1. Alle soner avvikler kurs for  
lærere i ”Det er mitt valg” og 
har økning i antall skoler/
klassetrinn som 
gjennomfører ”Det er mitt 
valg”. 

2. Sende minst 20 ungdommer 
til internasjonale leire. 

3. Vedlikeholde ressursbanken 
for vertsfamilier i tråd med 
langtidsprogrammet. 

4. Støtte den internasjonale 
ungdomsleiren som LC 
Røyken skal ha i 2006 
sammen med flere andre 
klubber i sonen. Vi ber om i 
snitt kr. 2500,- fra hver 
klubb. 

• DMV arrangerer lærerkurs i 2 
soner i høst, - totalt 35-40 
deltakere. 

• NAC presenterer DMV-nytt  for 
rådet 30.10.  

• Skriftlig henvendelse til alle 
klubber som sendte ut ungdom i 
2004. Purret på rapporter fra i år. 

• Nye vertsfamilier registreres. 
Arbeidet med banken opptrappes. 

• Rapport fra Tyrifjord Camp snart 
ferdig. Deltatt i møte for Røyken 
Camp 2006. 

• Sone 6 v/soneleder er utfordret på 
årets vandreleir. Tatt opp på 
sonemøte.

                                                                                  

Gi av deg selv.



Distriktsguvernør Kjell Andberg 
                                 Livveien 1, 3513 Hønefoss 
                                                Tlf 32127430 - 92643728 
                                                kjell.andberg@freeway.no 
Distrikt 104G Til tjeneste 

Hønefoss 12.10.04 

Med hilsen Kjell Andberg 

Nedenfor vises de transparentene som DG snakker ut fra på klubbesøk og på sonemøter og som det 
vises til i statusrapporten ovenfor. 

KLUBBESØK 2004 – 2005 
Medlemsutvikling 

6 Påse at minimum 25% av 
innsamlede midler går til 
internasjonalt hjelpearbeid.

1. Minne klubbene om vedtatte 
IR-prosjekter fra Riksmøte 
og Distriktsmøte, og 
informere om at det ikke er 
noen nedre grense for støtte. 

2. Støtte LCIF med minimum 
kr. 30,- pr medlem. 

3. Støtte distriktets utdeling av 
en MFJ til en fortjent person. 

• Distriktets IR-mål er et fast innslag 
på klubbesøkene og vektlegges 
sterkt.  

• 104G satser på et nytt eget 
bistands-prosjekt i Colombo, Sri 
Lanka. 

• Vår vektlegging av IR-saken 
framgår av transparentkopi 
nedenfor.)

8 Gjennomføre samordnet, 
målrettet og tidsriktig 
opplæring av tillitsvalgte på 
alle nivåer.

1. Målsetting er at minst 50% 
av klubbene deltar i 
distriktets hjemmesider og 
oppretter hjemmesider i 
løpet av Lionsåret 
2004-2005.. 

2. Fylle på idébanken for 
klubbaktiviteter og 
foredragsholdere til bl.a. 
klubbmøter, med bidrag fra 
alle klubber. 

3. Fortsette med opplæring av 
nye og gamle medlemmer og 
oppmuntre medlemmene til å 
ta aktivt del i Distrikts- og 
Riksmøtets ønske om nye 
tillitsvalgte. 

4. Fortsette med idéutvikling i 
samarbeid med klubbene 
innenfor klubbmiljø og 
medlemsverving. 

• Sonevis IT-opplæring 
gjennomføres av ITC og LDC. 
9.okt. var 4 av 8 soner avviklet. 
Flott evaluering. 

• Pkt 2 og 4 overlapper med MECs 
arbeid. Se hovedmål 2 

• Prosessen med å modernisere 
opplæringsprogrammet for tillits-
valgte er startet (LDC /VDG/DG). 

• Opplæringstilbud ”Dette er Lions” 
vil bli sterkere fokusert i distriktet. 

• Vi sendte en deltaker til Senior 
Leadership Seminar i Roma.

                                                                                  

Gi av deg selv.



Distriktsguvernør Kjell Andberg 
                                 Livveien 1, 3513 Hønefoss 
                                                Tlf 32127430 - 92643728 
                                                kjell.andberg@freeway.no 
Distrikt 104G Til tjeneste 

Nasjonal handlingsplan                                        Distriktets handlingsplan 

KLUBBESØK 2004-2005 
Internasjonal satsing 

Øke antall klubber med ca. 10 pr år til 2007 
(Fra 519 til 545)

To nye klubber, - inkl. Rollag 

Medlemmer fra 13.750 til 14.250. 500 netto 
økning. (Brutto 1300?)

Netto økning på 60. 2+ er viktig. 
Kvinneklubb – blandet klubb

Kvinneandel fra 12% til 15% 
Brutto + 450

Vi har 20,1%. Ny kvinneklubb.

Målrettet trivselsarbeid. Målrettet 
rapportering og oppfølging.

Prioritert oppgave for MEC 
Styrke svake klubber !

Utvikle nytt verktøy til bruk i 
medlemsutvikling. Bedre og ajourført info-
materiell.

Mer bevisst miljøkartlegging. 
Idébank for klubbmøter.

Fullføre arbeidet med et sentralt 
medlemsregister

Satser på sonevis IT-opplæring med flere 
formål

                                                                                  

Gi av deg selv.



Distriktsguvernør Kjell Andberg 
                                 Livveien 1, 3513 Hønefoss 
                                                Tlf 32127430 - 92643728 
                                                kjell.andberg@freeway.no 
Distrikt 104G Til tjeneste 

Nasjonal handlingsplan                                         Distriktets handlingsplan 

Norge skal være ledende innen 
internasjonalt bistandsarbeid

Støtter nasjonal målsetting

Minimum 25% av innsamlede midler brukes 
internasjonalt

Støtter nasjonal målsetting. 
Lanserer nytt distriktsprosjekt i Colombo, 
Sri Lanka.

Enda bedre informasjon for å bevisstgjøre 
medlemmene

IR-arbeid fokuseres ved DGs klubbesøk

Arbeidet i Uganda utfases med sikte på 
avvikling i 2010

Planlegging i Malawi fram mot oppstart i 
2006 i samarbeid med NORAD

Øke vårt tilskudd til LCIF. Bruke MJF mer 
aktivt.

Oppfordrer klubbene om å yte min. 30 kr/
medl til LCIF. 
Minst en MJF pr år i distriktets regi

Arbeide for at NSR skal bli en sterkere 
faktor i bistandsarbeidet

Støtter arbeidet med å finne et norsk NSR-
prosjekt etter Marja By.

Utvikle LAN-kontoret til et service- og 
kompetansesenter for klubbene

Aktiv å spre IR- informasjon på sone- og 
distriktsmøter

                                                                                  

Gi av deg selv.



Statusrapport for 104J – oktober 2004 

Det rapporteres på guvernørrådets hovedmål og distriktets mål og tiltak: 

Guverørrådets mål Mål for 104J (forkortet) Tiltak for 104J Resultat pr oktober 04 og vurdering

2 – Øke antallet 
medlemmer med netto 
500 medlemmer (til 
14.300) pr 01.07.2005

• Sette medlems-
rekruttering i fokus 

• Redusere antall 
utmeldelser 

• Alle klubbene må øke 
medlemstallet med +2 

• Starte 2 nye klubber i 
distriktet 

• Øke kvinneandelen

• Motivere presidentene til å sette 
medlemsrekruttering i fokus 

• Alle klubber må ha en medlemskomité 
• Gjennom medlemsrapportering se på 

hvilke klubber som har problemer, og 
iverksette tiltak der det er nødvendig 

• Kontakte klubbene som har fått 
extentionrett og følge disse opp i deres 
arbeid med å stifte ny klubb.

• Medlemsrekruttering tema på alle 
sonemøtene. 

• Medlemskomité etablert i de fleste klubbene 
• Har fått medlemsrapport fra alle sonelederne, 

svake klubber blir kontaktet 
• 2 klubbene med extentionrett er kontaktet. 
• 2 nye klubber vurderer å be om extentionrett 

Målet på + 60 medlemmer netto er mulig, men 
det kreves mye godt handverk

3 – Sende og motta 100 
ungdommer i 
utvekslingsprogram

• 17 norske ungdommer 
har deltatt på leirer i 
utlandet. 

• 15-30 utenlandske 
ungdommer har 
gjennomført et opphold 
i vårt distrikt

• Utarbeide og videreformidle god 
informasjon om prosedyrer og frister om 
ungdomsutvekslingsprogrammer 

• Holde informasjonsmøte for YES’er, 
pårørende og sponsorklubber 

• Ansvarliggjøre klubbene til å finne 
vertsfamilier

• Informasjon om neste års utvekslingsprogram 
er sendt alle klubbene 

• Temaet har vært opp på de fleste sonemøtene 
• Sonen som skal arrangere sommerleir i rute 

Målet på 17 ungdommer ut og 15-30 inn er 
realistisk.



Statusrapport for 104J – oktober 2004 

6 – Påse at minimum     25 
% av innsamlede midler 
går til internasjonale 
hjelpetiltak

• Bidra aktivt til at IR-
arbeidet blir kjent og 
betydningen akseptert i 
klubbene gjennomulike 
nivå 

• Vurdere om det i 
perioden skal utvikles et 
nytt bistandsprosjekt i 
distriktet

• Utarbeide en presentasjon av IR-arbeidet 
for bruk i distriktsmøter, sonemøter og 
opplæring av IRC-kontaktene i klubbene 

• Samle alle IR-kontakter i sonemøter for 
gjennomgang av handlingsplaner for IR-
arbeidet 

• Identifisere om det er ønske om et nytt 
bistandsprosjekt i distriktet. 

• Anbefalt at klubbene vurderer å dele ut 
en Melvin Jones til en fortjent person

• Presentasjonsmaterialet er produsert 
• IR-arbeidet har vært tema på flere sonemøter 
• Det er avdekket at det er ønske om et nytt 

bistandsprosjekt, og det er etablert kontakt 
med sekretariatet som er behjelpelig med å 
finne et passende prosjekt for distriktet i 
Uganda 

Målet på 25 % er realistisk for distriktet, men 
det er variasjoner mellom ulike klubber.

8 – Gjennomføre 
samordnet, målrettet og 
tidsriktig opplæring av 
tillitsvalgte på alle nivå, 
med økt vekt på 
møteledelse og kunnskap 
om egen organisasjon.

Gjennomført opplæring for 
følgende målgrupper: 
• Dette er Lions – gamle 

og nye medlemmer 
• Presidentopplæring – 

påtroppende presidenter 
i klubbene 

• Kasserer- og sekretær-
opplæring

• Tilby kurset ”Dette er Lions” på det 2. 
sonemøtet 

• Tilby kurset ”Dette er Lions” for 
nyetablerte klubber 

• Innkalle påtroppende presidenter til 
motivasjon/opplæring i hver sone 

• Innkalle kommende kasserere og 
sekretærer i klubbene til opplæring

• Det ble gjennomført opplæring/motivasjon for 
årets presidenter hvor det var hovedfokus på: 
”Hva særpreger et vellykket Lionsmøte” og 
”Hva særpreger en veldrevet klubb”. Vi ser at 
det gir frukter dette året: presidentene forsøker 
å styre unna fallgruvene. 

Dette årets opplæring/motivasjon har ikke 
startet, men med de planene som foreligger, er 
det realistisk at vi skal nå våre mål

8 – Tidsriktig opplæring Her velger jeg også å 
omtale PR-virksomheten: 
• Gi alle lionsmedlemmer 

i distriktet bedre 
informasjon om Lions – 
elektronisk eller på 
papir 

• Oppgradering av hjemmesidene for alle 
klubber 

• Brukermanual på nett og på CD 
• Opplæring av distriktstillitsvalgte 
• Postmesterfunksjon opprettet i hver klubb 
• Opplæring av klubbene 
• Bidra til å bedre informasjonsflyten fra 

Lions Norge.

• Alle klubbene har fått sine hjemmesider 
oppgradert 

• Det er planlagt opplæringsmøter i høst 
• Klubbene er informert om at de må utpeke en 

postmester 

Målet er gjennomførbart, men det går noe 
langsommere enn hva jeg hadde ønsket meg.



Statusrapport for 104J – oktober 2004 



Kløfta, den 14. oktober 2004. 

STATUSRAPPORT FOR DISTRIKT 104 K PR OKTOBER MÅNED 2004. 

Ett av hovedmålene våre i år er å starte  2 nye klubber i 2004 og 1 i 2005, geografisk plassert  
ved Årnes og i  Maura, samt Brumunddal. Vi er allerede i dialog med presidentene i Årnes og 
Nannestad, og vi vil orientere klubbene mer i senere møter.  For å hjelpe fadderklubber 
økonomisk ble det opprettet et fond på siste distriktsmøte på kr, 20.000,- 

Et eget utvalg  bestående av  MEC / IPDG Kjell Strand, PRC Stein Larsen, IRC Einar Kjøren, 
samt VDG 2 Bjørn Skar er nedsatt, og skal arbeide videre med prosjektene.  DG vil overvåke  
fremdriften og vi vil bruke avisomtale og postkassemetoden for å skaffe prospektive nye 
klubbmedlemmer. 

Vi har  hatt besøk av to av nøkkelpersonene fra Minsk vedrørende Belarusprosjektet, som er 
vårt hovedprosjekt i distriktet, og har hatt en  gjennomgang av planer og økonomi for 
kommende år.  Dette er vårt  rehabiliteringshjem for familier med kreftskadde barn i Hvit-
Russland.  Byggeplanene er under utarbeidelse og prosjektgruppen har bestemt seg for å 
forsøke å få dette fremmet som et NSR prosjekt under NSR møtet i januar neste år. 

Erik Evang har gjort en fremragende innsats og bør være med for å fremme dette forslaget 
på en overbevisende måte 
. 
Vi har hatt 1  styremøte i rådet, samt 1 distriktsrådsmøte nå i høst, og vi vil samles igjen 
med våre ledsager i slutten av  november. 

DG, VDG 1 og VDG 2 er i full gang med  å besøke klubbene i distriktet. 

Med Lionshilsen 

Jan 

-  



” Positiv utvikling og fritid”              
Distiktets handlingsplan - rapport pr 30.10.2004. 

Internasjonalt samarbeid: IRC Finn Mauno 
 - deltatt med fagtema på sonemøte sone 1 og 2 
 - IR distriktsaktivitet i regi av sone2 :  Aksjon juleglede for gatebarn i Mumansk  
 - info om 25% bevilgninger til IR arbeid i MD 104 
Distriktsopplæring: LDC Torgeir Pettersen 
 - deltatt med fagtema på sonemøte sone 2 - 5 - 6 - 7-8 
 - info til distriktets hjemmeside og egenprodusert opplæring CD  tilalle soneledere og 
distiktsrådet 
 - deltar i sentralt opplæingsprogram MD 104 
Rusforebyggende arbeid: NAC ingebjørg Røsberg 
 - info til distriktets hjemmeside 
 - narkoinfo  på stands i uke- 42 
 - "Dette er mitt valg" gjennomført i Skjærvøy, Alta og Hadsel 
Ungdomsaktiviteter: YEC Tove Østensen 
 - ungdomsleir sone 5 under utvikling  
 - info om ungdomutveksling lagt ut på DistriktsavisA 
Medlemspleie / klubbutvikling: MEC Einar Steinland 
 - info på distriktets hjemmeside "medlemsaksjon 2004 -2005"  
 - klubbutviklingsprogram på nettet 
 - 2 stk. exstention for oppgradering av filialklubbene Dyrøy og Gibostad 
 - LC Vardø lagt ned fra 30.09.2004 -16 medlemmer!! 
 - medlemsutvikling fra 01.07 til 30.09 er -25,  vi er pr 30.09. 1175 medlemmer 
 - Nye filialklubber under "etablering"/bearbeiding Berg -Bjarkøy -Berlevåg og Tromsø 
Informasjon og komunikasjon: ITC Ketil Iki 
 - utviklet ny distriktsavis "DistriktsavisA" 
 - opprettet nettvakta 104A  - Iki, Blix og Bygdevoll 
 - deltatt med fagtema på sonemøter 
 - ny webløsning for 104A Custom Publish 
Sonelederne: Sone 1-2-3-4-5-6-7-8 
 - alle soner har holdt sine sonemøter i henhold til "nytt opplegg" med fagtema og aktive møter 
 - klubene motiveres til nytenkning 
VDG Harald Haugen følger sitt eget opplæringsprogram, med hovedvekt på distriktets strategiplan 
arbeid og  utvikling av distriktet for fremtiden. 
 IPDG /IRCM Evy Einarsen støtter distriktet i strategi- og utviklingsarbeid og deltar i distriktstyrets 
besluttninger 
 - leder og deltar i planlegging og gjennomføring av MD IR prosjekt 
DK/DS Knut Eirk Wollan følger opp medlemsrapporter og registreringer til medlemsregisterne, 
 samt distriktets regnskap og økonomistyring. 
DG Jan Erik Collin deltar på sonemøter der dette er mulig (sone2 -sone3 og sone 5),  
 - videre er klubb besøk et prioritert område som både krever mye og gir mye tilbake til den  
 videre drift og oppfølging av handlingsplanen for  distriktet. 
 -klubbutvikling , medlemspleie og klubbenes sosiale liv er prioriterte tema ved klubb besøk 
 - komunikasjon og kontakt med distriktsrådets medlemmer gir den nødvendige tilbakemelding  
 hvor vi har utfordringer som må løses. 
 - distriktets hjemmeside og DistriktsavisA er under stadig utvikling til det bedre! 
 - deltar i de planlagte arbeidutvalg- og guvernørådsmøtersmøter 
      
         Narvik 30.10.2004. 
            Jan Erik Collin 
               DG 104 A 





GUVERNØRRÅDET 

VEDLEGG: 
Rapport fra leder Lions Røde Fjær 2004 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: Rapport Røde Fjær Art O

Møtedato: 06.11.2004 Saksnr: 3.18 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Rapporten tas til orientering 

Guvernørrådets vedtak: 
Rapporten tas til orientering 
Guvernårrådet vil bemerke at klubber som ikke har rapportert/innbetalt, om å gjøre dette 
umiddelbart. LRF-distriktsledere har ansvaret for å følge opp. 



Til: Guvernørrådet 
Fra: Hovedkomiteen for Lions Røde Fjær 2004-10-12 

Rapport pr. 12. oktober 2004 om Lions Røde Fjær 2004 

I henhold til reglene for Lions Røde Fjær skal regnskapene fra klubbene være innsendt senest 
6 måneder etter aksjonsdagen. Dette betyr at regnskapene skulle vært innsendt innen 28. 
september, slik at hovedregnskapet kunne revideres og fremlegges innen 28. november 2004.  

Det er med stor beklagelse vi må meddele at vi så langt ikke har klart å overholde den første 
fristen. Dette skyldes altså ene og alene at det er flere klubber som enda ikke har sendt inn 
regnskap og/eller det innsamlede beløp. Våre LRF-distriktsledere har purret opp de klubber 
som mangler, og vi er nå inne i sluttfasen med nok engang å kontakte klubber som vi ikke har 
hørt noe fra.  

De resultatene vi så langt har basert oss på, er fra rapporter som ble sendt inn aksjonsdagen 
med enkelte korreksjoner i de påfølgende dagene. Dette var også de tall som ble presentert på 
Riksmøtet i Fredrikstad, og som indikerte et brutto beløp på vel 45 mill, og en netto på ca. 
38,7 mill. Med renter frem til vi overleverer pengene i september 2005, bør vi derfor passere 
40 mill netto. I tillegg vil vi få en del refusjon av moms, men beløpet vil ikke bli kjent før 
reglene for 2004 kommer fra departementet. Det arbeides også med andre bidragsytere, bl.a 
vil vi søke LCIF om midler. I tillegg vil vi sende inne en søknad om midler via Helse og 
Rehabilitering. Hvilket totalbeløp vi ender opp med er derfor usikkert, men det er god grunn 
til å håpe at beløpet vil bli minimum bli 42 mill netto.  

Det er naturligvis et tankekort at vi 6 måneder etter avsluttet innsamling ikke kan fremlegg et 
regnskap. Dette kan være meget skadelig i forhold til våre givere, og viser igjen at vi som 
organisasjon må bli mer beviste i forhold til vårt samfunnsansvar ved slike innsamlinger. 
Dersom vi ikke i fremtiden gjør en bedre jobb på dette området, kan vi skade vår sak og gjøre 
det vanskelig å gjennomføre lignende aksjoner. Dette vil bli berørt i evalueringsrapporten 
hvor det også vil komme forslag til tiltak.  

Egil Moe-Helgesen 
Leder Lions Røde Fjær 2004. 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Se vedleggene 3.19.1, 3.19.2 og 3.19.3 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Regnskapet for 2003/2004 gjøres opp med et driftsunderskudd på kr. 816.- mot et budsjettert 
underskudd på kr. 72.000.- 

Det er en svikt i kontingentinntektene som følge av lavere medlemstall enn forutsatt, samt at 
vi ikke har fått sponsor- og reklameinntekter som budsjettert.  Dette har til en viss grad blitt 
kompensert ved høyere andre inntekter, slik at netto inntekter ble ca. kr. 77.000.- lavere enn 
budsjett.  

Som følge av høyere personalkostnader, ble det gjennomført en streng kostnadskontroll som 
medførte besparelser på ca. kr. 150.000.-  

Totalt er regnskapet gjort opp med et overskudd på kr. 940.247.- etter at mottatt 
momskompensasjon på kr. 954.864.- er inntektsført.  

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Årsregnskapet godkjennes. 

VEDTAK: 

Sak: ÅRSREGNSKAP FOR MD 104 FOR 2003 - 2004 Art B

Møtedato: 19.02.2005 Saksnr: 3.19  2004/2005

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Årsregnskapet godkjennes 



Guvernørrådets vedtak: 

Årsregnskapet godkjennes



Lions Clubs International MD 104 Sak 3.19.1 side 1

 REGNSKAPSRAPPORT PER 30.06.04

Administrasjon og drift

Regnskap Årsbudsjett Ubrukt
Note 2003-2004 2003-2004 +/- kr.

Inntekter
Kontingent 1 5 387 423 5 480 000 −92 577
- avsatt til riksmøteadministrasjon −148 140 −150 700 2 560
- avsatt for refusjon til distriktene −1 225 000 −1 225 000 0
- kollektiv aktivitetsforsikring −143 325 −145 000 1 675
Netto medlemskontingent til disp. 3 870 958 3 959 300 −88 342
Årsavgift Leo- og Lionesseklubber 8 500 6 000 2 500
Bruk av avsetning til RM-avgifter 151 800 140 000 11 800
Sponsor- og reklameinntekter 0 147 200 −147 200
The Lion - refusjon fra LCI, annonser 478 141 543 000 −64 859
Andre driftsinntekter 2 331 691 122 500 209 191
Sum øvrige driftsinntekter 970 132 958 700 11 432
Sum driftsinntekter 4 841 090 4 918 000 −76 910

Driftskostnader
Personalkostnader 3 1 678 980 1 540 500 138 480
Lokalkostnader 222 907 181 700 41 207
Revisjon 48 857 35 000 13 857
Kontor- og administrasjonsutgifter 1 295 031 1 355 300 −60 269
Reiser, bil, møter 4 1 391 340 1 682 700 −291 360
Andre driftskostnader 84 166 78 100 6 066
Avskrivninger 5 120 625 116 700 3 925
Driftskostnader ledelse og adm. 4 841 906 4 990 000 −148 094

Driftsresultat −816 −72 000 71 184

Oppløsning tidligere avsetning 46 000
Ekstraordinær inntekt 8 954 864
Avsetning til ubet. fakt. til klubber −97 000
Finansresultat 37 199 72 000 −34 801

Resultat 940 247 0 940 247

Lions Clubs International 
Balanse pr. 30. Juni 2004 Sak 3.19.1 side 2

Note 2004 2003
Eiendeler

1



Anleggsmidler
Varige driftsmidler

Inventar og maskiner 01.07 419 243 120 312
+ tilgang 33 834 392 080
- avskrivninger  120 625 93 149
Sum anleggsmidler 30.06 5 332 452 419 243

Lions Røde Fjær - utlegg 558 996 197 978

Omløpsmidler
Salgsvarer på lager 0 0

Kortsiktige fordringer  948 598 1 615 878
Forskuddsbetalte kostnader 70 878 250 225
Opptjente, ikke forfalte inntekter  1 295 464 332 964
Sum fordringer 2 314 940 2 199 067

Likvider 10 4 556 352 3 616 076

Sum omløpsmidler 6 871 292 5 815 143

Sum eiendeler 7 762 740 6 432 364

Egenkapital og gjeld

Egenkapital
Opptjent egenkapital 01.07 402 821 416 543
Bruk/tilførsel avsetninger
Årets resultat 940 247 −13 722
Opptjent egenkapital 30.06 1 343 068 402 821

Avsetninger  
Avsetninger pr. 01.07 278 642 395 015
- tilført egenkapitalen
+ tilført 195 884 169 784
- anvendt 216 308 286 157
Avsetninger pr. 30.06 6 258 218 278 642

Kortsiktig gjeld
Kreditorer 116 912 106 555
Mellomregning med aktivitetsregnskapet 7 4 474 739 4 894 574
Conventionlotteriet 600 538 551 193
Skyldige offentlige avgifter 136 933 118 790
Påløpte, ikke forfalte utgifter 832 332 79 789
Sum kortsiktig gjeld 6 161 454 5 750 901

Sum egenkapital og gjeld 7 762 740 6 432 364
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 REGNSKAPSRAPPORT PER 30.06.04

Administrasjon og drift

Oppf.grad
%

98,3
98,3

100,0
98,8
97,8

141,7
108,4

0,0
100,0
270,8
101,2

98,4

109,0
122,7
139,6

95,6
82,7

107,8
103,4

97,0
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Lions Clubs International MD 104 Sak 3.19.1 side 3
Regnskap for aktiviteter 01-07-2003 - 30-06-2004

Beholdninger Innbetalt Rente- Innkjøp Sentrale Lokale Tap, av- og Administr. Årets
Noter 01.07.2003 Salg av klubber inntekter Importomk. tiltak tiltak nedskrivn. Markedsf. resultat

Narkotikabekjempelse 935 806
    Tulipaner 3 104 790 40 692 1 857 398 126 300 98 759 1 063 025
    Det er mitt valg  50 903 38 692 288 568 5 592 −383 755
    Høyskolekurs 78 000 −78 000
    Diverse tiltak 48 400 23 275 13 268 −84 943
    Motivprodukter 5 572 248 5 324
    Tulipanprisen 50 000 13 688 −63 688
    Felles 0
Sum narkofondet før kravet 935 806 3 110 362 40 692 0 1 908 301 215 092 311 843 126 300 131 555 457 963
Krav på konkursboet LQF −579 152 1 075 447 −1 075 447
Stiftelseskapital 200 000 −200 000
Ekstraordinære bidrag 699 063 699 063
Sum narkoarbeidet etter bidrag 356 654 3 110 362 739 755 0 1 908 301 215 092 311 843 1 401 747 131 555 −118 421
Katastrofeberedskapen 1 942 248 764 947 9 000 780 000 20 000 −26 053
Lion Mints 781 483 404 544 12 060 4 000 92 482 25 000 303 122
Nasjonalt hjelpefond 9 788 77 479 77 479
LCIF 407 247 237 455 2 000 400 000 −160 545
Lions Lys 344 987 2 000 7 500 −5 500
Leddgikt 12 337 12 337 −12 337
Lions ungdomskonto 247 604 137 350 2 000 31 669 11 790 15 436 80 455
Lions Leokonto 22 088 47 450 30 000 10 825 6 625
Beitoleiren 33 763 518 531 539 127 −20 596
YE-utvalget 83 709 3 283 −3 283
Kronprinsparets fond 1 200 500 1 700 −1 200
Miniprosjekter 58 711 0
Nordiske prosjekter 19 976 97 635 116 565 −18 930
Baldzia Silas kjøkken 108 500 23 537 100 360 −76 823
Orkester Norden 20 211 20 450 20 210 240
Sum disponibelt 4 450 506 3 514 906 2 677 149 19 000 1 908 301 2 347 042 368 633 1 401 747 161 099 24 233

1



Regnskap for aktiviteter 01-07-2003 - 30-06-2004

Beholdninger
6/30/04

1 393 769
−1 654 599
−200 000

699 063
238 233

1 916 195
1 084 605

87 267
246 702
339 487

0
328 059

28 713
13 167
80 426

0
58 711
1 046

31 677
20 451

4 474 739
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Noter til regnskapet     Sak 3.19.2 

Regnskapet føres etter regnskapsprinsippet. 

1. Gjennomsnitt for året er 13.468 medlemmer med årskontingent på kr. 400. 
2. Andre driftsinntekter dekker bl.a. salg av matrikler og rekvisita, regnskapsføring, avgift drift 

av server/epostadresser og adm.godtgjørelse fra Helse og Rehabilitering.  
3.    Personalkostnader og kontor- og administrasjonskostnader gjelder kostnader til redaktør av 

The Lion, trykking og porto utsendelse, samt lønn til ansatte og drift av Lionskontoret. 
Stillingen som daglig leder (generalsekretær) har vært besatt av tre forskjellige personer i løpet 
av året. Daglig leder ved avleggelsen av regnskapet hadde en årslønn på kr. 460.000.-. 

4. Reiser, bil og møter dekker kostnader bl.a. til guvernørrådsmøter, fagområdene, deltakelse på 
Europa Forum, Nordisk Samarbeidsråd og Convention. 

5.    Driftsmidler 
       Inventar og kontormaskiner – anskaffelsesverdi kr. 169.139  
       Programvare – anskaffelsesverdi kr. 423.094 
       Akkumulerte avskrivninger kr. 259.780 
      Årets gjennomførte avskrivninger kr. 120.625 
      Bokført verdi ved årets slutt kr. 332.453    

Kontormaskiner/IT og kontorutstyr avskrives over 5 år, programvare over 3-4 år.  

6. Avsetninger: 
2003/2004  2002/2003   

Til administrasjon av fremtidige riksmøter   
Avsetning 01.07.     174.641  146.730 
+ tilført i året      195.884  169.784  
- anvendt i året      151.800  141.873  
Avsetning 30.06.     218.725  174.641  

Avsetning til tap på fordringer       
Avsetning 01.07.     20.000   75.000   
-  gjennomførte avskrivninger    18.507   55.000     
Avsetning 30.06.                                                                1.493                            20.000 

Til utvikling The Lion 
Avsetning 01.07.        89.285                            
- inntektsført i året    89.285  

                     0 

Til fremtidig Europa Forum i Norden       
Avsetning 01.07.                                                              84.000                           84.000 
- anvendt i året                                                                 46.000                                    0 
Avsetning 30.06.                                                              38.000                            84.000 
  
Sum avsetninger 30.06.               258.218              278.642   

7. Bundet for mellomregning med aktivitetsregnskapet i alt kr. 4.474.739 

8. Lions Norge har fått en momsrefusjon på kr. 954.864.- for kalenderåret 2003. Denne refusjonen er 
langt høyere enn tidligere antatt, vesentlig på grunn av endrede refusjonsregler. Beløpet er vist 
som ekstraordinær inntekt. 

9. Det er foretatt avsetninger for beløp fakturert klubbene før 30. juni 2004 og enda ikke innbetalt 
som følger: 
 
-  Ikke betalte kalendere til Lions Røde Fjær  kr.   21.500.- (Belastet LRF-regnskapet) 



-  Ikke innbetalt for kjøp tuliopaner   kr.  126.300.- (Belastet narkofondet) 
-  Ikke innbetalt vedr kontingenter og varekjøp kr.    97.000.- (Belastet MD 104 drift) 

10. Av likvide midler er bundet: 
 
Skattetrekkskonto  kr. 113.117.- 
Conventionloteriet  kr. 126.725.- 
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     SAK 3.19.3 

Årsrapport for 2003/04 for Multippeldistrikt 104 

Forslag til vedtak: 
Årsrapporten for 2003/2004 med beretning om virksomheten, resultatregnskap og balanse for 
driften og for aktivitetene og revisors beretning godkjennes. 

                                      BERETNING OM VIRKSOMHETEN I ÅRET 

Multippeldistriktets ledelse består av ti distriktsguvernører valgt av sine distriktsmøter samt 
guvernørrådsleder, assisterende guvernørrådsleder og fem ledere av de ulike fagområdene 
valgt av riksmøtet. 
Årets distriktsguvernører var: 
Evy Einarsen, Lions Club Porsanger, distrikt A, Torstein Vada, Verdal, B, Tor Høye, Sør-Fron, 
C, Christopher Knag, Bergen Vest, D, Tor Wilhelmsen, Randaberg, E, Finn Eltorn, Skien 
Bratsberg, F, Leif Sigmund Hole, Røyken, G, Bjørn Holm, Oslo/Høybråten, H, Lasse 
Hjermundrud, Ski, J og Kjell Strand, Lions Club Eidskog, distrikt K. 
Guvernørrådsleder var Tove E. Gulliksrud, LC Oslo/Holmenkollen og assisterende 
guvernørrådsleder Sigmund Lereim, LC Spydeberg. Sigmund Lereim ble etter søknad fritatt 
fra sitt verv med virkning fra 27.4.2004. Han ble ikke erstattet av varamedlem for den 
gjenværende delen av valgperioden. . 

Med strategiplan, langtidsplaner og handlingsplaner for distrikter og fagområder som 
retningsgivende for det praktiske arbeidet, har Lions Norge søkt å fremstå som en moderne og 
fremtidsrettet organisasjon, med sterk forankring i Lions etiske norm og Lions mål og i vår 
visjon: Å skape større forståelse hos alle mennesker for verdens behov for humanitær hjelp og 
å yte frivillig innsats med lokalt engasjement og internasjonalt samarbeid. 
  
Året ble sterkt preget av to spesielle hendelser: Det gjelder først og fremst Lions Røde Fjær-
aksjon 2004. Etter strålende innsats fra medlemmer og utallige samarbeidspartnere ga 
aksjonen et økonomisk resultat som vil gi Kreftsaken et betydelig løft i tiden som kommer. 
For første gang var vår aksjon inne i landsdekkende TV. Programmet ble en betydelig støtte 
både for bøsseinnsamlingen og givertelefonen.  
Den andre saken hadde en langt mer kjedelig bakgrunn. Manglende økonomisk styring og 
kontroll i Stiftelsen Lions Quest Norge førte til konkurs og et etter forholdene betydelig tap 
for Lions Norge. Som følge av dette, ble det skifte av daglig leder ved lionskontoret. 
Det var en betydelig engstelse i organisasjonen for at denne saken skulle få negative 
konsekvenser for Røde Fjær-aksjonen, og medlemssituasjonen, men vi har ikke kunnet påvise 
at det skjedde. 
         

Våre aktiviteter 

Aktiviteter er fellesbetegnelsen for innsamling av midler og for de tjenester Lions gjør for 
omgivelsene, lokalt, nasjonalt og internasjonalt. Klubbene er kjernen i virksomheten. Disse 
støttes av ledere innenfor fagområder i distriktene og på landsbasis. Vi har syv slike 
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fagområder med stort sett sammenfallende ledelsesstruktur sentralt og i distriktene. 
Fagområdene er internasjonalt arbeid, ungdomsarbeid, arbeid mot narkotika, lederopplæring 
og medlemsutvikling med riksmøtevalgte ledere, mens PR/Informasjon og 
informasjonsteknologi er lagt til lionskontoret. 

     Internasjonalt arbeid 
Leder: MD-IRC Svein Berntsen, LC Askøy. 
Hovedfokus er rettet mot oppfølging og rapportering fra de ulike prosjektene og å gi et bilde 
av det generelle aktivitetsnivået vedrørende bistandsarbeid på alle nivåer i organisasjonen. 
Øyehelseprosjektet og de øvrige aktivitetene i Uganda går etter planene. Dette omtales 
særskilt i årsrapporten fra Lions Aid Norway (LAN), men det må nevnes at øyehelseprosjektet 
har høy status både i Helsedepartementet i Uganda og hos vår viktigste samarbeidspartner og 
finansieringskilde NORAD.  
Fellesprosjektene innenfor NSR går også som vedtatt, bortsett fra at fremdriften i Marja By i 
Estland var skuffende svak. På NSR-møtet i Sandefjord i 2004 ble det etter norsk forslag 
vedtatt å be om at ledergruppen for internasjonalt arbeid i våre fem nordiske land skulle legge 
frem en plan for å øke langsiktighet og bærekraft, få en større effektivitet og profesjonalitet og 
et høyere ambisjonsnivå i de nordiske prosjektene. 
Det skal nå planlegges et nytt nordisk prosjekt i Baltikum. Våre land inviteres til å legge frem 
forslag på et slikt prosjekt for behandling og vedtak i NSR-møtet i Torshavn i januar 2005. 
Norge markerer seg sterkt i arbeidet og bør fortsatt kunne ta et særskilt ansvar også på det 
nordiske plan. 

Fra vårt katastrofefond er det bevilget totalt kr. 800.000.- . Av dette har kr. 20.000 gått til 
lokale tiltak, mens kr. 250.000.- er bevilget til Beslan og kr. 500.000 til barn i nord Uganda 

Det generelle bistandsnivået for 2003 – 2004 målt i andel av innsamlede midler fra klubbene, 
varierer sterkt, men har økt gjennom den siste perioden, noe som bekreftes gjennom foretatte 
registreringer. LAN-kontoret har fått ny ledelse, og skal foruten å drive våre sentrale 
prosjekter virke som et serviceorgan for alle som ønsker å drive bistandsarbeid. Riksmøtet 
2004 gjorde  et foreløpig vedtak om fullføring av den prosessen som er igangsatt og som skal 
lede til et øyehelseprosjekt i Malawi.  

    Arbeid for og med ungdom 
Ungdomsutveksling og Leo-arbeid - leder MD-YC Rune Johansen, Lions Club Oslo. 
Arbeidet mot narkotika - leder: MD-NAC Kjell-Tore Andersen, Lions Club Arendal. 
 
Etter sammenslutningen av Leo og YEC er området blitt meget omfattende, men takket være 
helhjertet innsats fra distriktenes ledere og andre tillitsvalgte ble programmene gjennomført 
etter planene. 
I 2004 deltok 133 ungdommer fra 35 ulike nasjoner i våre leire. Øst-Europa blir stadig 
sterkere representert, i år kom hele 29 deltakere derfra. Et spesielt interessant og vellykket 
tiltak var at B-distriktet hadde invitert sju unge fra et nærliggende flyktningemottak til sin leir. 
Leirene får god dekning fra media i nærområdene og skaper god oppmerksomhet om Lions. 
Arrangørene sliter med å skaffe vertsfamilier, men også denne gangen kom de i havn før 
gjestene ankom.  
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Vandreleiren i desember 2003/januar 2004 brakte 13 unge fra Malaysia og Australia til Norge. 
Også her kom vertsfamiliene på plass i aller siste liten.  Helsesportsuka i Tana ble arrangert 
for 24. gang i 2004 og Beitoleiren samlet 28 deltakere fra ti nasjoner til 8 dagers opphold på 
Grønolen Fjellgard. Staben på over 20 medlemmer kom fra Finland, Belgia og Norge. 
Vi kunne sende 105 ungdommer til utenlandske leire, herav 36 til oversjøiske destinasjoner. 
Antall deltakere varierer sterkt fra distrikt til distrikt. Det er vanskelig å få norske deltakere til 
leirene i de andre nordiske landene, mens disse fyller sine kvoter på våre leire.  

Arbeidet innenfor kampen mot narkotika ble hemmet av hendelsene rundt Lions Quest, og 
økonomien i arbeidet ble svekket ved at vi måtte bruke midler fra narkofondet for å dekke opp 
deler av stiftelsens gjeld. Vi kunne likevel informere Europa Forum om at vi arbeidet med et 
opplegg innenfor området Barn i Faresonen, basert på det faglige innholdet i Lions Quest-
programmet. Flere europeiske land, blant dem Nederland og Russland, viser interesse for 
programmet. 
NSR-møtet i Sandefjord hadde to seminarer om ungdomsarbeidet, Barn i faresonen, ledet av 
tidligere internasjonal direktør Jon Bjarni Thorsteinson fra Island og MD-NAC Kjell-Tore 
Andersen og Ungdom i fokus med MD-YC Rune Johansen som leder. 

Lions ungdomspris ble delt ut for første gang under riksmøtets åpning og tilfalt Anette Aaser 
for hennes innsats i prosjektet Aktiv Elev. Aase Hynne fra Verdal ble tildelt årets Tulipanpris 
for hennes engasjement i kampanjen FARK, et prosjekt rettet mot rus og kriminalitet i 
lokalmiljøet. Tulipanprisen ble delt ut for femte gang.  

. 
Lions Norges engasjement i Røde Tornekrone er stilt i bero både av økonomiske og praktiske 
grunner, ikke minst fordi Norges Idrettsforbund ikke lenger er med i arbeidet. Vår deltagelse i 
salget av tornekronesymbolet førte til at det kunne gis kr. 100.000 til Landsforbundet mot 
stoffmisbruk. 

Tulipanaksjonen er den viktigste inntektskilden for arbeidet mot narkotika, og det ble delt ut 
777.000 tulipaner som motytelse og takk for økonomisk støtte til vårt arbeid. Årets aksjon ga 
en netto til narkofondet på 1,1 mill. kroner, slik at vi sentralt kunne gå inn neste år med en 
åpningsbeholdning på 365.000 kroner. Aksjonen tilfører klubbene rundt 4,5 millioner kroner 
til deres arbeid. Tulipanene ble for første gang levert av norsk produsent. 

                                                        Stiftelsen Det er mitt valg (DEM). 
Stiftelsen ble etablert og kom i gang med sitt arbeid i begynnelsen av 2004. Lions Norge stilte 
med stiftelseskapital på kr. 200.000 og sikret konkursboets beholdninger av 
undervisningsmateriell. LCIF bidro med USD 100.000 øremerket spesielle prosjekter i 
forbindelse med oppstarten, og Helse- og sosialdirektoratet (HSD) bidro med kr. 1.610.000. 
Kursvirksomheten er kommet godt i gang igjen. Det ble i året 2003/04 avholdt rundt 90 kurs. 
Lærerhøgskolene er kommet med, takket være prosjektmidler fra HSD. Det vil i løpet av 
høsten bli lagt frem en evalueringsrapport for hele programme for grunnskolen. Til 
informasjon er DEM´s samarbeid med Stine Sofies Stiftelse (SSS) stanset i påvente av 
offentlige tilskudd øremerket dette arbeidet. Det er utarbeidet utkast til samarbeidsavtale 
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mellom stiftelsen DEM og SSS. LCIF ble orientert om programmet under et besøk fra 
hovedkontoret i april 2004. Stiftelsen legger fram egen årsrapport for riksmøtet. 
 
                                                     Medlemsutvikling 
Leder: MD-MEC Egil Moe-Helgesen, Lions Club Ås. 
Vi har ved årets slutt 13.767 medlemmer, en økning på 39 fra året før. Det er noe lavere enn 
målsettingen. Det er stiftet seks nye klubber. En tidligere nedlagt klubb har startet opp igjen. 
Sju klubber ble lagt ned eller sammensluttet med andre. Det er gitt rett til stifting av 
ytterligere ni. Det er dessverre en underliggende tendens til svikt i medlemstallet til tross for 
økning i år. Dette må det kontinuerlig og aktivt gjøres noe med. To av distriktene er under det 
lovbestemte antall medlemmer på 1.250. Dette fratar distriktene retten til selv å velge sin 
distriktsguvernør og fører til reduserte refusjoner fra Lions International til driften av 
distriktene. 

                                                      Lederopplæring 
Leder: MD-LDC Bjørn Sætrom, Lions Club Oppdal. 
 I opplæringen av kommende distriktsguvernører er det blant annet tatt i bruk et moderne 
elektronisk kommunikasjonsforum hvor de som deltar i kursene kan legge inn sine 
besvarelser, utveksle meninger og ha et åpent forhold til oppgavene. Hjelpemiddelet er stilt til 
gratis disposisjon for en prøveperiode. Undervisningsmateriell ellers planlegges lagt over fra 
papirversjoner til CD fra og med 2004/05. 
Miniseminarene ble ikke utviklet som forutsatt dette året, blant annet av mangel på stoff fra 
mange av våre aktiviteter. Det er viktig at vi tar tak i dette slik at vi når ut til medlemmer og 
potensielle medlemmer med hva vi arbeider med.  
Vår hjemmeside er tatt i bruk for utlegging av fagstoff knyttet til opplæring og 
kunnskapsspredning. 

     Informasjonsteknologi 
Medlemssystemet Web-klient har vært i bruk siden høsten 2002. Etter en del prøving og 
feiling, er en større del av klubbene selv i stand til å holde sitt medlemsregister ved like. 
Lionskontoret har support på tilnærmet døgnkontinuerlig basis og klarer å besvare de fleste 
henvendelser i løpet av få timer. Også det sentrale medlemsregisteret i Oak Brook forutsettes 
holdt à jour av klubbene selv, men her synes terskelen å være høyere. Support yter bistand 
også her. Det arbeides med å kunne samarbeide med Oak Brook om en felles oppdatering av 
våre systemer, slik at klubbene får en rutine å forholde seg til.  
Det var svært få bestillinger på matrikkelen. Det ble trykket et mindre opplag, som ble solgt 
til selvkost til klubber og medlemmer.  
E-post blir stadig viktigere i vår interne kommunikasjon. Rundt 450 klubber har nå adresse 
under vårt domene lions.no. Det arbeides med å få en bedre beskyttelse mot virus og spam. 
Seks distrikter har tatt i bruk hjemmesidesystemet e-Site. Distrikter og klubber har individuelt 
tilpassede sider for å kunne presentere seg både internt og for omverdenen og for å formidle 
informasjon gjennom organisasjonen.  

Andre aktiviteter og serviceprogrammer 
Norske Lionsklubbers Katastrofeberedskap er en viktig finansieringskilde for hjelp i akutte 
situasjoner. Redd Barna har mottatt kr. 250.000 til arbeidet for barn i Iran og kr. 500.000 til 
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hjelp for internt fordrevne i det nordlige Uganda. Det er også gitt mindre beløp til støtte i 
spesielle tilfelle i Norge. Inngangen fra klubbene er av omtrent tilsvarende utbetalingene. 
Multippeldistriktets andel av overskuddet av Lion Mints øremerkes internasjonale tiltak. Det 
er utbetalt kr. 117.000 til tiltak. 
Lions Førerhundskole leverte 13 utdannede hunder (i 2004).  
Lions Lys er avviklet som nasjonal aktivitet. Kontakten er gitt til Leo, som satser på andre 
produkter enn lyspærer.  
                                                  Administrasjonen 
Våre mangeårige medarbeidere, rådssekretær Knut Relbo og sekretær Inger Relbo fratrådte 
sine stillinger ved oppnådd aldersgrense. Etter generalsekretærens fratreden i oktober 2003 
ble Otto Brødholt konstituert i stillingen frem til 1. juni 2004 da Jan Erik Larsen tiltrådte 
stillingen. Grete Jakobsen er ansatt som regnskaps- og økonomileder. Pr. 30.6.2004 var det i 
administrasjonen 3 årsverk.  
Medlemsbladet The Lion redigeres av Henning Aamodt fra hans hjemmekontor i Tønsberg. 
Bladet kom ut med syv nummer i arbeidsåret. 
                                                Møter og representasjon 
Guvernørrådet har holdt fire ordinære møter samt flere telefonkonferanser knyttet til Quest-
saken. Riksmøtet 2004 ble holdt i Fredrikstad med Lions Club Fredrikstad/Glemmen som 
teknisk arrangør. Teknisk og faglig var riksmøtet meget vellykket. Dessverre holder tendensen 
til manglende oppslutning seg. Riksmøtets form, innhold og økonomi bør vurderes. 
Lions Norge sto for tur til å være vertskap for Nordisk Samarbeidsråds årlige møte og hadde 
overlatt det tekniske til Lions Club Sandefjord. Møtet ble meget vellykket med utveksling av 
mange gode ideer for videre samarbeid, særlig innenfor internasjonalt arbeid og arbeid for 
ungdom. Lions Norge mener at ambisjonsnivået for felles nordisk innsats i bistand er for lavt i 
NSR.                                
Norge var representert under Convention i Denver, Europa Forum i Limassol og ved 
riksmøtene i de andre nordiske landene. 

Merverdiavgift. 
Det er etter at regnskapet ble avsluttet satt i gang en undersøkelse av om deler av vår 
virksomhet er avgiftspliktig etter loven om merverdiavgift. Konsekvensene av et eventuelt 
krav om registrering er ikke kjent.  

                                                     Sluttkommentarer 
Lions Norge hadde ved årets slutt 13.767 medlemmer. Forutsetningene for fortsatt drift er 
følgelig til stede. Det indre miljø er tilfredsstillende, sykefraværet har vært minimalt. Lions 
Norge driver ikke virksomhet som forurenser det ytre miljø. En halvpart av våre ansatte var 
kvinner.  Arbeidet med målsettingene i Strategiplanen er videreført, men selvfølgelig ikke 
sluttført. Punktet om arbeidsutvalgets form ble påbegynt og anbefales videre vurderinger. Ny 
form på vårt eget blad The Lion er i havn. Fysisk endring skjer i 2004-2005. 

Driftsregnskapet er avsluttet med et overskudd på kr. 1.037.247 som foreslås tilført 
egenkapitalen. Regnskapet er påvirket av inntektsføringen av momskompensasjonen på  
kr. 954.864.- Aktivitetsregnskapet ved Narkofondet er belastet med kr. 1.275.447 i forbindelse 
med avviklingen av Stiftelsen Lions Quest Norge. 
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I henhold til aksjelovens bestemmelser, skal årsrapporten undertegnes av sittende styre, d.v.s. 
guvernørrådet for 2004/05. 

Oslo, 30. juni 2004/19. februar 2005 

Svein Berntsen Marit Klokkerhaug Jan Erik Collin Trygve Lullau 
guvernørrådsleder assisterende   

    guvernørrådsleder 

Anders Nordbø Egil Hovda  Hanne Holgersen Arne Kolsrud 

Kjell Andberg  Terje Skudvig  Anders Heen  Jan Rønning  
  

Tove E Gulliksrud 
Guvernørrådsleder 2003/2004



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Driftsregnskap, balanse og aktivitetsregnskap (sak 3.20.1) 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
 
Regnskapet viser et overskudd på kr. 220.000 mot et budsjett på kr. 249.000. 
De viktigste avvik er: 
• Svikt i medlemskontingenten på 32.000 som følge av lavere medlemstall 
• Refusjon på The Lion ca. 50.000 høyere pga økn. fra USD 4,75 til USD 6 
• Personalkostnadene 86.000 høyere som følge av personalendring og etterlønn. 
• Reiser og møter overskredet som følge av at GR møte i november ikke var budsjettert.  

VURDERINGER:  

Generelt blir dette et bra regnskap, selv om vi nok ikke når det budsjetterte resultatet på 
427.000 i overskudd. 
Det lavere medlemstallet og noe høyere kostnader som forklart overfor er hovedårsaken. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Regnskapet tas til etterretning. 

VEDTAK: 

Sak: REGNSKAPSRAPPORT MD 104 31.12.2004 Art O

Møtedato: 19.02.2005 Saksnr: 3.20 – 2004/05

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Regnskapsrapporten pr. 31.12.2004 tas til orientering



Guvernørrådets vedtak: 
Regnskapsrapporten pr. 31.12.2004 tas til orientering.  

Det gjøres oppmerksom på at beholdningen på narkofondet i oversikten er feil, da det ikke 
ble tatt hensyn til den avsetningen som er gjort på kr. 126.300,- for tulipaner fakturert i mai 
2004, men som enda ikke er innbetalt fra en del klubber. 



Lions Clubs International MD 104

Driftsregnskap pr. 31.12.2004 Sak 2.20.1 side 1

Regnskap Budsjett Avvik regnsk.- Årsbudsj
31.12. 31.12. budsj.31.12.  2004-2005

Inntekter
Kontingent 2 730 316 2 762 500 −32 184 5 525 000
- avsatt til riksmøteadm. 0 0 0 152 000
- avsatt for refusjon til distriktene 725 000 725 000 0 1 225 000
- kollektiv ulykkesforsikring 143 325 145 000 −1 675 145 000
Netto medlemskont. til disp. 1 861 991 1 892 500 −30 509 4 003 000
Resultat salgsvirksomhet 10 600 10 000 600 20 000
Bruk av avsetning til RM-avgifter 0 0 0 140 000
The Lion - ref fra LCI, annonser 181 520 115 000 66 520 460 000
Andre driftsinntekter 77 000 77 000 0 252 000
Sum andre driftsinntekter 269 120 202 000 67 120 872 000
Sum driftsinntekter 2 131 111 2 094 500 36 611 4 875 000

Driftskostnader
Personalkostnader 864 452 778 389 86 063 1 427 047
Lokalkostnader 74 852 90 350 −15 498 185 000
Revisjon 23 745 25 000 −1 255 50 000
Kontor- og adm.kostn. 521 663 544 300 −22 637 1 148 600
Reiser, møter 426 361 378 000 48 361 1 467 900
Andre driftskostnader 21 962 34 750 −12 788 69 500
Avskrivninger 0 0 0 120 000
Driftskostnader ledelse og adm. 1 933 035 1 850 789 82 246 4 468 047

 
Driftsresultat 198 076 243 711 −45 635 406 953

 
Finansresultat 2 273 5 000 20 000

 
Resultat 200 349 248 711 −48 362 426 953

Balanse pr. 31.12.2004 Sak 2.20.1 side 2
Note 12/31/04 6/30/04

Eiendeler

Anleggsmidler
Varige driftsmidler

Inventar og maskiner 01.07 332 452 419 243
+ tilgang 38 514 33 834
- avskrivninger  120 625
Sum anleggsmidler 30.06 370 966 332 452

1



Lions Røde Fjær - utlegg 538 095 537 496

Omløpsmidler
Salgsvarer på lager 0 0

Kortsiktige fordringer  2 289 616 1 193 398
Forskuddsbetalte kostnader 1 380 70 878
Opptjente, ikke forfalte inntekter   1 295 464
Sum fordringer 2 290 996 2 559 740

Likvider  3 489 640 4 556 352

Sum omløpsmidler 5 780 636 7 116 092

Sum eiendeler 6 689 697 7 986 040

Egenkapital og gjeld

Egenkapital
Opptjent egenkapital 01.07 1 440 068 402 821
Bruk/tilførsel avsetninger
Årets resultat 200 349 1 037 247
Opptjent egenkapital 30.06 1 640 417 1 440 068

Avsetninger  
Avsetninger pr. 01.07 258 218 278 642
- tilført egenkapitalen
+ tilført 45 832 44 083
- anvendt 64 507
Avsetninger pr. 30.06 304 050 258 218

Kortsiktig gjeld
Kreditorer 62 494 116 912
Mellomregning med aktivitetsregnskapet  3 702 085 4 601 039
Conventionlotteriet 134 345 600 538
Skyldige offentlige avgifter 208 914 136 933
Påløpte, ikke forfalte utgifter 637 392 832 332
Sum kortsiktig gjeld 4 745 230 6 287 754

Sum egenkapital og gjeld 6 689 697 7 986 040

Aktivitetsregnskapet pr. 31.12.2005 Sak 2.20.1 side 3

Aktiviteter Beholdning Innbetalt Utbetalt Beholdning
7/1/04 01.07.-31.12. 01.07.-31.12. 12/31/04

Narkoarbeid 238 233 0 160 577 77 656
Katastrofeberedskapen 1 916 195 722 441 1 700 000 938 636
Lion Mints 1 084 605 46 000 1 038 605
Nasjonalt hjelpefond 87 267 28 494 115 761
LCIF 246 702 211 410 458 112

2



Lions Lys 339 487 5 000 344 487
Lions Ungdomskonto 328 059 1 400 6 448 323 011
Lions Leokonto 28 713 85 200 20 000 93 913
Beitoleiren 13 167 13 167
YE-utvalget 80 426 9 740 70 686
Miniprosjekter 58 711 58 711
Nordiske prosjekter 1 046 79 914 69 981 10 979
Baldzia Silas kjøkken 31 677 31 677
Orkester Norden 20 451 20 067 384

Sum 4 474 739 1 133 859 2 032 813 3 575 785

Katastrofefondet ekstra pr. 27.01.05
MD 104 1 953 000  1 953 000
Distrikt 104 262 000 262 000

3
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GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Rapport datert 30.januar 2005 fra LDC, Bjørn Sætrom 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

Fagsjefen har rapportert på guvernørrådets hovedmål 8: Gjennomføre samordnet, målrettet og 
tidsriktig opplæring av alle tillitsvalgte på alle nivåer. 

Av rapporten framgår det at opplæringen i distriktene og VDG opplæringen går som planlagt. 
Avholdt skandinavisk koordineringsmøte om DG-opplæringen ifm med NSR. Økt interesse 
for VDG-rommet. Er i mål med miniseminarene, samt at forslag til oppdateringssystem er 
oversendt generalsekretæren. Noe dårligere framdrift enn ønskelig når det gjelder revisjon av 
dagens opplæringsmateriell.    

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering. 

VEDTAK: 

Sak: RAPPORT LEDEROPPLÆRING Art O

Møtedato: 19.02.2005 Saksnr: 3.21 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
AU konstaterer at MD-LDC ikke er fornøyd med det opplegget man har hatt til årets VDG 
opplæring, og bes om å komme med forslag til endringer som så vil bli innarbeidet i 
budsjettet for 2005/2006.  

For øvrig foreslås at rapporten tas til orientering. 



Statusrapport MD LDC 
GR-møte, februar 2005 

Rapporten er oppdatert til 30.01.05. 
Det rapporteres på guvernørrådets hovedmål 8. 

Guvernørrådets vedtak: 
Guvernørrådet konstaterer at de endringsforslag som MD-LDC har kommet med er 
innarbeidet i budsjettet for 2005/2006.  

For øvrig foreslås at rapporten tas til orientering.

Nr Hovedmål Virkemidler Tiltak

Gjennomføre 
samordnet, 
målrettet og 
tidsriktig 
opplæring av 
tillitsvalgte på 
alle nivåer. 

1. Foreta en 
fullstendig revisjon 
av dagens 
opplæringsmateriell

• Arbeidet med 
presidenthåndboka er i gang. 
Framdrifta er dårligere enn 
ønsket. Arbeidet med 
kasserer- og 
sonelederhåndbøkene er 
ennå ikke startet opp. Her vil 
det være bruk for flere 
frivillige til å gjøre en 
innsats. 

2. Alle tillitsvalgte på 
distrikt, sone og 
klubbnivå skal 
gjennomgå 
nødvendig skolering

• Opplæringen i distriktene 
går som forventet. 

3. Utvikle ferdig en 
serie miniseminar, 
til bruk i 
klubbsammenheng 
overfor gamle og 
nye medlemmer

• Foreløpig ser det ut til at vi 
har kommet i mål med disse 
seriene. Seriene som 
mangler fra våre «fyrtårn» 
ser ut til å bli liggende hos 
de ulike fagområdene som 
styrer disse.



4. Utarbeide et forslag 
til 
oppdateringssystem 
for miniseminarene 
som sørger for at 
disse alltid er 
ajourførte med et 
innhold som 
tilsvarer aktuell 
situasjon

• Forslag til 
oppdateringssystem er 
oversendt generalsekretæren. 
De ulike seriene er 
gjennomgått i detalj og 
aktuelle bilder er benevnt og 
forklart hva som må byttes 
ut.

5. Ta i bruk nye og 
mer 
kostnadseffektive 
måter å drive 
skolering og 
ledelsesutvikling på. 
Utvidet bruk av 
elektroniske 
klasserom bør 
prøves både på MD 
og distriktsplan

• Besøksstatistikk for VDG-
rommet fra august 2004: 855 
besøk. En økning fra 350 i 
starten av november. Dette 
viser en økende interesse fra 
brukerne.  

• Det treårige forsøket som vil 
bli avsluttet dette lionsåret 
bør evalueres. 

6. VDG-opplæringen • Opplæringen følger den 
planlagte framdriften. 
Erfaringen med å legge 
VDG-opplæringen sammen 
med guvernørrådsmøtene 
bør evalueres til våren.  

• Alle VDG-er er ferdig med 
brev 4. Brev 5 er sendt ut 
med frist i begynnelsen av 
april.

Nr Hovedmål Virkemidler Tiltak



Oppdal 30.01.05 
Bjørn Sætrom  
MD LDC 

7. Koordinering av 
DG-
Electopplæringen i 
MD101, 104 og 
106.

• MD-LDCene fra Danmark, 
Sverige og Norge hadde et 
møte under NSR på 
Færøyene. Der ble fastsatt 
framdriftsplan gjennomgått 
og bekreftet. 

• Nytt møte for endelig 
sammenfatning og 
utskriving av felles innhold 
ble bestemt til fredag 13. 
mai 2005 i København.  

• LDC i MD101, Peter Danilo 
skal orientere PID Heinz 
Ondrejka om hva som er 
gjort så langt siden han er 
oppnevnt som ny 
opplæringsleder under 
convention i Hong Kong.  

• ID Jan Holtet vil bli holdt 
orientert om saken av 
undertegnede.

Nr Hovedmål Virkemidler Tiltak



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Rapport fra MD-MEC Egil Moe-Helgesen datert 31.januar 2005 
Oversikt over medlemsutvikling fra MD-MEC Egil Moe-Helgesen 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Fagsjefen har rapportert på alle 6 målpunktene i handlingsplanen.  

1. Medlemsutvikling: 307 nye, 482 ut, nettoøkning: -175 
2. Nye klubber: Extensionrett til 4 klubber. Ingen etter 12.10.04 
3. Kvinneandelen: Liten økning fra 14,4% til 14,6% 
4. Rapportering: Lite rapportering fra distriktene 
5. Oppdatering av informasjonsmateriale: Noe forsinket 
6. Utvikle sentralt medlemssystem: Vasking av medlemslister på gang  

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Rapporten tas til orientering.  

Etter at rapporten er skrevet, er det gitt extensionrett til LC Støren i B. 

VEDTAK: 

Sak: RAPPORT MEDLEMSUTVIKLING Art O

Møtedato: 19.02.2005 Saksnr: 3.22 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering 



Til: Guvernørrådet 
Fra: MD-MEC Egil Moe-Helgesen 

Rapport pr. 31. januar 2005.  

Handlingsplanen som ble vedtatt på siste Guvernørrådsmøte, hadde 6 målpunkter som 
kommenteres nedenfor.  

1. Medlemsutvikling 
 
Det er fra flere distrikter rapportert om stor aktivitet på medlemsfronten, noe som viser 
seg i antall nye medlemmer som er hele 307.  Dessverre har dette ikke materialisert 
seg i økt medlemstall, da avgangen har økt betydelig til hele 482 medlemmer. 
 
Sammenlignet med 2003 er situasjonen: 
 
 2003  + 168    - 279  netto  - 111 
 2004  + 307  - 482  netto  - 175 
 
Vi har ikke analysert nedgangen, men tror at noe skyldes at klubbene endelig har 
begynt å rydde opp i medlemsregisteret i Oak Brook. En annen årsak kan være at vi 
mister stadig flere medlemmer på grunn av høy alder. 
 
Målet på netto tilvekst var 500 medlemmer. Revidert mål er 339 i netto. 

2. Stifting av nye klubber. 
 
Det er så langt gitt extensionrett til 4 klubber: 
  
LC Finnsnes (omdanning av filialklubb i Gibostad) 
LC Finnsnes (omdanning av filialklubb i Brøstebotn) 
LC Ski (fornyet fra 2003/04) 

Guvernørrådets vedtak: 
Rapporten tas til orientering.  
Distriktenes mål på antall medlemmer pr. 30.06.2005 er innarbeidet i sak. 3.22.1 



LC Trøgstad (fornyet fra 2003/04) 
 
Det er ikke gitt nye extensionretter etter 12. oktober 2004. Dette er foruroligende, og 
tilsier at det reviderte målet på 7 nye klubber også kan vise seg vanskelig å oppnå. 

3. Øke andelen kvinner. 
 
Det er en svak økning av kvinneandelen, fra 14.4 % pr. 30.6.2004 til 14,6 % pr. 15. 
januar 2005.  

4. Rapportering. 
 
Dessverre er det med et par hederlige unntak, lite rapportering fra distriktene. 

5. Oppdatering av informasjonsmateriellet.  
 
Arbeidet er forsinket. Til nå har alle MEC’er fått oversendt medlemsundersøkelsen til 
bruk på sonemøter etc. Det arbeides også med en forenklet ”dette er Lions utgave”. 

6. Utvikle et sentralt medlemssystem. 
 
Distrikt A ved DS Knut Eirik Wollan har gjort en kjempejobb med å vaske de to 
systemene. Dette arbeidet må nå gjøres i alle distrikter. I den sammenheng er det sendt 
ut medlemslister til alle klubber. Samtidlig har klubbene (kassereren) fått 
medlemsoppgaver fra Oak Brook. Dette gir et godt grunnlag til å sørge for at 
registrene er riktige.  
 
Alle distrikter er bedt om å oppnevne en person som er prosjektansvarlig for 
vaskingen av medlemssystemene. Lionskontoret vil naturligvis også bidra med den 
assistanse som er nødvendig. Dette gjelder både rettledning og det videre arbeidet med 
å programmere de nødvendige interfaces mellom de to systemene. 
  
Nærmere om tidsplan, kostnader og den enkeltes engasjement vil komme som egen 
post på guvernørrådsmøte i februar.. 

 
 



KLUBBUTVIKLING Sak 3.22.1

MÅLSETTING FOR 2004/2005 FORVENTET FOR 2004/2005
Distrikt Klubber Nye Filial- Avgang Mål Klubber Nye Filial- Avgang

1/7/04 klubber klubber klubber 30/6/05 1/7/04 klubber klubber klubber
A 44 1 1 46 44 1 1
B 55 2 1 56 55 1 1 1
C 60 1 61 60 0 1
D 44 2 46 44 1
E 52 1 53 52 1
F 48 1 49 48 1
G 61 1 1 61 61 0 1
H 52 0 2 50 52 0 2
J 57 2 59 57 1
K 45 2 47 45 1

Totalt 518 13 1 4 528 518 7 2 5

MEDLEMSUTVIKLING
1/15/05

MÅLSETTING FOR 2004/2005FORVENTET FOR 2004/2005 Antall i Mål Økning
Distrikt Medl. Netto Medlemmer Medl. Netto Medlemmer vårt medl. medl. i forh til

1/7/04 tilgang 30/6/05 31.11.04 tilgang 30/6/05 system 6/30/05 38 367
A 1201 60 1261 1152 48 1200 1168 1200 32
B 1269 126 1395 1243 47 1290 1247 1290 43
C 1449 30 1479 1432 30 1462 1443 1479 36
D 1220 35 1255 1228 55 1283 1179 1250 71
E 1513 75 1588 1504 50 1554 1480 1530 50
F 1314 65 1379 1264 25 1289 1279 1315 36
G 1515 25 1540 1496 0 1496 1497 1505 8

1



H 1284 16 1300 1281 19 1300 1254 1270 16
J 1725 86 1811 1695 15 1710 1689 1720 31
K 1273 60 1333 1281 50 1331 1274 1331 57

Totalt 13763 578 14341 13576 339 13915 13510 13890 380

Antall medlemmer er fra oversikten fra Oak Brook.
Antall medlemmer i det norske medlemssystemet pr. 18.januar 2005 helt til høyre

2



1



1



KLUBBUTVIKLING 

MÅLSETTING FOR 2004/2005 FORVENTET FOR 2004/2005
Distrikt Klubber Nye Filial- Avgang Mål Klubber Nye Filial- Avgang

1/7/04 klubber klubber klubber 30/6/05 1/7/04 klubber klubber klubber
A 44 1 1 46 44 1 1
B 55 2 1 56 55 1 1 1
C 58 1 59 58 0 1
D 44 2 46 44 1
E 52 1 53 52 1
F 48 1 49 48 1
G 61 1 1 61 61 0 1
H 52 0 2 50 52 0 2
J 57 2 59 57 1
K 45 2 47 45 1

Totalt 516 13 1 4 526 516 7 2 5

MEDLEMSUTVIKLING

MÅLSETTING FOR 2004/2005FORVENTET FOR 2004/2005 Antall i 
Distrikt Medl. Netto Medlemmer Medl. Netto Medlemmer vårt medl.

1/7/04 tilgang 30/6/05 31.11.04 tilgang 30/6/05 system
A 1201 60 1261 1152 48 1200 1168
B 1269 126 1395 1243 47 1290 1247
C 1449 30 1479 1432 30 1462 1443
D 1220 35 1255 1228 55 1283 1179
E 1513 75 1588 1504 50 1554 1480
F 1314 65 1379 1264 25 1289 1279
G 1515 25 1540 1496 0 1496 1497

1



H 1284 16 1300 1281 19 1300 1254
J 1725 86 1811 1695 15 1710 1689
K 1273 60 1333 1281 50 1331 1274

Totalt 13763 578 14341 13576 339 13915 13510

Antall medlemmer er fra oversikten fra Oak Brook.
Antall medlemmer i det norske medlemssystemet pr. 18.januar 2005 helt til høyre
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GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Rapport datert 30.januar 2005 fra MD YC, Rune Johansen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Fra en relativt omfattende rapport nevnes følgende: 

*  Statusrapporten tar for seg alle målene i handlingsplanen.  
*  Påmeldinger til sommerleirene i Norge er i ferd med å komme inn. Antall plasser er nå 
 økt  til 134.  
* Det er 160 plasser til disposisjon for norske ungdommer til utlandet. Så langt har 74  
meldt seg. Lite trolig at en når målet om 130 ungdommer ut.  
* Vandreleiren i desember/januar er gjennomført med 14 ungdommer fra Malaysia og  
Australia.  
* Det er sendt brev til YE studentene fra sommeren 2004 om de har lyst til å engasjere  
seg i Lions’ ungdomsarbeid. 7 har svart.  
* Informasjon om Lions Ungdomspris i The Lion nr 7.  
* Informasjonsopplegg til bruk i soner og distrikter vedrørende YC arbeidet er under  
produksjon.  
* Antall LEO medlemmer er ca 50.    
* YE-utvalget har utarbeidet IT-plan 
* Arbeidet med å opprette vertsfamiliebank i alle distikter fortsetter. 
* Nettbasert opplæring av YE-studenter 2005 i rute. 
*  Utarbeidet brosjyre for Beito. Orkester Norden og Leiren i Tana vil bli presentert i  
The Lion. 
*  Fredsplakatkonkurransen 2004/05 i havn. 
*  Eget EF YE møte i Leipzig i slutten av september.    

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Rapporten tas til orientering. 

VEDTAK: 

Sak: RAPPORT UNGDOMSARBEID Art O

Møtedato: 19.02.2005 Saksnr: 3.23 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:



Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering

Guvernørrådets vedtak: 
Det oppfordres til å informere alle klubber om ungdomsprisen. 

Rapporten tas til orientering



      SAK 3.23.1 

THE INTERNATIONAL ASSOCIATION OF 

LIONS CLUBS 
MD 104 - NORWAY 

MD – YC  Rune Johansen, 
Høybråtenveien 23 J, 1055  Oslo 

 Mobil : 97 60 85 10  Tlf.pr. : 23 14 04 35 
  E - mail : mdyc@lions.no 

Statusrapport pr. 31.01.05  MD-YC 2004 – 2005. 

1. Oppfølgning og rapportering. 

MD – YC skal; følge opp og spre informasjon om ungdomsarbeidet i MD 104 samt gi et bilde av det generelle 
aktivitetsnivået på klubb og distriktsplan i MD 104 vedr. ungdomsarbeidet. "The Lion" vil være en viktig 
informasjonskilde mot klubber og enkeltmedlemmer.  

Status/tiltak gjennomført: 
Avholdt fagsjefmøte 13-15 august 2004. Produsert 8 artikler om forskjellige temaer innen YC i ”The Lion”. 
Artiklene er også publisert www.lions.no. I tilegg til dette 4 artikler kun for nettsidene. Utarbeidet 6 månedsbrev 
som ligger på www.lions.no/ye. Deltatt på utvidet klubbesøk i LC Tyristrand. Deltatt under Europa forum og 
NSR.  
  

2. 130 ungdommer på leir i Norge sommeren 2005.  

MD – YC skal; lede arbeidet mht. foreberedelse og gjennomføring av de norske leirene 2005. Presentasjon av 
det norske programmet skjer under Convention og EF i Roma. 

Status/tiltak: 
Leirbrosjyre utarbeidet samt oversikt over tilbud på www.lions.no/ye.  Gode tilbakemeldinger fra våre kontakter 
ute. 3 informasjonsbrev er sendt til arrangørene. Søknadene begynner å rulle inn i disse dager  og opptaket blir 
avsluttet i april.  104J og 104H har utvidet sin kapasitet med henholdsvis 4 og 2 studenter slik at vi har 134 
plasser til disposisjon.  Arrangørene har tatt dette med vertsfamiler veldig seriøst og ser ut til å være godt i rute. 
Mange familier er allerede på plass og venter på å få tildelt student. Opptaket avsluttes i april.     

3. 130 ungdommer ut på leir sommeren 2005. 

MD – YC skal; med basis i avtaler inngått under Convention og EF og med støtte i den norskespråklige 
brosjyren og nettsidene informere Lionsklubbene om tilbud, frister og prosedyrer. 

Status/tiltak: 
Programmet er presentert i "The Lion" og på nettsidene. Vi har ca 160 plasser til disposisjon. Presentasjonen i 
bladet og på nettet har fått gode tilbakemeldinger. YE sidene på nettet er oppdatert med informasjon om ulike 
leire der det er mulig.  

Status pr. 25.januar. 

A og H mål om å øke fra 2004, G minst 20, K minst på samme nivå som 2004, F og D mål ikke spesifisert – 
samme nivå som 2004. 
Kun et distrikt har så langt klart sitt mål for 2005. Det kan fortsatt være noen søknader i systemet som ikke har 
blitt registrert, men vi når ikke målet om 130 studenter og vi kommer ikke opp mot 2004 nivået heller. Mellom 
80 og 90 blir nok resultatet. 
Årsaken til at ikke målet blir nådd varierer nok fra distrikt til distrikt.        

4. Opptil 15 studenter på vandreleir desember 04 – januar 05. 

MD – YC skal; lede arbeidet mht. foreberedelse og gjennomføring av den norske vandreleiren 2004/2005. 

Distrikt A B C D E F G H J K SUM

Stud. 04 5 12 9 10 3 7 23 10 11 14 104

Mål 05 7 10 13 10 12 7 20 12 17 14 122

Søknad 2 9 8 4 1 4 13 6 8 19 74

Diff. 05 -5 -1 -5 -6 -11 -3 -7 -6 -9 +5 -48



Status/tiltak: 
Vandreleiren er gjennomført. Distriktene 104G, C og K har hatt besøk av 14 ungdommer, 8 fra Malaysia og 6 
fra Australia. Tilbakemeldingene er positive, både fra ungdommer og familier. Utfordringene dette året var også 
vertsfamiler, de siste var på plass kun dager før ungdommene kom til Norge. Takk til YEC’ene i de 3 distriktene 
for flott innsats!    

I etterkant av vandreleiren presenterte MD-YC et forslag til ny organisering av denne leiren. Den gikk i korthet 
ut på at alle distriktene tok imot 2-3 studenter hvert år. Etter en høringsrunde hvor det kom inn mange gode 
forslag og synspunkter har YE utvalget som diskuterte saken i etterkant besluttet å opprettholde dagens 
ordning Vi vil heller prøve å endre Lions holdning til det å være vertsfamilie, både sommer og vinter.  
Ref tiltak under punkt 7. 

5. Integrasjon av YE studentene i Lions sitt ungdomsarbeid.  

MD – YC skal; gjennom brev og mail sende forespørsel til YES fra sommeren 2004 om de har lyst/anledning til 
å engasjere seg i Lions sitt ungdomsarbeid.  

Status/tiltak: 
Arbeidet gjennomført. 45 YE bevis og brev har blitt sendt ut til de ungdommene som har levert rapport fra sine 
reise.  Respons fra 7 YES’er så langt. Noen ønsker å bidra ved gjennomføringen av sommerleirene 2005. 
forespørsel kanaliseres til arrangørene.  

6. Utdeling av Lions Ungdomspris 

 MD – YC skal; lede arbeidet og spre informasjon om Lions Ungdomspris 2005. 

 Status/tiltak gjennomført: 
 Informasjon om prisen i "The Lion" nr 07 og på www.lions.no  Frist for forslag er den 1.mars 2005.  

Aktiv Elev v/Anette Aaser fikk prisen 2004. Prisbeløpet er utbetalt til forslagsstiller LC Drøbak som vil 
koordinere videre og føre kontroll med bruken..    

  
7. Faglig støtte til klubber og distrikter 
  

MD – YC skal; ha utviklet og formidlet 2 stk informasjonsopplegg/miniseminarer til bruk i soner og distrikter 
vedrørende YC arbeidet.  

Status/tiltak gjennomført: 
Video om det å være vertsfamilie er under produksjon. De første opptak ble gjort mens studentene fra 
Australia/Malaysia var i Norge. Intervjuer med studentene i vinterlige omgivelser. YEC i 104G Bjørn Berge har 
brukt sine kontakter for å få dette til. I løpet av februar vil det bli foretatt intervjuer med en del vertsfamiler. 
Planlagt relase til distriktsmøtene.  
   
Powerpoint presentasjon som YEC kan bruke på klubbbesøk/sonemøte vil være klar i løpet av februar.  

8. LEO 

MD – YC skal; i samarbeid med Leorådet og Leoc'er arbeide for at Leo får en vekst i antall medlemmer på 
10% i eksisterende klubber og at det startes 2 nye. 

  
Status: 
Leoklubbene arbeider godt, bra aktiviteter. Vinterseminaret avholdes siste helgen i februar. Medlemstallet ligger 
på ca 50.  Distrikt 104D er det startet et prosjekt for å stryke de eksisterende klubbene. Det jobber for å 
revitalisere Oppegård. Egersund legges ned.   
Adventlysaksjon gjennomført. Bygging av skole i Uganda i samarbeid med Lions Aid Norway. Opplæring av 
styrene i de ulike klubbene gjennomført 4-5 september på Gardermoen.  Deltatt på 2 møter i Leorådet.    

 Andre fokusområder;  

1. Fortsette arbeidet med å utvikle nettbaserte løsninger relatert til YE både når det gjelder 
kommunikasjon, informasjon og oppfølgning mellom YE utvalg, YEC'er og leirarrangører. 

Status: Ye utvalget utarbeidet IT plan tidlig høsten 2004. 5 av 6 punkter gjennomført.  

2. Opprettelse av vertsfamiliebank i alle distrikter som igjen utgjør MD sin base. 

Status: Arbeid med dette varierer fra distrikt til distrikt. Oppfordring om å ha fokus på dette gjennom 
månedsbrev.   

Distrikt A B C D E F G H J K SUM

Studenter 5 12 9 10 3 7 23 10 11 14 104

Bevis 1 3 1 0 3 3 9 8 5 12 45



3. Alle ungdommene som reiser ut skal ha gjennomført det nettbaserte opplæringsprogrammet 
innen den 1 juni 2005 og levere rapport om sin reise innen den 15 september 2005. 

Status:  Oppfølgning etter at søknadene for sommeren 2005 begynner å komme inn.   

4. Gjennom brosjyremateriell promotere Tana, Beitoleiren og Orkester Norden.   

Status:  Utarbeidet egen brosjyre for Beito. Orkester Norden blir presentert i Lionsbladet. Leiren i Tana har blitt 
tilbudt plass i bladet. 

 5. Fredsplakat konkurransen – Tema 2004/2005 "Gi freden en sjanse".  

Status: Vinneren av konkurransen ble kåret før jul, også dette året fra 104H. Koordinator Kjell Steinar 
Aasheim fortsetter et år til og i februar/mars kommer informasjon om dette årets konkurranse fra Oak 
Brook.  Høsten 2004 deltok 6 distrikter, 50 skoler og mer enn 1.250 elever.  

Annet 
Siden Europa forum 2005 avholdes først i begynnelsen av november så avholdes det et eget EF YE møte i 
Leipzig i slutten av september 2005.  

Det arbeides med å gjenoppta det nordiske samarbeidet på leirsiden. Forslag om en nordisk vandreleir ble 
fremmet på NSR. Det jobbes videre med forslaget frem til YE møtet i Leipzig. Forslaget inneholder ikke 
vertsfamilieopphold. 

Hilsen  

Rune Johansen 
MD – YC 2004 – 2005 
(sign)      

 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Rapport fra MD-NAC Kjell-Tore Andersen datert 31.01.2005 
MD-NAC: Arbeidsoppgaver for MD-NAC 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

Rapporten fra MD-NAC omhandler: 

1. Det Er Mitt Valg – kursvirksomheten 
 84 kurs i 2004. Evalueringen ferdig. Strategiplan for stiftelsens undervisningsopllegg  
utviklet. DEMV 4 for videregående skoler klart. Søkt om offentlig støtte til å  
gjennomføre kurs ved høgskoler. 
2. Samarbeid med Stine Sofies Stiftelse 
 Undervisningsopplegget ”Vold og overgrep mot barn” ferdig 
3. Narkofondet 
 24 søknader behandlet. Narkofondets saldo ved årsskiftet: kr 26.000,- 
4.  Tulipanaksjonen 
 I rute. Bestillingsskjema m.m er sendt alle klubbene  
5. Tulipanprisen 
 Komiteen etterlyser flere kandidater 
  

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapporten tas til orientering 

VEDTAK: 

Sak: RAPPORT NARKOTIKAARBEID Art O

Møtedato: 19.02.2005 Saksnr: 3.24 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:



L I O N S   C L U B S   I N T E R N A T I O N A L 
M D   1 0 4 Norge 

MD - NAC  Kjell-Tore Andersen, 
Fullriggerveien 32, 4920 Staubø 

Tlf.arb. : 37 03 44 87  Fax : 37 03 44 79    Mobil : 91 81 25 46    Tlf.pr. : 37 03 46 71  
e - mail :  kta@agdersprinkler.no 

Sørlandet 31,01-05 

Delrapport for sektor NA – Arbeidsåret 2004/2005 

Kurs i ”Det er mitt valg”: 
Antall kurs i ”Det er mitt valg” ligger rundt 85 i 2004 iberegnet kurs ved høyskolen. Arbeidet 
med oppfølgingsinstruktører (se nederst) ser ikke ut til å være på agendaen til det nye styret i 
”Det er mitt valg”. Dette arbeidet er viktig for utviklingen av stiftelsens kursvirksomhet og 
fremtidige utvikling. 
Den 3 årige evalueringen med pre- test og post- test ble avsluttet i mai 2004 og resultatet 
foreligger. Egen strategiplan er utarbeidet av stiftelsen for å skape interesse rundt stiftelsens 
undervisningsopplegg. 
”Det er mitt valg del 4” for videregående skoler er nå klart og kurs kan bestilles. Alle 
distrikters NAC èr er informert. 

Høyskolekurs: 
”Det er mitt valg” kurs ved høyskolene er avhengig av støtte fra det offentlige og søknad er 
sendt Sosial og Helsedepartementet. Resultatet blir offentliggjort i april/ mars 2005. 

Samarbeide med Stine Sofies Stiftelse med undervisningsopplegget ” Vold og overgrep mot 
barn” er, takket være midler fra Sosial og Helsedepartementet (SHD) , ferdig utviklet med 13 
leksjoner. 
Programmet vil bli kvalitetssikret gjennom pilotkursing av off. personell og skoler i løpet av 
høsten 2005. Kontrakt som regulerer dette arbeidet er til behandling i de respektive stiftelsers 
styrer. Videre arbeide med dette undervisningsopplegget er avhengig av offentlig støtte. 

Narkofondet: 

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Rapporten tas til orientering

Guvernørrådets vedtak: 

Rapporten tas til orientering



Det er behandlet 24 søknader til narkofondet i dette Lionsåret pr. dato. Narkofondets midler 
var ved årskiftet på Kr 26000,-. Eventuelle midler innbetalt fra klubbene er ikke medregnet. 
Prognose for narkofondet i perioden 2004/2005 er vedlagt. 

Tulipanaksjonen 2005 
Planlegging av årets aksjon har pågått siden fagsjefmøte i september. Bestillingsskjema og 
appell er sendt ut til alle klubber. Alle NAC èr har fått sin strategiplan og er i gang med sitt 
arbeide. 
De aller fleste distrikter har som målsetting å kvittere ut 10 % flere tulipaner noe som tilsvarer 
850000 tulipaner til året aksjon den 30.april.  

Tulipanprisen.  

Komiteen etterlyser flere forslag til kandidater og har utsatt sin konklusjon i påvente av dette. 

Med blide hilser fra Sørlandet. 

Kjell-Tore Andersen 

Oppfølgingsinstruktører er iflg Kjell Tore: 

Etter evalueringen av LQ i 2001 kom det frem at 80 % a lærerene droppet undervisning av "Det er mitt 
valg" etter 2 år. Det ble da konkludert med at oppfølging av lærere som har gått på kurs er viktig. 
Normal praksis har vært at våre instruktører tar et oppfølgingskurs på skoler i områder hvor nye kurs 
bestilles. Denne oppfølgingen blir veldig tilfeldig og ideen med å lære opp egne instruktører til dette 
arbeidet ble fremmet for LQ styre og Guvernørrådet høsten 2002.  
Det ble besluttet å prøve dette i et distrikt. F-distriktet har en kandidat som har gått på kurs, men 
mangler den siste gjennomgang før han på egenhånd kan ta oppfølging på skoler i sitt nærområde.  
Mye kan sies til fordel for en slik ordning, men det kan vi jo komme tilbake til. 



OVERSIKT Søknader til Narkofondet SAK 3.24.1
Klubb Arrangement Kostbeløp %av kost. Anbefalt av MD-NAC

Våren 2004
LC Svelvik Oppstartmidler tl LMS lokallag 10 000 2 500
LC Svelvik Juvente FRISTIL kurs 20 000 5 000
LC Kristiansund Lokale narko tiltak for ungdom 65 000 16 250
LC Haugesund /Edda Lions Quest kurs 39 320 8 952
LC Bamble Lions Quest kurs 17 626 4 406
LC Levanger og/--Skeyna Lions Quest kurs 47 258 10 475
LC Sandane Lions Quest Kurs 30 600 6 600
LC Ålesund/Borgund Lions Quest Kurs 64 097 16 024
LC Horten Lions Quest Kurs 30 426 7 607
LC Hallingdal Narkotikahund 93 500 23 375
Gunnar Malmin Evaluering av Lions Quest 4 400
LC Skjervøy Lions Quest kurs 43 771 10 919
LC Skjervøy Lions Quest kurs  17 640
LC Grimstad Lions Quest Kurs 42 964 9 952
LC Sola Filmprosjekt mot rus/narko 45 150 5 000
Distrikt J sone IV Aktiv Elev 10 000 2 250
LC Egersund Lions Quest kurs 24 600 6 150
LC Øvre Eiker " De viktige årene" klassesett 27 000 6 750
LC Øvre Eiker Lions Quest kurs 62 300 14 045
LC Valldal Lions Quest kurs 26 167 6 542
LC Gjesdal Lions Quest Kurs 35 971 8 052
LC Oppdal Lions Quest Kurs 18 000 4 264
LC Odda Lions Quest Kurs 24 699 6 099
LC Os LQ Kursmateriell 5 930 1 483
LC Åsane LQ Kursmateriell 3 410 0
 LQ kurs  24 827 5 982

LQ kurs i område uten Lions 29 051
LC Sem Narkotikaprosjekter i kommunen 220 000 32 379

Høyskolekurs våren 2004 75 000
Høst 2004
LC Malvik / Saxedatter LQ kurs 40 681 25 % 10 187
LC Sem LQ kurs 62 207 25 % 15 552
LC Hamar LQ kurs 12 915 25 % 3 229
LC Stavanger / Øyane LQ kurs 71 999 25 % 18 000
LC Ulvik LQ kurs 29 051 25 % 7 263
LC Alta LQ kurs  36 741 25 % 9 185
Norsk Narkotikapolitiforening Annonse " Motgift" 2 852
LC Enebakk LQ kurs 31 906 25 % 7 977
LC Åålesund/Nørvesund "Ungdom mot rus" 17 000 25 %
LC Skjervøy Det er mitt valg 25 972 12 265
LC Åsane Diverse 3 358 0 0
LC Bodø, Bodin; Tverlandet Det er mitt valg 30 713 25 % 7 628
LC Øvre Eiker Div. Rusforebyggende tiltak 04/05 56 000 Budsjett
LC Os Det er mitt valg 24 327 25 % 5 457
LC Sem Det er mitt valg 62 207 25 % 15 552
LC Bamble Det er mitt valg 60 000  7 469
LC Dønna / Herøy Det er mitt valg 26 337 25 % 6 584
Politiidrett Annonse: Narkotka, alkohol, doping 6 200
LC Hadsel Det er mitt valg 39 553 25 % 9 989
LC Alta Det er mitt valg 38 685 9 525
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 Prosjekt " Røykfri Ungdomsskole" 185 000  
LC Grimstad Det er mitt valg 41 947 9 107
LC Ålesund/Nørvesund Ungdom Mot Rus 22 365 Ref. 32-04 5 591
LC Bødø Det er mitt valg 46 195
LC Fana Vest Det er mitt valg 39 009
LC Volda Ungdomshus i Volda 367 000 20 000
LC Sem Narkotikaprosjekter i kommunen

Sum 189 612
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Sak nr.

37-03
37-03
02-04
01-04
03-04
04-04
05-04
06-04
07-04

Sak.05.27
08-04
 09-04
10-04
11-04
12-04
13-04
14-04
15-04
16-04
17-04
18-04
 19-04
 20-04
 21-04
 22-04
 23-04

AU-sak
AU/GR sak

 25-04
 26-04
 27-04
 28-04
 29.04
 30-04

31-04
32-04
33-04
34-04
35-04
36-04
37-04
38-04 66477,00
39-04
40-04

 
41-04  
42-04 39767,00
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43-04 26710,00 Rest fond
 01-05
 02-05
 03-05
 04-05
 05-05

4



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Rapport fra MD-IRC Evy Einarsen datert 31.01.2005 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Fagsjefen har rapportert på alle satsningsområdene: 

1. ¼ av innsamlede midler til IR-arbeid 
 Kartlegging på gang. Innbetaling fra klubber til øyehelse mindre enn forutsatt. Meget  
god oppslutning om fadderordningen i Uganda. Prosjektbesøk Uganda i november.  
Utviklet CD med informasjon om Uganda. God respons på innbetalinger til  
katastrofefondet. 
2. Forberede prosjekt øyehelse Malawi  
 Arbeidet går etter planen 
3. Utvikle LAN som kompetansesenter og serviceorgan 
 Drøftes på styremøte i LAN den 3.feb 2005 
4. NSR-prosjekter 
 Marjaa By, Estland går etter planene og ferdigstilles i mai 2005. Rehabiliteringssenter  
for kreftrammede barn i Minsk valgt til nytt NSR-prosjekt. 
5. Annet 
 Seminar for IRCene lørdag den 5.januar 2005 

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Rapporten tas til orientering. 

VEDTAK: 

Sak: RAPPORT INTERNASJONALT ARBEID Art O

Møtedato: 19.02.2005 Saksnr: 3.25 – 2004/05

Saksbehandler: Jan Erik Larsen Arkivnr:



Status rapport for MD 104  2004-2005 
Tidsperiode: 15.10.04 – 01.02.2005. 

MD IRC Evy Einarsen 

1. Statusrapport med fokus på våre prioriterte satsningsområder for 2004-2005. 

I vår visjon for vårt arbeid står det blant annet at : 
• Gjennom frivillig innsats lokalt og internasjonalt skal Lions Norge bidra til å skape 

større forståelse hos alle mennesker for verdens behov for humanitær hjelp. 

Status: Lions Norge har med sin bistand til sultrammede i Dafur og flodbølgerammede  
i  SørøstAsia vist at vår visjon også blir handling. Dessuten jobber alle distrikt med 
ulike bistandsprosjekter over hele verden og gjennom dette gir ytelser til 
verdenssamfunnet. 

”Å være Lions forplikter”: 
Som medlemmer har vi alle forpliktelser som innebærer å alltid bestrebe seg på å være 
”Til Tjeneste”.   
Status: Etter flodbølgekatastrofen har alle våre medlemmer vist at de står ”Til Tjeneste”. 

Klubber som har hatt prosjekter i land som har vært rammet, har opprettet kontakter 
og vil bistå med å bygge opp prosjekter hvor Lions allerede er aktører. Dette skal gjøre 
i samarbeid med de enkelte lands myndigheter, slik at bærekraft og bistand blir gitt på 
mottaker landenes premisser. 
Over hele landet har Lions vært aktive og tatt initiativ til aksjoner som viser vårt 
engasjement for våre medmennesker som trenger hjelp og bistand.  

Satsningsområden nr. 1 
Minimum   1/4  av alle ordinære årlige innsamlede midler i MD 104 bør kanaliseres til IR 
arbeid. 
Generell kommentar:  
Når det gjelder bistandsinnbetalinger for 2004/2005  for MD 104, er det vanskelig å si noe om 
resultatet.  
Ved oppdatering av vår database for norske IR -prosjekt vil brukte midler kunne synliggjøres. 

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
AU ber om at MD-IRC til guvernørrådsmøtet, orienterer om de siste bevilgningene fra 
katastrofefondet og hva som er gjort for de midlene som ble bevilget.  

Rapporten tas til orientering. 

Guvernørrådets vedtak: 
Rapporten tas til orientering 
Det ble minnet om at man på distriktsmøtene avsetter tid til presentasjon av Malavi og 
Minsk prosjektene. 



Status: 
Oppdatering og ny kartlegging av IR-prosjekter  ferdigstilles til riksmøte 2005. 
LAN, MD IRC og IRC-gruppa bistår i arbeidet. Frist for innlevering av data er 1.mars 2005. 

Følgende innbetalinger og oversikt for Øyehelse i Uganda: 

Status for innbetalinger fra klubbene: 
Tallene viser at en betydelig nedgang i innbetalinger fra klubbene. Arbeidet med informasjon 
om våre bistandsprosjekter i Uganda må styrkes gjennom informasjonstid på samtlige 
distriktsmøter våren 2005.  Saken tas opp til drøftinger på LAN-styremøte 03.04.05 og 
videresendes AU og GR.  

Følgende oversikt Fadderbarn i Uganda 

Dato 24.01.05 2004/05  2003/04 (hele året)

Distrikt Ant.klubber Sum  Ant. klubber Sum

A 26 41850  26 34650

B 20 46300  15 29000

C 26 50900  36 78305

D 24 52000  24 57400

E 30 83100  36 81300

F 28 64200  27 61000

G 39 78880  36 70400

H 28 74100  38 99000

J 39 111600  43 127110

K 29 95970  34 91900

Andre  1  1000  8 13000

Sum 290 699900  323 743065

Dato 24.01.05 2004-2005  2003-2004 (hele året)

Distrikt Ant. klubber Sum  Ant.klubber Sum

A 6 14500  3 3900

B 4 8500  4 10300

C 12 23950  7 15500

D 6 15000  5 20000

E 15 34500  11 32500

F 7 16000  6 28140

G 8 18500  6 22000

H 13 33160  13 32500



Status for fadderbarn i Uganda: 
Som det går fram av oversikten har 100 klubber bidratt med midler til fadderbarna. Det er en 
meget gledelig økning fra forrige år. Oppslutningen er større enn forventet.  

Hovedlinjen for Lions må være å sette  fokus på: 
• Informativt arbeid som bevisstgjøre våre medlemmer, slik at vår visjon og våre mål 

kan synliggjøres gjennom vår delaktighet i det humanitære arbeid.  

Tiltak:  
MD IRC Evy Einarsen, AGRL Marit Klokkerhaug , Lion Otto Brødholt og Lion Svein 
Klokkerhaug har vært på befaring i Uganda i november 2004.  Formålet var å få innsikt i 
områder hvor vi driver Øyehelseprosjekt. AGRL og MD IRC deltok også i overleveringen  av 
to øyehelseklinikker, en i Nebbi og en i Yumbe til Helseministeriet i Uganda.  

Status: 
Det er laget en CD med informasjon fra vårt arbeid i Uganda. Informasjonen er også lagt ut på 
Lions Norge sin hjemmeside. Informasjonen distribueres til alle IRC’er slik at den kan 
benyttes på DM eller andre møtefora for Lions. 
Informasjonsarbeidet av våre prosjekter i den tredje verden må bli bedre. Fokus må rettes på 
klubbnivå. Det er på klubbnivå våre bistandsmidler blir bevilget . 
Det har vært innlegg i The Lion.  Den var informativ i presentasjon og gav et godt inntrykk av 
vårt arbeid i Uganda. 
Tiltak: 
Etter flodbølgekatastrofen kom våre innbetalinger til Katastrofefondet og innbetalinger til 
LCIF på dagsorden. 
Umiddelbart etter flodbølgekatastrofen bevilget Lions Norge kr. 500.000.- fra 
Katastrofefondet.  Dette beløpet ble gitt gjennom Røde Kors. Lions som organisasjon har ikke 
muligheter å drive aktiv katastrofehjelp. I tillegg ble det gitt inntil kr.500.000.- til arbeid med 
å bygge opp fiskelandsbyen Habaraduwa i Sri Lanka, hvorav kr. 100.000 til akutt nødhjelp. 
Distrikt G har i mange år vært involvert og bidratt til fiskelandsbyen.  Dette arbeidet skal 
kvalitetsikres og følges opp, slik at midlene brukes på mottakerlandets premisser, og gir 
bærekraft.   
Lions i Norden skal innhente fakta om hva som er gjort og hvilke behov det er for videre 
bistand i de rammede områder.  Etter behandling i CC-gruppa og GR i de enkelte land skal 
eventuell (e ) nordiske samarbeidsprosjekter vurderes.  
Status: 
Lions viser vei, og bidrar når nød inntreffer. Nettopp ved slike store katastrofer ser vi 
betydningen å ha et Katastrofefond som kan aktiviseres straks. 
Informasjon om hva Katastrofefondet og LCIF har bidratt med i denne sammenhengen vil 
komme i The Lion. Her må alle DG’er og IRC’er oppfordre distrikt og klubber til å gjøre 

J 16 40000  18 77500

K 13 55000  9 24100

Medlem    1 5000

Sum 100 259110  83 271440



innbetalinger til LCIF. Det er satt på fokus på at alle klubber bør bestrebe seg på å ære de som 
fortjener det ved å tildele Melvin Jones som igjen gir midler til LCIF. 

Satsningsområde nr. 2. 
Forberede prosjekt Øyehelse Malawi for RM 2005. 
Tiltak: 
Klargjøre, innhente informasjon, forhandle fram samarbeidsavtale med aktuelle 
samarbeidspartnere og legge fram endelig prosjekt for Malawi.  
Status: 
Malawi prosjektet går etter plan, og følger planlagt tidsramme. Representanter fra LAN-
kontoret og Lions Norge har vært i Malawi og etablert kontakt med myndighetene. 
Rapport og videre arbeid med Malawi behandles på LAN-styremøte 03.02.05 med 
rapportering til  AU og GR. 

Satsningsområde nr. 3. 
Utvikle LAN kontoret som kompetansesenter og serviceorgan for klubber og distrikter. 
Tiltak: 
Igangsette prosessen som sørger for at organisering, instruks og kompetanse ved LAN 
kontoret  blir benyttet som et faglig service og rådgivningsorgan for klubber og distrikter ved 
planlegging, valg og gjennomføring av bistandsprosjekt. 
Status: 
Hvordan prosessen skal igangsettes og hvilke behov som skal ivaretas drøftes på LAN-styre 
møte 03.02.05. Det blir gitt  fortløpende hjelp til distrikt som ber om hjelp og bistand fra MD 
IRC og LAN kontoret.  
LAN-kontoret vil være representert på fagsjefmøte 05.02.05 for IRC’er, og kjøre minikurs om 
”prosjekt og prosjektdrift” 

Satsningsområde nr. 4 
Arbeide for heving av ambisjonsnivå for NSR prosjekter og foreslå nytt felles prosjekt på 
NSR 2005.  
I tillegg skal MD Norge være pådriver og å delta aktivt i å kvalitetssikrede hjelpeprosjekter i 
NSR’s regi.  

Tiltak:  
Innbetalinger til  NSR-prosjekt  Maarja By, Estland. 

Del- 
betalninger

MD 101 104 106 107 109

% 24 23 17 32 4

I 1.7.04 (30 %) 4 426 4 242 3 135 5 901 738

II 1.12.04 (30 %) 4 426 4 242 3 135 5 901 738

III Feb. 05 (40 %) 5 900 5 654 4 180 7 868 983

Tot. 14 752 14 138 10 450 19 670 2 459



Status: 
Prosjektet går etter plan og skal ferdigstilles innen mai 2005. Offisielle åpning vil være medio 
mai 2005. Innbetalinger til del 3 skal gjøres innen utgangen av februar 2005 

Tiltak: 
Fremme et nytt nordisk prosjekt på NSR på Færøyene. 
Å bidra på IRC-seminar med erfaringer fra våre prosjekter i Uganda og Hviterussland. 
Status: 
På NSR på Færøyene lørdag den 15.januar 2005 vedtok et enstemmig NSR et nytt nordisk 
prosjekt: ” Prosjekt Minsk Belarus-  Nasjonalt senter for rehabilitering av kreftrammede 
barn”. 
MD IRC hadde innledning om ”Lionisme i Norden” og viste lysbildeserie om vårt flaggskip i 
bistandsarbeid – Øyehelse i Uganda. 

Øvrige kommentarer: 

Det skal være fagsjefmøte lørdag den 5.februar 2005 på Lionskontoret.  
   Følgende saksliste er sendt med forbehold om mulige endringer: 
1. Velkommen og generell informasjon. 
2. Hva skjer i ditt distrikt ?  

a. IRC’ene informerer. 
b. IR- arbeidet – våre satsningsområder? 

3. MD Norge og samarbeidspartnere når nød og katastrofer inntreffer. 
a. Hvem skal velges ? 
b. Hvilke behov skal ivaretas? 
c. Hva er viktig når store katastrofer inntreffer? 

4. Innbetalinger til IR-arbeid/  LCIF / Katastrofefondet. 
a. Hvordan motivere klubber / distrikter til å innbetale? 

5. Felles innsats i Norden for flodbølgerammede.  
a. Innsamling av data. 
b. Innbetalinger 
c. Hvor er nøden størst ? 

6. Minsk, Belarus - prosjektet 
a. Hvordan gi informasjon om nytt NSR-prosjekt? 

7. Uganda og Malawai- prosjektet 
a. Hvor står arbeidet i dag ? 
b. Nytt del prosjekt i Uganda  

8. Prosjekt arbeid i klubber og distrikt v/ LAN . 
9. Valg av ny IRC-gruppe 
10. Oppjusteringer av database for IR- prosjekter   

a. Ansvar for innhenting av nytt grunnlag for opplysninger. 
11. Event. 

Konklusjon og status: 



Alle distrikt og klubber involverer IR-arbeid som en del av Lions arbeidet som Lions har 
forpliktet seg til. Innbetalinger kan bli større, og klubbene må få informasjon om våre tiltak 
og vedtatte prosjekt slik at det gir eiergrunnlag til tiltakene og prosjektene.  Det kan øke vår 
innsats på bistand. 
Norske Lions har vist at vi klarer å yte og gi når nød og katastrofer inntreffer. 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   
Se nedenfor 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

På Riksmøtet i 2004 ble det gitt en foreløpig orientering om regnskapet. Det ble bl.a. opplyst 
at det resterende av penger skal tilbys Lionsklubbene som bidrag for å gjennomføre 
informasjonsmøter om demens.  

De klubber som har søkt om bidrag har nå fått dette utbetalt, og regnskapet kan derfor 
avsluttes. 

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Regnskapet for Røde Fjær godkjennes 

VEDTAK: 

Sak: SLUTTREGNSKAP RØDE FJÆR 1999 Art B

Møtedato: 19.02.2005 Saksnr: 3.26  2004/05

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Regnskapet for Røde Fjær 1999 godkjennes.  

Det rettes en stor takk spesielt til hovedkomiteen, men også til alle andre som har bidratt til 
at den felles Nordiske Røde Fjær aksjonen fikk det positive resultatet som fremgår av 
regnskapet.  



Røde Fjær i Norden 1999 

Regnskap MD 104 
  

Resultatregnskap                                                 Note                Beløp 
Brutto inntekter på aksjonen           1 kr. 24.294.194 
- varekjøp og arrangementskostnader  1 kr.   2.424.462 
Netto inntjent på arrangementer og innsamling 1 kr. 21.869.732 
Reklame       kr.   3.785.999 
Netto inntjent på arrangementet    kr. 18.083.733 
Møter, reiser, administrasjon     kr.      666.984 
Netto overskudd på aksjonen     kr. 17.416.749 
Civitans andel       kr.      500.000 
Overskudd Lions på aksjonen    kr. 16.916.749 
Renteinntekter etter aksjonen     kr.   2.490.577 
Netto til disposisjon      kr. 19.407.326 

Disponert: 
Felles nordiske prosjekt     kr.  3.544.896 
Forskning i Norge      kr.  8.410.525 
Eikholtsenteret      kr.     500.000 
Film, brosjyre, kurs      kr.     508.257 
Trivselstiltak gjennom norske Lionsklubber   kr.  6.443.648 

Sum        kr.19.407.326 

Udisponert pr. 22.11.04     kr.                0 

Guvernørrådets vedtak: 
Regnskapet for Røde Fjær 1999 godkjennes.  

Det rettes en stor takk, spesielt til hovedkomiteen, men også til alle andre som har bidratt til 
at den felles Nordiske Røde Fjær aksjonen fikk det positive resultatet som fremgår av 
regnskapet.  



Oslo, den 22. november 2004  

Per Fossum 
økonomiansvarlig 

Røde Fjær i Norden 1999
Noter til regnskap

Note 1 Inntjent på innsamling 
og arrangementer

Brutto inntekt Kostnader Netto inntekt

Innsamling

Bøsseinnsamling 16 595 554 203 017 16 392 537

Innsamlingstelefon 86 310 18 856 67 454

Bankgiro 63 987 63 987

16 745 851 221 873 16 523 978

Salgsgjenstander

Bilfjær, jakkefjær 913 953 153 892 760 061

Pins 348 080 115 564 232 516

Aukrustbilder (Ludvig) 1 047 852 325 882 721 970

Krus 133 710 83 075 50 635

Sokker 1 369 960 800 750 569 210

Værsteiner 47 444 20 630 26 814

Skrapelodd 503 658 226 792 276 866



4 364 657 1 726 585 2 638 072

Tilskudd

Kommunale tilskudd 131 051 131 051

Bidrag fra aktivitetskasser 560 012 560 012

Andre tilskudd 384 302 384 302

1 075 365 1 075 365

Div arrangementer og 
uspesifisert

2 108 321 476 004 1 632 317

24 294 194 2 424 462 21 869 732



 GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

Se nedenfor og sak. 3.27.1 
ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

VURDERINGER:  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  

Rapportene tas til orientering.  

VEDTAK: 

Sak: RAPPORTER FRA DISTRIKTENE Art O

Møtedato: 19.02.2005 Saksnr: 3.27  2004/05

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Rapportene tas til orientering 

Guvernørrådets vedtak: 
Rapportene tas til orientering 



 ”Positiv utvikling og fritid”            
Distriktet 104A handlingsplan - rapport pr 14.02.2005. 

Internasjonalt samarbeid: IRC Finn Mauno 
 - deltatt med fagtema på sonemøte sone 1 og 2 
 - IR distriktsaktivitet i regi av sone 2 :  Aksjon juleglede for gatebarn i Murmansk  
 - info om 25 % bevilgninger til IR arbeid i MD 104 
Konklusjon: Jobber i henhold til handlingsplan og er à jour 

Distriktsopplæring: LDC Torgeir Pettersen 
 - deltatt med fagtema på sonemøte sone 2 - 5 - 6 - 7-8 

- info til distriktets hjemmeside og egenprodusert opplæring CD  til alle soneledere og  
  distriktsrådet 
- deltar i sentralt opplæringsprogram MD 104 

Konklusjon: Ligger foran handlingsplan er i gang med oppdatering av opplæringsplaner for klubb 

Rusforebyggende arbeid: NAC Ingebjørg Røsberg 
 - info til distriktets hjemmeside 
 - narkoinfo på stands i uke- 42 
 - "Dette er mitt valg" gjennomført i Skjervøy, Alta, Hadsel og Finnsnes 
 - Tulipan aksjonen er under er klar for oppstart, bestillinger ankommer 
Konklusjon: Jobber godt i henhold til handlingsplan                                                                                 

Ungdomsaktiviteter: YEC Tove Østensen 
 - ungdomsleir sone 5 Rallarcamp, 2 juli til 23 jul, er i henhold tilfremdriftsplaner.  
 - info om ungdomsutveksling lagt ut på Distriktsavis-A 
 - Distriktet har bare bekreftelse på 2 utvekslingsstudenter dette året, målet var 8!! 
Konklusjon: Dette fagområde ligger langt etter handlingsplan, delvis på grunn av liten interesse fra  
                    klubbene, men også liten aktivitet fra fagsjef. 

Medlemspleie / klubbutvikling: MEC Einar Steinland 
 - info på distriktets hjemmeside "medlemsaksjon 2004 -2005"  
 - klubbutviklingsprogram på nettet 
 - 2 stk. extention for oppgradering av filialklubbene Dyrøy og Gibostad 
 - Nye filialklubber under "etablering"/bearbeiding Berg, Bjarkøy, Mehamn og Tromsø 

- LC Vardø lagt ned fra 30.09.2004 -16 medlemmer!! 
 - medlemsutvikling fra 01.07 fram til 14.02.2005. viser at vi pr dato har 1158 medlemmer. 
 Grunn til det lave medlemstall er at ”gamle synder” i medlemsregistrene ikke er blitt rettet  

opp gjennom flere år og distriktet har operert med feile tall på tidligere medlemsoversikter. 
- Distriktets medlemsregister er nu rettet opp og er 99 % riktig og gir trygghet for at den 
videre registrering blir rett. 

Konklusjon: Målsettingen var 1250 medlemmer (en økning på 50 fra gammel statistikk) vi vil 
sannsynligvis nå 1200 medlemmer pr 30.06.2005. Målsettingen er fremdeles å stifte 1 ny klubb 
(utvide filialklubb) og 1 ny filialklubb, mulighetene er til stede! Det jobbes i henhold til handlingsplan 
og vi har registrert 68 nye medlemmer hittil i dette lionsåret. 



   
Informasjon og kommunikasjon: ITC Ketil Iki 

- utviklet ny distriktsavis "Distriktsavis-A" interaktivt til hjemmesiden, distriktet er nå koblet 
opp mot Custom Publish 

 - opprettet nettvakta 104A  - Iki, Blix, Einarsen og Bygdevoll 
 - deltatt med fagtema på sonemøter 
 - ny webløsning for 104A Custom Publish ble tatt i bruk dette lionsår. 
Konklusjon: Fagområde er helt i takt med handlingsplanen og ITC funksjonen utvikles positivt fra   
måned til måned. Nå er det opp til klubbene å benytte dette medium i større grad. Det er nødvendig 
med en aktiv opplæring av ”postmestrene” i klubbene i den neste perioden. 

Sonelederne: Sone 1-2-3-4-5-6-7-8 
 - alle soner har holdt sine sonemøter i henhold til "nytt opplegg" med fagtema og aktive møter 
 - klubbene motiveres til nytenkning 
Konklusjon: Sonelederne følger opp handlingsplanen med fagtema på møtene, noe som gir en 
positivutvikling til klubben.  

VDG Harald Haugen følger sitt eget opplæringsprogram, med hovedvekt på distriktets strategiplan 
arbeid og utvikling av distriktet for fremtiden. 

 IPDG /IRCM Evy Einarsen støtter distriktet i strategi- og utviklingsarbeid og deltar i distriktsstyrets 
beslutninger 

- leder og deltar i planlegging og gjennomføring av MD IR prosjekt 

DK/DS Knut Eirik Wollan følger opp medlemsrapporter og registreringer til medlemsregistrene, en 
jobb som dette året har vært utrolig krevende, men nødvendig for at vi skal ha riktig medlemstall i våre 
klubber og distriktet. ,Økonomistyring og budsjetter i henhold til planer og utvikling. 
. 

DG Jan Erik Collin har deltatt på sonemøter der dette var mulig (sone2 -sone3 og sone 5),  
- videre er klubb besøk et prioritert område som både krever mye, men som gir mye tilbake til 
den videre drift og oppfølging av handlingsplanen for distriktet.  

 - klubbutvikling, medlemspleie og klubbenes sosiale liv er prioriterte tema ved klubb besøk 
- kommunikasjon og kontakt med distriktsrådets medlemmer gir den nødvendige 
tilbakemelding hvor vi har utfordringer som må løses. 
- det er holdt 2 styremøter 
- distriktets hjemmeside og Distriktsavis-A er under stadig utvikling til det bedre, klubbene og 
medlemmene kan nå abonnere på Distriktsavis-A og DG månedsbrev 

 - deltar i de planlagte arbeidsutvalgsmøter og guvernørrådsmøter 

            Narvik  14.02.2005. 
            Jan Erik Collin 
               DG 104A  



Statusrapport pr. 14.02.05, for Distrikt 104D 

Nr Distriktet sine mål Tiltak for å nå måla Status Ansvarleg

1 Å auka medlemstalet frå 1220 til 
1300 i løpet av fiskalåret 
2004/2005. 

• Fleire medlemmar i 
eksisterande klubbar 

• Etablera kvinneklubbar i 
Bergensområdet

• Ved alle klubbesøka 
som DG, VDG og IPDG 
gjennomfører vert det 
sett fokus på 
medlemspleie og 
medlemsutvikling 

• Eigen distrikts-komité 
med MEC som leiar har 
individuell kontakt med 
klubbane. 

• Arbeida for å etablera 
ein studentklubb ved 
Haukeland sykehus 

God respons, 
men vi ligg 
noko etter 
planane 

Har 
utarbeidd 
god plan 

Arbeidet er i 
godt gjenge, 
resultat 04/05

DG 

MEC 

MEC, IPDG

2 Gi ut ein eigen klubbaktivitetsplan 
for 104D på heimsidene

• Samla inn informasjon 
frå klubbane 

• Leggja inn 
informasjonen på 104D 
sine heimesider

Innhenting 
av 
informasjon 
er i full gang. 
Arbeidet 
avslutta til 
årsskiftet 

VDG 

ITC

3 Informasjon frå alle fagsjefane, på 
104D sine heimesider

• Fagsjefane arbeidar ut 
informasjonsgrunnlaget 

• Informasjonen vert lagd 
inn på heimesidene.

Gjennomført 

Gjennomført 

DG/
Fagsjefane 

ITC

4 Ajourføring av klubbane sitt 
medlemskartotek

• Gjennomføra opplæring 
i bruk av ny teknologi 
og gi informasjon om 
sjølve registret. 

• Klargjera for overgang 
til data som 
rapporteringsreiskap. 

• Ajourføring  av 
medlemskartoteka

Gjennomført 

Oppfølging 

Oppdatert før 
05/06  

ITC/ DK 

ITC/DK 

ITC/MEC/DK

5 Opplæring av alle tillitsvalde i 
104D

• Opplæring før 
sommarferien 

• Presidenttreff på 
Tråastølen 3.-5. sept. 

• Ekstra opplæring i IKT 
• Intern klubbopplæring

Delvis 
gjennomført 
Gjennomført 

Gjennomført 
Gjennomført 

Soneleiarane 

DG 

ITC/DK 
Soneleiarane 
og 
presidentane



14.02.05. ESH 

Nr Distriktet sine mål Tiltak for å nå måla Status Ansvar

6 Auka aktiviteten i Loe-klubbane, 
slik at det vert minst 15 
medlemmar i kvar av dei 4 
klubbane.

• Setja fokus på 
fadderklubbane sitt 
ansvar 

• Rekruttera nye Leo- 
medlemmar

Ved skriftleg 
og munnleg 
kontakt 
Resultatet så 
langt er ikkje 
som venta

LeoC og alle i 
104D-styret. 

LeoC og Leo-
klubbane

7 Arbeida ut felles retningsliner for 
YE-arbeidet i 104D

• Arbeida ut forslag til 
handbok 

• Drøfta utkastet med 
klubbane 

• Vedta det endelege 
framlegget på 
Distriktsmøtet i 2005 

• Etablera eigen 
”vertskapsbank” 

YE og hans 
komité er i 
gang 
Kontakten 
med 
klubbane er 
oppretta 

Saka er ikkje 
klar 

Skriv til 
klubbane

YE 

YEK/YEC 

DG/YEC 

YEC/YEK



1/2års rapport  104E 
Mål for 2004-2005 
Bidra lokalt og internasjonalt  50%  25%  2% 
Resultat 
Klubbene har blitt påminnet om dette og fulgt opp. 
Her er det stor vilje til å hjelpe, ikke minst har vi sett dette når det gjelder 
flomkatastrofen i Sør-Øst Asia, hvor klubbene har vist stor giverglede. 
Mål 
Klubbene representerer Lions i offentlige fora og andre frivillige organisasjoner. 
Resultat 
Dette varierer noe. Noen er flinkere enn andre. Alle gjør sitt beste. 
Mål 
Øke medlemstallet med 2 pr. klubb. 
Resultat 
Dessverre så går ikke pila akkurat oppover her. Vi har hatt nedgang.Årsak?
Forskjellig,flytting,dødsfall og utmelding. Min undersøkelse viser at vi muligens 
vil lande på ca. 1500 v/fiskalårets utgang,da det i klubber er flere nye 
medlemmer som skal tas opp i den nermeste framtid. 
Mål 
1 ny klubb. 
Resultat 
Det jobbes for å få til en ny klubb i Kristiansand-området, mulig mikset klubb. 
Mål 
Representasjon fra så mange klubber som mulig på DRM ogDM 
 Resultat 
Klubbene er enige om dette. 
Mål 
Motivasjon/Info for tillitsvalgte og medlemmer v/bruk av it. 
Resultat 
Dette har ikke vært like lett,her sliter mange.Noe må gjøres. 

Har besøkt 31 klubber så langt,deltatt på sonemøter så sant det har vært mulig 
også på div. jubileer.Mottagelsen har vært enestående uten unntak. 



--------------------------- 
Hanne Holgersen DG 

Distrikt 104 H 
Distriktsguvernør Terje Skudvig 

2004 - 2005 
Bjørnekollen 23, 1344 Haslum 

Tlf. priv: 67 58 30 49, jobb: 67 92 49 00, mob: 906 12 790 
E-post: skudvig@online.no 

STATUSRAPPORT FOR 104H – FEBRUAR 2005   

Det rapporteres til Guvernørådsmøte på punktene 2 – 3 – 6 – 8 i guvernørrådets hovedmål. 
Rapporten er oppdatert 3. februar 2005  

Nr. Hovedmål Distriktets mål Tiltak

2 Øke antallet medlemmer 
med  netto 500 ( til 
14.300) pr. 01.07.2005.

1. Opprettholde minst 
1300 medlemmer 
med styrket 
kvinneandel 

- Mange klubber i distr. 
Styrke klubbenes indre liv 
v/motivasjon og 
kommunikasjon for å 
beholde og øke antall  
medl. pr. klubb. 
-MEC leder komité som 
følger opp alle klubber 
under 20 medlemmer. 
-Fusjonert LC/Marienlyst 
og LC/Frogner med andre 
klubber, medlemmene 
flyttet. 
-Medlemsregistret er 
gjennomgått og rettet med 
det resultat at det ble 
funnet ca. 30 for mange 
medlemmer.  
Eget 
revitaliseringsprogram er 
iverksatt for Oslo syd. 
Eget seminar på 
distriktsmøtet.



3 Sende og motta 130 
ungdommer i 
utvekslingsprogrammer. 

1. Helhetlig og 
samordnet 
ungdomsarbeid 

2. Gjennomføre 
ungdomsleir 2005 

3. Aktivt arbeid mot rus 
og stoffmisbruk 

- Ungdommens 
Frivillighetspris blir delt ut 
på distriktsmøtet 
- Vertsfamiliebank 
- Lions tegnekonkurranse 
ble vunnet av elev i vårt 
distrikt. 
- Leirkomité med YEC 
som medspiller opprettet, 
med egen 
vertsfamiliekomité. 
- Aktiv Elev

6 Påse at minimum 25% av 
innsamlede midler går til 
internasjonalt 
hjelpearbeid.

1. ¼  av innsamlede 
midler til int`l. 
bistand og 
hjelpearbeid 

2. Vurdere prosjektet 
”Gatebarnas Far” til å 
bli en stiftelse. 

3. Fokusere på vedtatte 
prosjekter 

- Stormøte 28.10.04 med 
hjelpearbeid (inkl. IR), 
ungdom og IT som 
hovedsaker. 
-Aktivitetsregnskap av 
tidsressurs og bevilgninger 
gitt fra klubbene, gir god 
kontroll. 
”Gatebarnas Far” blir 
ingen stiftelse. 
Eget seminar på 
distriktsmøte belyser 
operasjon medmenneske.



Terje Skudvig 

8 Gjennomføre samordnet, 
målrettet og tidsriktig 
opplæring av tillitsvalgte 
på alle nivåer.

1. Styrke opplæring og 
kommunikasjon 

2. Reorganisere 
distriktstyre og -råd 
for bedret 
kommunikasjon og 
høyere effektivitet

- LDC  gjennomførte kurs i 
”Dette er Lions” i 
november 2004. 
- Opplæring av 
påtroppende soneledere, 
presidenter, sekretærer og 
kasserer holdes etter 
distriktsmøtet våren 2005. 
- ITC og LDC 
gjennomførte datakurs for 
årets soneledere, 
presidenter, sekretærer og 
kasserere i oktober måned 
04. 
- IT vil samtidig være en 
del av opplæringen våren 
2005. 
- Datakurs for 
Distriktsrådet uke 44 med 
fokus på 
medlemsregisteret/
endringer 
-Troverdig E-post adresse 
til alle klubber er 
kontrollert. 
Eget seminar på 
distriktsmøte for å styrke 
IKT. Hjemmeside og 
registrering.



RAPPORT DISTRIKT J 
Det rapporteres på guvernørrådets hovedmål og distriktets mål og tiltak: 

GR’s mål Mål for 104J (forkortet) Resultat pr februar 05 og vurdering

2 – Øke antallet 
medlemmer 
med netto 500 
medlemmer (til 
14.300) pr 
01.07.2005

• Sette medlems-
rekruttering i fokus 

• Redusere antall 
utmeldelser 

• Alle klubbene må 
øke medlemstallet 
med +2 

• Starte 2 nye klubber 
i distriktet 

• Øke kvinneandelen

• Medlemsrekruttering tema på alle 
sonemøtene. 

• Medlemskomité etablert i de fleste klubbene 
• Har fått medlemsrapport fra alle 

sonelederne, svake klubber er kontaktet 
• 2 klubbene med extentionrett er kontaktet. 
• 1 ny klubb har bedt om extentionrett 

Målet nås ikke!  
De to klubbene som hadde extentionrett, 
greier ikke å stifte en klubb, men en ny 
kvinneklubb i Ås er realistisk. I tillegg skjer 
det mye i klubbene nå framover! 
Jeg mener fortsatt at vi skal greie + 30 netto 
som meddelt i januar. 

3 – Sende og 
motta 100 
ungdommer i 
utvekslings-
program

• 17 norske 
ungdommer har 
deltatt på leirer i 
utlandet. 

• 15-30 utenlandske 
ungdommer har 
gjennomført et 
opphold i vårt 
distrikt

• Informasjon om neste års 
utvekslingsprogram er sendt alle klubbene 

• Temaet har vært opp på de fleste 
sonemøtene 

• Sonen som skal arrangere sommerleir i rute 
og vertsfamilier er på plass. 

Målet nås!



6 – Påse at 
minimum 25 % 
av innsamlede 
midler går til 
internasjonale 
hjelpetiltak

• Bidra aktivt til at 
IR-arbeidet blir 
kjent og 
betydningen 
akseptert i klubbene 
gjennom ulike nivå 

• Vurdere om det i 
perioden skal 
utvikles et nytt 
bistandsprosjekt i 
distriktet

• Presentasjonsmaterialet er produsert 
• IR-arbeidet har vært tema på flere 

sonemøter 
• Det blir et eget IR-seminar på 

Distriktsmøtet. 
• Det er avklart med en forlengelse av 

prosjektet distriktet har i Uganda: Bygging 
av et bibliotek i Kabuki. 

• Nytt distriktsprosjekt i Malawi er til 
vurdering. 

Målet nås! 
IR-arbeidet blir betydelig mer kjent i 
distriktet. 
Målet på 25 % nåes. Mange klubber har 
bevilget betydelige beløp til ofre for 
flodbølgekatastrofen i Sør-Øst-Asia.



8 – 
Gjennomføre 
samordnet, 
målrettet og 
tidsriktig 
opplæring av 
tillitsvalgte på 
alle nivå, med 
økt vekt på 
møteledelse og 
kunnskap om 
egen 
organisasjon.

Gjennomført opplæring 
for følgende 
målgrupper: 
• Gi alle lions-

medlemmer bedre 
informasjon om 
Lions – elektronisk 
eller på papir 

• Dette er Lions – 
gamle og nye 
medlemmer 

• Presidentopplæring 
– påtroppende 
presidenter i 
klubbene 

• Kasserer- og 
sekretær-opplæring

• IKT 
o Alle klubbene har fått sine 

hjemmesider oppgradert  
o Klubbene er informert om at de må 

utpeke en postmester 
o Vi har gjennomført IT-opplæring i 

Distriktet fordelt på 3 lørdager i 
januar med 130 deltagere fra 43 
klubber. Her har sekretærene og 
andre interesserte lært å rapportere 
elektronisk samt rette opp 
medlemsregistrene i MD 104 og 
USA. Det vil bli gitt ytterligere 
oppfrisking helt i starten av 
Lionsåret. 

• Neste års presidenter – For ledere i Lions. 
Fornyelse av Lions 

o Opplæring/motivasjon for neste års 
presidenter pågår i februar med 
profesjonelle prosessveiledere. 
Neste års presidenter skal tørre å 
tenke nytt! De blir inspirert til å 
tenke nytt ved hjelp av nye 
teknikker, teknikker de kan bruke i 
egen klubb for å få fram nye måter å 
drive en Lionsklubb på, måter som 
gjør av vi bedre lykkes i å fornye 
oss, være attraktive for både de 
medlemmene vi har og for nye 
medlemmer. Det ser ut til at nesten 
alle klubbene har deltagere på disse 
lørdagssamlingene som går sonevis. 

o I april vil de møtes igjen for å lage 
handlingsplaner for klubbene  

o I juni skal de møtes igjen og få hjelp 
av sonelederne til å drøfte hvordan 
de skal få dette gjennomført i 
praksis. 

Målet nås!

Rus-
forebyggende 
arbeid

Vi skal minst dele ut 
100000 tulipaner i 
distriktet

Vi har planlagt tiltak slik at vi skal nå dette 
målet. 

Målet nås!



RAPPORT distrikt 104 F – 7. februar 2005 
Distriktsguvernør Arne Kolsrud 

Figur 1.  

 

Figur 2 
 



Pr Januar og Prognose S JAN Februar Mars April Mai Juni Resultat
Start 1 juli 2004 1325 1325 1325 1325 1325 1325 Start 1 juli 2004 1325
Nye pr.Januar 54 54 54 54 54 54 Nye pr.Juni 96
Sluttet pr. Januar -100 -100 -100 -100 -100 -100 Sluttet pr. Juni -106
STATUS i dag Januar 1279 1279 1279 1279 1279 1279
Prognose nye februar - juni 30 6 8 10 8 10 Prognose nye februar - juni 42
Prognose slutter februar - juni -5 -1 -1 -2 -1 -1 Prognose slutter februar - juni -6
Totalt 1304 1284 1291 1299 1306 1315 1315
RESULTAT -21 -41 -34 -26 -19 -10 -10

Start 1 juli 2004 1325 Start 1 juli 2004 1325
Mål for lionsåret 2004 /2005 netto 70 Mål for lionsåret 2004 /2005 netto 70

1395 1395
RESULTAT REF MÅL -91 RESULTAT REF MÅL -80

Kommentarer:
De ser ut til å bli 96 NYE og 106 som slutter

I tallet sluttet ligge flere årsaker uten å ha gått inn i en dypere analyse. 
Noe vi må  gjøre.

Vi har nådd målet med antall nye, MEN alt for mange slutter. Vi har 
endret strategi, med fokus på miljø og trivsel. VI mener det er rett fokus.

Det jobbes intenst med en klubb i Kragerø for tiden.( ikke med i prognosen)

STATUS PROGNOSEN RESULTATET

Medlemsutvikling - status Januar 2005 og Prognose
Distrikt 104 F- DG Arne Kolsrud



Distrikt 104Bs tiltak for  gjennomføring av Guvernørrådets handlingsplan 2004-2005 

GVRs handlingsplan 104 Bs tiltak 
(nedfelt i handlingsplanen)

Delansvar for 
gjennomføring

Tidsaspektet Situasjonen pr. 14/2- 05

Pkt. 2. Øke antallet 
medlemmer med netto 500 
medlemmer

DGs slagord: "flere gjør mere" 
104Bs hovedsatsning: "Vi skal 
bli best i landet på medlems-
rekruttering". Minst. 2 nye 
klubber . 10% medlemsrekr. 
dvs. 126 medl.

Ny MERL-gruppe 
oppnevnt, bl.a. med et 
medlem som spes. skal 
jobbe med kvinnelig 
rekruttering

Innen 
30/6-05, men 
full fart fra 
start med 
tidligere 
påbegynt 
extention

2 nye dameklubber  under 
utv.  
Av Lc Støren og Lc Malm 
Filialklubber under vurd. 
Medl. Tilvekst:  +70 
Medl. avgang: -90 * 
Meget uklar og usikker  
registrering

Pkt. 3. Sende og motta 100 
ungdommer i 
utvekslingsprogrammer

Minst 6 ungdommer  skal 
sendes ut . 
Skaffe arrangørklubb til 
internasjonal ungdomsleir i 
2006

YEC -Sonelederne - 
klubbene 
Fokus fra DG på 
klubbesøk. 
Arrangørklubb allerede 
OK: Lc Oppdal

Søknadsfriste
r gitt 
Fra MD-YC

YEC melder i fra at  
9 ungdommer skal sendes ut 
fra D104B. 
Arrangørklubb U-leir 
i 2006: Lc Oppdal

Pkt. 6. Påse at minimum 
25 % av innsamlede 
midler går til 
internasjonalt 
hjelpearbeid

" 25% av klubbens 
utbetalinger fra 
aktivitetskassen til IR-arbeid". 

Sonelederne, IRC og DG 
gjennom klubbesøk, 
månedsbrev og bruk av 
Distriktets hjemmeside.

Støtte gis 
gjennom hele 
året

Uten at jeg har faktiske tall, 
kan jeg likevel fastslå at min. 
25% er gått til internasjonale 
tiltak, jfr. 
Tsunamikatastrofen. 
Kjempeinnsats.



Pkt. 8 Samordnet, 
målrettet og tidsriktig 
opplæring av tillitsvalgte 
på alle nivåer, med økt 
vekt på møteledelse og 
kunnskap om egen 
organisasjon, i hht LDC 
sin handlingsplan

Gjennomføre opplæring av 
distriktets påtroppende 
soneledere. 
Være støtteperson til 
sonelederne i deres 
Ansvar for opplæring av 
tillitsvalgte i egen sone. 
Videreutvikle de interaktive 
kurs for tillitsvalgte på alle 
nivåer

LDC - sonelederoppl. 
(VSL) 
Sonelederne - 
gjennomføre 3 
soneledermøter 
ITC- 
opplæringssekvenser på 
rådsmøter og DM

Fram til DM 

Sept., jan .og 
mai 

Aug., nov. og 
april

Ett distrikt uten soneledelse. 
De andre har gjennomført 
sonemøtene etter planen. 
Variert innsats fra VSL under 
sonelederopplæringa. 
IT-kurs er holdt på rådsmøter 
og  i en sone som åpent kurs 
for alle



                                                                        Kløfta, den 4 feb 05. 

Tilstandsrapport for distrikt 104 K pr februar 2005.02.06 

I fjor høst og hittil i år har mye tid gått med til vårt Minsk prosjekt. Under NSR møtet på 
Færøyene ble prosjektet hevet fra å være et distriktsprosjekt til et NSR prosjekt, noe som 
medfører at utgiftene skal deles på de 5 landene i  Norden. Under møtet på Færøyene ble det 
også vedtatt  at prosjektet kunne forlenges med 2 eller flere år. 

Flomkatastrofen i Sør Øst Asia skjedde i julehelga, og allerede 3.1. 05, var noen av våre 
klubber igang med å overføre midler til vår kto. for flomkatastrofen.  Pr. 28.01. 05 var 
summen fra våre klubber kommet opp i kr. 322.138,- og fortsatt stigende. 

Vårt Distriktsmøte er allerede ferdig planlagt og  starter med velkomsttreff på Flysamlingen 
på Gardermoen, mens selve møtet vil bli holdt på Hotel Clarion lørdag 23. april. 

Medlemsantallet i vårt distrikt er pr .5.2.05 på  1285 stk.  Dette inkluderer 5 nye medlemmer 
fra min klubb som ikke er innmeldt til Oak Brook eller distriktets MEC enda. 

Vi er omsider i full gang med å  starte den  første nye kubben i Neskollen området i Årnes, til 
tross for at LC Årnes ikke vil være fadder.  Det har tatt lang tid og mange møter for endelig å 
få fastslått dette. Distriktsstyret har bestemt, at vi i dagspressen går ut og med omtale av Lions 
og hva vi gjør, orienterer om stiftelse av ny klubb og inviterer til info møte på stedets skole. 
Dette blir gjort i regi av sone 7. Eventuelle utgifter dekkes av vårt tidligere oppsatte fond for 
nye klubber med opptil kr. 10.000,- 

Vi fastholder at vår økning vil være 75  nye medlemmer i dette fiskalåret. 

Med   Lionshilsen 

Jan DG 104 K.



Distriktsguvernør Kjell Andberg 
                                 Livveien 1, 3513 Hønefoss 
                                                Tlf 32127430 - 92643728 
                                                kjell.andberg@freeway.no 
Distrikt 104G Til tjeneste 

Statusrapport for 104G – februar 2005 
Rapporten er oppdatert til 04.02.05 
Det rapporteres på guvernørrådets hovedmål 2 – 3 – 6 – 8 - 9. Det er disse målene der DG er nevnt 
som delansvarlig. Distriktets mål er de som ble vedtatt i handlingsplanen på siste Distriktsmøte. 
Om medlemsutviklingen i distriktet er å si at vi ikke når målene våre. De er som tidligere sagt 
nedjustert til for inneværende år å klare status quo.  
ITC daterer. Hun jobber nå intenst for at våre nasjonale lister skal bli korrekte. Nesten ingen 
klubber rapporterer nå på papir. Men ikke alle som rapporterer elektronisk skjønner at de samtidig 
må gå inn manuelt og endre listene på vår hjemmeside. For mange klubber er derfor nå OB 
oversikten mer korrekt enn vår nasjonale. 
Aktivitetsrapporteringen. 
Vi har valgt å endre den slik at vi får en rapportering som forholder seg til distriktets handlingsplan. 
Har bare fått inn ca halvparten av disse rapportene 2 uker etter fristens utløp, så nå må jeg purre. 
Men det viser seg at denne rapporteringen vil gi oss mange data som kan gi en meningsfull rapport 
til Distriktsmøtet, og som kan sette hensikten med handlingsplaner i et nytt lys. 
Rapportmalen legges ved. 

Nr Hovedmål Distriktets mål Tiltak

2 Øke antallet medlemmer med  
netto 500 ( til 14.300) pr. 
01.07.2005.

1. Øke antall klubber i distriktet 
med minst 2. Det satses 
spesielt på å etablere 
kvinneklubber eller blandete 
klubber.  

2. Prioritere støtte til 
medlemsøkning i alle 
klubber med mindre enn 20 
medlemmer, og inspirere til 
2+ i alle klubber.  

3. Distriktet gjennomfører en 
undersøkelse av 
medlemmenes mening om 
trivsel og nytte av 
medlemskapet. 

• Arbeidet med ny klubb i Rollag 
mislyktes i år. Kjernegruppa 
tvilende pga lavt folketall (1400). 
Status som filialklubb vurderes nå. 

• LC Drammen Konnerud villig til å 
chartre kvinneklubb høsten 2005. 
LC Drammen Vest villig til å 
chartre ny herreklubb høsten 2005.  

• Jobbing med to utsatte klubber 
prioritert. 

• Medlemsspørsmål fast post på DGs 
klubb- og sonemøter. (Jfr. 
høstrapporten.) 

• MEC`s arbeidssituasjon har ført til 
at DG har måttet overta ansvaret i 
år. 

• Idèbank for gode klubbmøter 
etableres.

                                                                                  

Gi av deg selv.



Distriktsguvernør Kjell Andberg 
                                 Livveien 1, 3513 Hønefoss 
                                                Tlf 32127430 - 92643728 
                                                kjell.andberg@freeway.no 
Distrikt 104G Til tjeneste 

3 Sende og motta 130 
ungdommer i 
utvekslingsprogrammer. 

104G har også tatt inn ”Det er 
mitt valg” under det som 
gjelder ungdom.

1. Alle soner avvikler kurs for  
lærere i ”Det er mitt valg” og 
har økning i antall skoler/
klassetrinn som 
gjennomfører ”Det er mitt 
valg”. 

2. Sende minst 20 ungdommer 
til internasjonale leire. 

3. Vedlikeholde ressursbanken 
for vertsfamilier i tråd med 
langtidsprogrammet. 

4. Støtte den internasjonale 
ungdomsleiren som LC 
Røyken skal ha i 2006 
sammen med flere andre 
klubber i sonen. Vi ber om i 
snitt kr. 2500,- fra hver 
klubb. 

• DMV har arrangert lærerkurs i 2 
soner i totalt 35-40 deltakere. 

• NAC vil presentere DMV-
evalueringen på Distriktsmøtet 

• 14 søknader sendt. 9 færre enn i 
fjor. Det nye systemet har i følge 
YC gitt problemer. 

• Nye vertsfamilier er registreres. 
Arbeidet med banken har vært 
vellykket. 

• 8 oversjøiske ungdommer i 
vandreleir rundt årsskiftet. Sone 6 
særlig aktiv. 

• Rapport fra Tyrifjord Camp ferdig. 
Mottat rosende omtale fra MD YC. 
YC har deltatt i møte for Røyken 
Camp 2006. 

• De fleste klubbene har denne 
støtten fast på budsjettet og bidrar 
med 5000 kr over to år.

6 Påse at minimum 25% av 
innsamlede midler går til 
internasjonalt hjelpearbeid.

1. Minne klubbene om vedtatte 
IR-prosjekter fra Riksmøte 
og Distriktsmøte, og 
informere om at det ikke er 
noen nedre grense for støtte. 

2. Støtte LCIF med minimum 
kr. 30,- pr medlem. 

3. Støtte distriktets utdeling av 
en MFJ til en fortjent person. 

• Distriktets IR-mål er et fast innslag 
på klubbesøkene og vektlegges 
sterkt.  

• 104G satser på et nytt eget 
bistands-prosjekt i Colombo, Sri 
Lanka til nå halvfinansiert med 
50.000 kr. 

• Ekstra Sri Lanka konto i distriktet 
etter Tsunamien har passert 
350.000 kr 

• Vår vektlegging av IR-saken 
framgår av transparentkopi  fra 
høstrapporten.

                                                                                  

Gi av deg selv.



Distriktsguvernør Kjell Andberg 
                                 Livveien 1, 3513 Hønefoss 
                                                Tlf 32127430 - 92643728 
                                                kjell.andberg@freeway.no 
Distrikt 104G Til tjeneste 

Hønefoss 12.10.04 

Med hilsen Kjell Andberg 

8 Gjennomføre samordnet, 
målrettet og tidsriktig 
opplæring av tillitsvalgte på 
alle nivåer.

1. Målsetting er at minst 
50% av klubbene deltar i 
distriktets hjemmesider 
og oppretter 
hjemmesider i løpet av 
Lionsåret 2004-2005.. 

2. Fylle på idébanken for 
klubbaktiviteter og 
foredragsholdere til bl.a. 
klubbmøter, med bidrag 
fra alle klubber. 

3. Fortsette med opplæring 
av nye og gamle 
medlemmer og 
oppmuntre medlemmene 
til å ta aktivt del i 
Distrikts- og Riksmøtets 
ønske om nye 
tillitsvalgte. 

4. Fortsette med 
idéutvikling i 
samarbeid med 
klubbene innenfor 
klubbmiljø og 
medlemsverving. 

• Sonevis IT-opplæring gjennomført 
av ITC og LDC. Flott evaluering. 
Iflg ITC er realkompetansen jevnt 
stigende. Nesten alle klubber har nå 
fungerende ITK. 

• Pkt 2 og 4 overlapper med MECs 
arbeid. Se hovedmål 2 

• Prosessen med å modernisere 
opplæringsprogrammet for tillits-
valgte er i gang (LDC /VDG/DG). 

• Opplæringstilbud ”Dette er Lions” 
vil bli sterkere fokusert i distriktet. 

• Vi sendte en deltaker til Senior 
Leadership Seminar i Roma. Det 
vil bli fulgt opp for vårens SLS.

9 Arbeide for heving av 
ambisjonsnivå for NSR 
prosjekter og foreslå nytt 
felles prosjekt på NSR 
2005. 

Distriktet har ikke formulert 
eget mål på området

• DG og VDG var i Torshavn. Begge 
med stort utbytte. Begge ser NSR 
som nyttige opplæringarenaer.

                                                                                  

Gi av deg selv.
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LIONS RØDE FJÆR 2004 

Som tidligere meddelt har vi hatt en del problemer med å få inn regnskapene fra alle 
klubbene. Vi er dessverre enda ikke i mål med dette arbeidet, men nå har hvertfall alle 
klubbene innbetalt slik at vi med rimelig stor sikkerhet nærmer oss et sluttresultat. Ved 
utgangen av 2004 har vi et nettobeløp på 39,9 mill, en økning på 0,5 mill fra siste rapport. 
Med renter frem til byggestart, bevilgning fra LCIF og andre potensielle bidrag, håper vi på et 
sluttresultat på nærmere 43 mill.  

Regnskap med en foreløpig rapport vil bli tatt inn i riksmøtepapirene og fremlagt på 
Riksmøtet i Stjørdal i slutten av mai. 

Som det fremgår av intervjuet nedenfor med adm. dir Jan Vincents Johannessen, vil 
byggestart bli noe forsinket i forhold til den opprinnelig planen som var september 2005.  

Montebello-Senteret er et kurs- og rehabiliteringssenter for kreftrammede familier. Når 
Montebello-Tunet er bygget og satt i drift, vil det også få en viktig rolle i forebyggingen av 
kreft og i studier av langtidsbivirkninger av kreftbehandling. Alle disse tingene er nedfelt i 
den reviderte norske kreftplanen. I tillegg er dette blant de tingene som regjeringen har sagt 
skal bli prioritert innen helsevesenet. 

Montebello-Senteret inklusiv Montebello-Tunet er et landsdekkende tilbud. Det sier seg selv 
at presset på stedet er særdeles stort, siden rundt 160 000 kreftrammede skal dele på 
Rikstrygdeverkets ramme på 8 500 kurdøgn årlig. I 2003 ble taket nådd allerede om høsten. 
Det samme gjentok seg i 2004, ikke minst som følge av den oppmerksomhet Montebello-
Senteret fikk gjennom Lions Røde Fjær-innsamling, sier adm. direktør Jan Vincents 
Johannessen. 
 
Ledelsen ved Montebello-Senteret er i stadig kontakt med helseministeren, men de 
avsluttende møtene om driften er utsatt til uke 8 som følge av flodbølgekatastrofen i Asia. 
Vi vil holde våre venner i Lions orientert om fremdriften, fortsetter Vincents Johannessen, 
som også benytter anledningen til nok en gang å takke for den fantastiske innsatsen alle 
landets lionsklubber gjorde for Montebello-Tunet. 

Egil Moe-Helgesen 
Leder LRF 2004
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LIONS AID NORWAY 
ÅRSRAPPORT 2004 

1. BERETNING OM VIRKSOMHETEN 

1.1. ØYEHELSEPROSJEKTET 
  
Organisasjon: 

Styret besto frem til 1.7.2004 av Svein Berntsen (leder), Arne Krogstad, Arild 
Abrahamsen og Sigmund Lereim. Fra denne dato har MD IRC Evy Einarsen overtatt som 
leder. I tillegg er Sigmund Lereim erstattet av AGRL Marit Klokkerhaug og Arild 
Abrahamsen av Per Jægtvik. Det har i løpet av året vært avholdt 4 styremøter.  

Jan Erik Larsen har vært ansvarlig for den daglige ledelsen av Lions Aid Norway. Som 
tidligere fungerer Jan A. Holtet, Otto Brødholt og Arne Krogstad som rådgivere.  

Kontoret i Uganda har vært ledet av vår stedlige representant, David Mutayisa. Ved årets 
utgang er det 11 lokalansatte medarbeidere som er fordelt på på hovedkontoret i Kampala 
(3) og programkontorene i Mbale (2), Masaka (1), Lira (3) og Arua (2). I løpet av året har 
de 2 sjaførene stasjonert i Karamoja blitt sagt opp og bilene overdratt til henholdsvis 
Moroto og Kotido distrikter. Begge er nå ansatt av distriktene. 

Mål og strategi: 

Helsemyndighetene i Uganda regner fortsatt med at ca 1 % av befolkningen er rammet av 
blindhet. Det betyr at det finnes nærmere 250.000 blinde personer i landet. Det antas 
videre at ca 80 % av denne blindheten kan unngås, enten ved forebyggende tiltak eller 
behandling. Målet med prosjektet er å hjelpe helsemyndigheten med å få redusert 
omfanget av denne unødvendige blindheten. Siden starten i oktober 1994 har ”våre” 
øyeavdelinger behandlet ca 235.000 pasienter og utført ca 20.400 operasjoner. Selv om 
det ikke foreligger statistikk som viser utviklingen når det gjelder omfanget av blindhet, er 
det liten tvil om at vår bistand har bidratt til at færre blinde i landet.  

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
Da alle dokumenter ikke er ferdig, avventes vedtaket til hele årsregnskapet er ferdig 
utarbeidet 

Guvernørrådets vedtak: 
Administrasjonen får fullmakt til utarbeide regnskapet og legge det frem for Riksmøtet 
2005. Vesentlige avvik skal imidlertid først meddeles Guvernørrådet. 



Vår strategi for å nå målet er å bistå landets myndigheter med å få på plass et bærekraftig 
øyehelsetilbud i de regioner og distrikter hvor vi er inne. Utgangspunktet for vår bistand 
har vært landets egne planer og strategier. Det er lagt stor vekt på at øyehelseprogrammet 
integreres i det offentlige helsetilbudet. Vår bistand har vært innrettet slik at landets 
helsemyndigheter blir i stand til å videreføre aktivitetene og programmet etter at vi har 
trukket oss ut.  

Opplæring: 

Kompetanseheving er en viktig del av programmet. Tabellen nedenfor viser hvilke 
opplæringsaktiviteter som har vært gjennomført i 2004. 

  
Opplæringen av Health Workers, Ophthalmic Assistants, ledere av Health Sub Districts og 
opplæringsansvarlige i distriktene har vært organisert og finansiert av Lions Norge. Den 
øvrige kompetansehevinga har funnet sted ved opplæringsinstitusjoner i Uganda, Malawi, 
Nepal og India. Deltakerne har mottatt stipend fra Lions Norge til dekning av reise, kurs 
og oppholdsutgifter. 

Behovet for Ophthalmic Assistants i Arua, Lira, Mbale og Masaka-regionene er nå dekket. 
Det gjenstår å gi opplæring til 81 Health Workers i Arua-regionen. Oppfriskningskursene 
for helsearbeidere vil fortsette også neste år. 

Bevisstgjøring: 

Yrkesgruppe Antall personer

2004 Alle år

Health Workers (2 ukers grunnkurs) 120 1108

Health workers (2 dagers rep.kurs) 152 152

Ophthalmic Assistants (3 mnd kurs) 8 131

Ledere av Health Sub Districts (5 dagers kurs) 39 39

Opplæringsansvarlige i distriktene (2 ukers kurs) 19 -

Ophthalmic Clinical Officers (1 år) 4 10

Kataraktkirurg (1 år) 1 13

Ophthalmologists (ny teknikk grå stær operasjon – 2 uker) 2 -

Ophthalmologist (laserteknikk – 2 uker) 1 2

Øyehelseplanlegging 2 2



For å få god effekt av det forebyggende arbeidet inneholder programmet bevisstgjøring og 
opplæring av nøkkelpersonell på grasrotplanet. Lærere, politikere, administrative ledere 
og frivillige på landsbynivå er derfor grupper som bevisstgjøres når det gjelder 
øyesykdommer og hvordan de kan forebygges og behandles. I 2004 har 1235 lærere i 
Arua-regionen gjennomgått et 2-dagers kurs. I den samme regionen har 590 såkalte Parish 
Mobilisers fått opplæring i å informere lokalbefolkning om øyesykdommer og motivere 
folk til å gå til nærmeste helsestasjon dersom de får problemer med synet.  

Kurative tjenester: 

Distriktsnivå: 
OCOer og OAer i de 26 distriktene hvor Lions Norge har bistått på øyehelseområdet har 
rapportert at de har behandlet 66.312 pasienter. Det mangler imidlertid rapporter for bl.a. 
desember måned fra de fleste distriktene. Det reelle tallet er derfor høyere.  

Mobile klinikker: 
Øyeavdelingene i Lira og Arua har hatt en meget omfattende mobilklinikkvirksomhet 
(Surgical outreaches) i løpet av 2004. Masaka har også vært aktive hele året. På grunn av 
ressursmangel ble det ikke gjennomført mobile klinikker fra Mbale første halvår. Dette ble 
tatt opp med helseministeriet i mars og medførte at midler ble allokert til formålet og den 
mobile virksomheten kunne gjenopptas i oktober. Som tabellen nedenfor viser var det 
6840 pasienter som fikk behandling hvorav 1552 ble operert. 

I gjennomsnitt ble det gjennomført 25 operasjoner pr outreach. Det er imidlertid store 
variasjoner fra distrikt til distrikt. Teamet fra Lira gjennomførte 113 operasjoner da de 
besøkte Nabilatuk i Nakapirpirit, mens Mbale opererte kun 4 personer da de besøkte 
Pallisa.  

Øyeavdelingene: 
Pasienttilstrømningen til øyeavdelingene har vært meget god, noe som tabellen nedenfor 
viser. Avdelingen har imidlertid kapasitet til å gjennomføre flere operasjoner.  

Øyeavdeling Antall 
outreaches

Antall pasienter 
behandlet

Antall 
operasjoner

Antall grå stær 
operasjoner

Arua 25 2357 600 429

Lira 19 2010 628 591

Mbale 5 1030 148 121

Masaka 12 1443 176 159

Sum 61 6840 1552 1300



Investeringer: 

Det er bygd to nye poliklinikker i Arua regionen. Begge klinikkene ble overlevert 
helsemyndighetene og offisielt åpnet i november. Styreleder Evy Einarsen, AGRL Marit 
Klokkerhaug og rådgiver Otto Brødholt representerte Lions Norge ved høytidlighetene i 
Nebbi og Yumbe.  

Etter en omfattende planprosess startet byggingen av en ny øyeavdeling i Gulu i 
desember. Som i Arua kombineres den med en avdeling for øre-nese-hals finansiert av 
helseministeriet. Går alt som forutsatt står bygget ferdig i november 2005.  

Det er anskaffet 4 nye motorsykler som er fordelt til distriktene Moyo, Kaberamaido, Lira 
og Rakai.  

Det er kjøpt inn 25 sett av instrumenter til gjennomføring av enklere operasjoner på 
distriktsnivå.  

Annet: 

Som tidligere er det gjennomført halvårlige planleggingsmøter i de regionene hvor vi 
fortsatt er aktivt engasjert. Det er også avholdt to møter med hver av distriktene i Arua og 
Lira regionene. Daglig leder har deltatt på disse møtene.  

De 2 drøftings- og planleggingsmøtene med helseministeriet har også vært gjennomført 
med deltakelse fra hjemmeadministrasjonen. På et av møtene var også vår saksbehandler i 
NORAD, Arve Norheim, tilstede. Norheim var også med på prosjektbesøk til Arua-
regionen. Meget positivt! Generelt er vi meget godt fornøyde med den interesse NORAD 
både ute og hjemme viser for vår bistand til Uganda.   

1.2. FADDERBARNA 

Samarbeidet med Balikuddembe Association Ltd om hjelp med å sikre skolegang for 
foreldreløse og fattige barn har utviklet seg ytterligere i løpet av 2004. Responsen fra 

Øyeavdeling Antall pasienter 
behandlet

Antall operasjoner Antall grå stær 
operasjoner

Arua 6380 677 216

Lira 6869 414 236

Mbale 8931 427 119

Masaka 9471 593 239

Sum 31651 2111 810



Lions-klubbene har vært meget positiv. Nærmere 100 klubber har bevilget penger til 
ordningen. Det er derfor vedtatt å øke antall barn som får hjelp til skolegang.  
1.3. BARNESKOLEN I KAMWOKYA 

Fra midler øremerket Kamwokya-skolen gjenstår det ca 150.000 kr. Etter drøftinger med 
Kampala City Council og skolens ledelse er det bestemt at midlene skal brukes til å 
ferdigstille utearealene, toalettene og det elektriske anlegget. Disse arbeidene ble påbegynt 
i desember.    

1.4. TILLEGGSPROSJEKTER 

LAN har administrert gjennomføringen av 2 skoleprosjekter i Uganda. Skolen i Kabuki 
har i flere år vært støttet av J-distriktet. I mars i år ble 6 nye klasserom offisielt åpnet. 
Distriktets IRC ,Otto Brødholt, representerte giverne ved åpningen. Skolen er nå i gang 
med å bygge lærerboliger. Midlene kommer også denne gangen fra J-distriktet.  

LC Oslo/Linderud bevilget i forbindelse med sitt jubileum midler til bygging av en skole i 
landsbyen Buluya, Uganda. Også dette anlegget ble offisielt åpnet i mars 2004.  Lion Finn 
Johansen representerte giverklubben ved høytidligheten.  

Samarbeidet med Kamwokya Christian Caring Community har fortsatt i 2004. 
Organisasjonen har identifisert 35 foreldreløse barn som får hjelp med midler til 
skolegang. Pengene kommer fra enkeltpersoner i Norge. Vår regnskapsfører ved 
Kampala-kontoret, Hellen Kisita Naisikwe, administrerer ordningen.   

2. ØKONOMI OG REGNSKAP 

Regnskapet er forsinket, og vil bli fremlagt så snart det er ferdig utarbeidet.  
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